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S T R A N 7 

Ludvik Leben: Živila skušajo s prevzemom Loke ozdraviti svojo slabokrvnost 

K r a n j s k a Ž i v i l a 

s o p r e z a d o l ž e n a 
Živila za obveznice jamčijo s svojim premoženjem, iz prospekta pa je 

razvidno, da so vsi večji objekti obremenjeni s hipotekami. 

SWko Avsenik, legenda narodnozabavne glasbe 

G o r e n j e c , k i j e 

s h a r m o n i k o 

o s v o j i l s v e t 
:*m je po vec tisoč ponovitvah, kdaj bilo odveč 
l̂ ati Na Golico? "Različno, če zadevo vzameš 
tako, kot ste vprašali, potem se naveličaš. Če pa 
Pr|deši zvečer v dvorano in za avizo igraš Golico 
n vidiš, da je narod takoj na tvoji strani, potem 

ob skladbi lahko vedno znova uživaš." 

S T R A N 1 6 , 1 7 

L J U D S K A U N I V E R Z A K R A N J 
TuH jeziki AN - NE - IT - FR - ŠP - SLO 

Vpis v II. semester - od 18. 1. - 5. 2. 1999 
Začetek tečajev: 10. 2. 1999 
popusti za zvestobo 

Tel: 380 480, 380 48 16 

P O S L O V N I V A L 

Z Vami vsak dan 
od 05. do 09. 

in od 15. do 21. ure 

J t t j . U g o d n a p r o d a j a 

k u r i l n e g a o l j a 

Informacije in naročila: 
Skladišče: Medvode 061/611-340 

Bencinski servis: Radovljica 064/715-242 

! O I \ l T E L E K O M 
Telekomunikacijski Inženiring, trženje In servis 

partner 

Doae$kxu$\ 

Lepe, a drage 

K o l i k o s o 

K r a n j č a n e s t a l e 

k o v a n e o g r a j e ? 
Predstavljajte si, da kupujete gradbeno parcelo. Z a 600 
kvadratnih metrov boste v okolici Kranja odšteli blizu šest 
milijonov tolarjev (60.000 mark). In ker imate kot pravi 
Gorenjec radi svoj mir, boste svojo hišico in vrtiček seveda 
ogradili. Všeč vam je železna kovana ograja, kakršno ste 
videli okrog kranjske občinske hiše in nekaterih vrtcev. 
Povemo vam, da imate sicer dober, a zelo drag okus. Ograja 

vas bo namreč stala toliko kot zemljišče... 

S T R A N 6 

GOSTIŠČE TAVERNA 
A K H U l 

Žerjavka 12, Kranj, Tel.: 064/491-068 

O B I Š Č I T E N A S ! 
Sprejemamo zaključene družbe do 50 

oseb (ohceti, poslovna kosila, seminarji) 
Nedeljska, družinska kosila! 

Velik izbor kulinarične ponudbe 
(sveže ribe in morski sadeži, klasična in 

vegetarijanska hrana) 
Sobe 1. kategorije po ugodnih cenah! 

Danes v Gorenjskem glasu: 

N A G R A J U J E 
Nagradna igra od 15. januarja do 16. marca 

P r e , t o c e s t l s k o z i K a r a v a n š k i 
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P O S L O V E N I J I 
ureja: Jože Košnjek 

S L O V E N I J A IN S V E T 

Posvet o n a š e m g e o s t r a t e š k e m in g e o p o l i t i č n e m p o l o ž a j u 

B o S l o v e n i j a o s t a l a 

s t r a t e š k i d r o b i ž ? 
Na pobudo prof. dr. Antona Beblerja s fakultete za družbene 
vede je bil v državnem zboru posvet o geopolitičnem, geostra

teškem položaju Slovenije ter ogroženosti naše države. 
Ljubljana, 28. januarja - V torek je bil v državne zboru organizi
ran posvet, na katerem so na pobudo odbora za spremljanje ures
ničevanja resolucije o izhodiščih zasnove nacionalne varnosti 
Slovenije strokovnjaki in politiki razpravljali o položaju in ogrože
nosti Slovenije. Pri tem je poslanec Zmago Jelinčič opozoril, da 
imajo interese po slovenskem ozemlju prav vse sosednje države, 
dr. Anton Žabkar pa orisal geostrateški položaj Slovenije v 20. sto
letju. Naš prostor je bil v tem času razdeljen med devet držav, na 
njem so potekale štiri - od tega dve svetovni, vojne. Ozemlje se je 
širilo in krčilo, in očitno je mogoče reči, da je bilo ozemlje 
Slovenije strateški drobiž med velikimi. Tudi danes naš položaj ni 
rožnat, saj smo na meji stabilnega zahodnega sveta in nestabilne
ga Balkana. Dr. Anton Beblerje ocenil naš položaj v zadnjih 150 
letih in ugotovil, daje močno spremenjen poiožaj Slovenije po osa
mosvojitvi kar težko primerljiv z našimi zgodovinskimi izkušnjami. 
Po mnenju polkovnika Milana Gorjanca, direktorja centra vojaških 
šol ni mogoče, kljub demokratizaciji in dobrim odnosom s sosed
njimi državami, trditi, da Slovenija svoje lastne obrabe ne potrebu
je, pač pa ga moramo znati vključiti v evropske in še širše varnost
ne povezave. • Š. Ž . 

Obisk koordinatorja programa Royaumont 

Z a b o l j š e s o d e l o v a n j e 

v j u g o v z h o d n i E v r o p i 
Ljubljana, 28. januarja - Predsednik odbora državnega zbora za 
mednarodne odnose Miroslav Luci je v torek sprejel delegacijo 
veleposlaništva Zvezne republike Nemčije, v kateri sta bila dr. 
Panagiotis Roumeliotis, koordinator Evropske unije za 
Rovaumanot - proces za stabilnost in dobro sosedstvo v 
Jugozahodni Evropi, in veleposlanica te države v Sloveniji 
I k ike Zenker. 

Panagiotis Toumeliotis je na srečanju ocenil, da je Slovenija 
že veliko napravila za pripravo in sprejem evropskega pravnega 
reda ter v pripravah države na sprejem v polnopravno članstvo 
v Evropsko unijo, posebno pozornost pa je posvetil razmeram 
na Balkanu, zlasti na Kosovu. Sogovornika je seznanil z aktiv
nostmi v okviru Rovaumont procesa, zlasti pred srečanjem 
predsednikov odborov za mednarodne odnose parlamentov 
evropskih držav, ki bo v aprilu v Skopju, predstavil pa je tudi 
pobudo za skupno zunanjo in varnostno politiko ter promocijo 
regionalnega pristopa k Evropski uniji. Miroislav Lucije ob tem 
sogovornikoma zagotovil pripravljenost Slovenije, da tvorno 
sodeluje, saj se zaveda pomena stabilnosti in dobrega sosed
stva, kar mora postati tudi način reševanja problemov na 
jugovzhodu Evrope, hkrati pa opozoril tudi na odprta vpraša
nja, kot je vprašanje nasledstva po nekdanji Jugoslaviji in pro
blem navezave diplomatskih odnosov z Z R J . Gost je še dodal, 
da lahko v okviru Rovaumonta pripomorejo tudi k reševanju 
bilateralnih meddržavnih odnosov. • Š. Ž . 
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IZ S L O V E N S K E G A P A R L A M E N T A ^ 

Redna seja državnega zbora med dvema izrednima 

P o s l e j t u d i 3 0 l e t j e č e i n s k e s a n c i 

Po petkovem zaključku 31. izredne seje in četrtkovem začetku 32. izredne seje je državni zbor 
skušal zaključiti lani poleti začeto 10. redno sejo. 

Ljubljana, 28. januarja - Že samo zaporedne Sicer pa je bilo v torek in sredo, ko je 
številke rednih in izrednih sej slovenskega državni zbor skušal zaključiti 10. redno 
parlamenta več kot zgovorno povedo, kakšen sejo kar nekaj opravljenega dela. V torek so 
način dela državnega zbora se je uveljavil. 
Čeprav je na dnevnem redu lani poleti zače
te 10. redne seje ostalo kar 11 točk nedokon
čanih, so sejo zaključili, točke pa preložili 
na naslednje seje. 

Včeraj se je v slovenskem parlamentu 
začela 32. izredna seja, ki je bila sklicana 
na podlagi zbranih podpisov poslancev 
S K D , SDS in SNS, na dnevnem redu pa so 
se poleg zahtevanih točk omenjenih 
poslancev - o razmerah v notranjem minis
trstvu, o interpelaciji o delu in odgovorno
sti ministra Mi rka Bandlja, znašle še neka
tere druge točke: (ponovna) obravnava 
zakona o ugotavljanju vzajemnosti v zvezi z 
nakupi nepremičnin tujcev (ta zakon je na 
zadnji izredni seji ostal brez naslova), pred
log sprememb zakona o zaključku lastninje
nja in privatizacije pravnih oseb v lasti 
Slovenske razvojne družbe in predlog pred
sednika vlade za imenovanje ministra za 
obrambo. Kot je iz tega pregleda razvidno, 
pa točke dnevnega reda o spremembah 
volilne zakonodaje, ki je po nekaterih 
vesteh povzročila tudi različne poglede in 
celo očitke (npr. o samovolji predsednika 
S K D Lojzeta Peterleta) med predlagatelji, 
ni, saj so se sporazumeli, da se obravnava 
na prihodnji redni seji. 

se poslanci največ ukvarjali s sprememba
mi zakona o skladu kmetijskih zemljišč in 
gozdov, ki so ga v drugem branju po pole
mični razpravi tudi sprejeli. Ta zakon je 
namreč v letu 1993 podržavil kar precejšen 
del kmetijskih zemljišč in gozdov, k i so bila 
v družbeni lasti in hkrati naložil skladu oz. 
občini, da sklenejo z dotedanjim upravljal-
cem zakupno pogodbo ali celo koncesijo, 
kar je ustavno sodišče dve leti kasneje raz
veljavilo. Vlada je nato predlagala spre
membo, da je potrebno skleniti pogodbo 
najmanj za dela, ki so j ih v državnih gozdo
vih opravljali dotedanji upravljalci za 10 let 
od izteka predhodnega gozdnogospodar
skega načrta, s kasnejšimi dopolnili pa naj
kasneje do 30. junija leta 2001. Po tem naj 
bi dela v državnih gozdovih oddali z javnim 
razpisom, pri čemer lahko sklad podeli 
koncesijo tudi kmetu (do 100 hektarjev), ki 
ima svojo kmetijo v bližini. N a tak način so 
bile razveljavljene "podarjene 20 letne kon
cesije" gozdnim gospodarstvom na katere 
je v dolgi razpravi letelo tudi največ kritik. 
Dodajmo še, da so občine s popravki tega 
zakona (zakon mora sicer še v tretje bra
nje) dobile možnos t za vrnitev tistih podr
žavljenih površin, kjer se opravljajo zaščit
ne, rekreacijske, tur is t ične ali druge 

pomembne dejavnosti. 
Drugi dan redne seje pa so poslan^1 

namenili razpravi o zakonu o igrah 1 , 3 

srečo, kjer občine, ki imajo igralnice, ZaBi 
vajo del njihovega dobička (država naj 
nekaj zadnjih letih po ocenah poslan08 

Hvalice "pospravila" od 8 do 10 milU a f " ' 
kar precej pa je bilo razprave tudi o zah^ 
vah vojnih zapornikov in svojcev po vojn • 
pobitih ljudi za popravo krivic in izpl a C l 

odškodnine, za kar naj bi ustanovili Po ij" 
ben sklad. Največ razprav pa je bilo 0 

predlaganih spremembah kazenskega zak0" 
nika, ki predvsem prinašajo občutno p° y e 

čanje kazni in izpolnitev nekaterih pravn" 
praznin v boju z organiziranim krim' n a 

iom, gospodarskim kriminalom ter koruP" 
cijo. Poslej naj bi se najvišja zaporna kaze 

povečala iz 20 na 30 let, novost v naši zaKfj 
nodaji pa je tudi "skesanec" - kriminalec 
se mu za razkritje sodelavcev odpusti w 
ali del kazni. Sicer pa se na včeraj za# 
32. izredni seji pričakuje tudi kar pr?0^ 
živahna razprava o razmerah na notranje? 
ministrstvu zlasti po aferi z dogodki na mej' 
nih prehodih Vič in Holmec ter interpel^'' 
j i proti ministru Bandlju, povejmo pa še,f 
se je predsednik vlade dr. Janez Drnovse 
odločil predlagati d ržavnemu zboru 1 

novega ministra za obrambo dr. F a n ° 
Demšarja, ki smo ga v našem časopisu z 

na kratko predstavili. • Š. Ž . 

Po seji ekonomsko socialnega sveta 

D o g o v o r o p l a č a h p r i p r a v l j e n n a p o d p i s 
Ljubljana, 28. januarja - Po 
sredinem sestanku ekonomsko 
socialnega sveta je predsedujoči 
pogajalske skupine socialnih 
partnerjev (vlade, predstavnikov 
delodajalcev in sindikatov) mi
nister za delo d ruž ino in 
socialne zadeve Tone Rop ocenil, 
da je dosežen sporazum o petih 
elementih politike plač v prihod
njih dveh letih in tako zrel za 
podpis takoj, ko bodo vse tri 
strani dobile potrditev na svojih 
upravnih organih. Kot smo že 
poročali, naj bi se plače letos 
dvakrat usklajevale z rastjo živ
ljenjskih stroškov, naprej pred 
uvedbo davka na dodano vred
nost ( D D V ) ob polletju, nato pa 
še konec leta, pri čemer je za 
letos predvidena rast cen za 6,8 
odstotka za leto 2000 pa 4 
odstotke. Če bodo ta predvide
vanja prekoračena, bo prišlo do 
usklajevanja plač za 85 
odstotkov rasti cen, če pa bo 
inflacija v prihodnjem letu pre

segla 5 odstotkov, pa za celotno 
rast nad tem odstotkom. Dosegli 
so tudi sporazum o tem, da naj 
bi posledice povečanja cen zara
di uvedbe D D V omilili vsem, ki 
imajo podpovprečne plače (pod 
166.000 tolarjev bruto) z dragi-
njskim dodatkom, ki bo imel sta
tus regresa za prehrano in torej 
ne bo obdavčen. Minimalna 
plača naj bi se povečevala trime
sečno za rast življenjskih str
oškov do 58 odstotkov pov
prečne plače v predelovalni 
industriji, dogovor o tem pa naj 
bi veljal do konca leta 2001. Že 
smo poročali o tem, da naj bi 
znašal regres za letni dopust naj
manj 102.000 tolarjev, 112.000 

tolarjev (kar je 70 odstotkov 
povprečne plače) pa bo neob
davčenih. V javnih službah viši
na regresa ne sme preseči regre
sa v gospodarstvu. 

Sicer pa se postavlja vprašanje, 
kako bo država izpolnjevala ta 
dogovor, zlasti dogovorjeno rast 
plač, v javnih službah, saj je 
znano, da so za to potrebno pre
cejšnja sredstva, šolniki in še 
nekatere drugi pa opozarjajo še 
na zaostanke iz preteklih let. 
Minister Rop je ocenil, da imajo 
ministrstva še nekaj rezerv, saj 
so bila lanska gibanja nižja od 
pričakovanih, dogovorjena politi
ka plač pa se je učinkovito izva
jala. Draginjski dodatek, ki bo 

odvisen od 
med rastjo, 

razkoraka rasti 
ki je n a č r t o v a l 

tisto, ki jo bo povzročal 
njegovem mnenju naj «f bi 
problem tudi za podjetja, 
imajo težave, saj j im bo P° 
gala tudi država. 
Med socialnimi partnerji sor

azmerno hitro dogovorjena p'aC, 
na politika pa je le del gene 

manjka še dogovor 

ral; 

nega socialnega sporazuma. sij 
or o zaposlova 

ni politiki ter predvsem P ° K ' 
ninski reformi. . 
N a teh področjih pa so si P o g ; 
di udeleženih precej bolj n a 

azen, saj so mnogi 
zelo neusklajeni. 

S T R A N K A R S K E N O V I C E 

n o k e t 

G R O U P 

B V L C A R I 
na M o h o r j e v e m k l a n c u v K r a n j u 

t e l . : (064) 36 66 55 
w w w . m o n o k e l . c o m 

e-mail :optika. monokel@siol .net 
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M O S C H I N O 

Združena lista socialnih demokratov 

Socialni demokrati o Blakanu 
Iz vdostva Z d r u ž e n e liste socialnih 

demokratov Slovenije so sporočili, da se je v 
dneh od 22. do 24. januarja delegacija te 
stranke pod vodstvo dr. Leva Krefta udeležila 
druge konference Stranke evropskih 
socialdemokratov, ki je bi la v Solunu. 
Osrednja tema te konference je bila posveče
na dogodkom na Balkanu. N a vabilo organi
zatorjev pa je z uvodnim referatom nastopil 
tudi dr. Lev Kreft, ki je poudaril na se Z L S D 
zavzema za mednarodne ukrepe za prepreče
vanje nasilja in širjenja vojne in hkratnem 
spodbujanju obeh strani za politični dialog. 
Sicer pa se Stranka evropskih socialnih 
demokratov pripravlja na kongres, ki bo v 
marcu v Milanu, ter na evropske parlamen
tarne volitve, ki bodo julija letos. Z L S D v tej 
stranki aktivno sodeluje in se bo udeležila tudi 
kongresa. 

Slovenska nacionalna stranka . 
Z g l e d u j m o s e p o P r e v l a k i 
Zmago Jelinčič, prvak Slovenske naciona . 

stranke je po vrnitvi iz obiska v Zvezni repu bi 
Jugoslaviji sredi tega meseca, pridobil dokutnf.^ 
"Pravna osnova", ki predstavlja «zh° . - f j 
jugoslovanske strani v pogajanjih s Hrvati v 
vprašanju polotoka Prevlaka ob vhodu v o° 
Kotorsko in s katerim Z R J odreka P r

v

a.^eyi 
Hrvaške do tega ozemlja. Ker se po Jelinčič 
oceni slovenska vlada slabo pripravlja in p0} v 

o vprašanju meje na slovenski obali «0 
Piranskem zalivu, je ta dokument poslal 
mieru, na zunanje ministrstvo in odboru za ^ 
narodne odnose, saj je prepričan, da so v nJ 
dobre osnove za uveljavljanje pravice P r 0 j^j 
prehoda do mednarodnega morja. P° s . e 

opozarja predsednika odbora, da je j^jo vla 
dosedaj nekatere dokumente, ki d o k a 2 ^ ^ 
slovensko legitimno in zgodovinsko pravic 
odprtega moraja, preprosto skrila to sKrua. & * 

Novice povzel S-*' 

Slovenski krščanski demokrati želimo več prispevati k reševanju problemov, k i i a f ^ 
prebivalce Občine Kranj. Da bi lahko svoje delo kot mestni svetniki dobro opravil3 \j 
želimo o problemih, ki jih je v Kranju potrebno reševati, z zainteresiranimi osebi j 

po telefonu pogovoriti. Na razpolago smo Vam vsak četrtek med 18. in 19. uro 
prostorih Slovenskih krščanskih demokratov na Jezerski cesti 41 v Kranju (Zadružni dom Primskovo - 2. nads 

je) in po telefonu: 064/243-012. 

Pridite, da skupaj oblikujemo novo podobo Občine Kranj. 
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3. S T R A N • G O R E N J S K I G L A S 

Gorenjske občinske svetnice se povezujejo 

N e v l e v o , n e v d e s n o , a m p a k v • ž e n s k o 
"Meni osebno je sodelovanje v mreži dvignilo samozavest (čeprav tisti, ki me poznajo, pravijo, da mi je ne manjka). Da 

uPaš stopiti za govornico in vprašati, če česa ne razumeš, ne da bi se počutila kot trapa. Nenazadnje tudi moji moški kole
gi v občinskem svetu pogosto stopijo za govornico in kakšno trapasto butnejo, pa jim ni čisto nič nerodno...," pravi Ana 

IJi*banija, regionalna koordinatorka mreže žensk Urada za žensko politiko. 
Radovljica - V neki slovenski občini so občinski svetniki - med njimi 
A> bilo nobene ženske - odločali o tem, ali naj namenijo denar iz pro-

G O R E N J S K A 
OD TORKA DO PETKA 

G O R E N J S K A ON LINE: 
w w w . m e d i a - a r t . s i 
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računa / a gradnjo nove mrliške vežice ali pa za nov vrtec. Gospodje 
S o gladko menili, da vrtca ne rabijo, in denar namenili za mrliške 
V ežice. Ker pač nikomur od njih vsako jutro ni treba voziti otrok v 
vrtec v sosednji kraj (očitno to počnejo njihove žene), niti pomislili 
n,s<>, daje to morda pomemben problem... 

Ce bi bila med njimi vsaj ena 
svetnica, pravi Vera Kozinik, 
d'i"ektorica Urada za žensko 
Politiko, bi svoje moške kolege 
^gotovo opozorila, da vsako
dnevna vožnja otrok v nekaj 
kilometrov oddaljen vrtec zago
tovo je problem, na kar moški 
[j lso pomislili. Morda bi poskr
bela, da bi odločanje o tem pre-

o ž i | i na naslednjo sejo, za kate-
r ° bi tudi zbrala podatke in 
n . a t o prepr ičala svetnike, da 
S l cer kraj potrebuje tudi mrliške 
V ežice, toda bolj nujna je grad
ca novega vrtca... S tole resnič-
n ° zgodbico je Vera Kozmik 
P retekli ponedeljek v Radovljici 
Ponazorila pomen in vlogo 

Po podatkih je bilo na zad
njih volitvah v Sloveniji izvolje
nih 386 mestnih in občinskih 
svetnic, samo na Gorenjskem 

35. V večini od gorenjskih 
mestnih oziroma občinskih 

svetov je vsaj kakšna svetnica, 
zelo dobro so denimo zastopa

ne na Jesenicah, kjer jih je 
med 28 člani kar sedem, in v 
Škof ji Loki, kjer jih je med 

28 celo osem. Močno pa se je 
zastopanost žensk zmanjšala v 

kranjskem mestnem svetu, 
kjer je bilo v prejšnjem man
datu pet žensk, v sedanjem pa 

je samo ena. 
Izmed 35 gorenjskih mestnih in občinskih svetnic se jih je prvega srečanja udeležilo le devet, prevla
dovale so svetnice z Jesenic, Radovljice, Bleda in Kranja. Kaj pa občinske svetnice iz ostalih občin?! 

Kako pa je z zastopanostjo 
zensk na državni ravni? Med 

®0 poslanci je samo sedem 
Poslank, kar predstavlja samo 
'•8 odstotka. Vlada je v celoti 
moška, saj nimamo nobene 
ministrice, pa tudi število 

žensk na drugi ravni odloča
nja, to je na mestih državnih 

^kretark in sekretarjev, seje v 
Zudnjem obdobju zmanjšalo. 
P° mnenju Vere Kozmik se 

»menija že nekaj časa srečuje 
2 upadanjem zastopanosti 

I *?nsk pri političnem odloča-
nju>po njenem mnenju je situ-

ticiia te kar krilitiia. 

Kozmikova. Že lani je urad po 
vsej Sloveniji pripravil srečanja 
z zdaj že bivšimi občinskimi 
svetnicami, ki se j im je takrat 
iztekal mandat, in na osnovi nji
hovih mnenj in želja so se odlo
čili v novem mandatu zadevo 

ž ensk pri odločanju. Tudi zara
di takšnih primerov je nadvse 
p °rnembno, da je v občinskih 
S yetih vsaj nekaj žensk, je opo
zorila, " č e ni žensk, se dosti-
£ r a t prezre kakšna izkušnja, 
pkšen vidik, ki je bolj ženski. 
. n to je škoda za vse, ne le za 
genske," je dejala Kozmikova. 
^ato so se na Uradu za žensko 
P°litiko že lani odloči l i , da 

°do povezali vse slovenske 
cestne in občinske svetnice v 
J^gionalno mrežo, v kateri naj 
j 1 ženske izmenjevale svoje 

ž k u š n j e i n informacije ter 
r užno iskale odgovore na 

p o č e n a vprašanja. " 

te Poznale med seboj, bi od 
•mele korist vse," pravi 

Vera Kozmik, 
direktorica Urada za 

žensko politiko 

pognati. Slovenijo so razdelili 
po regijah, za osnovo so vzeli 
mestne občine, ki so j im pri
ključili okoliške občine, in tako 
je nastalo štirinajst območi j , v 
okviru katerih se bodo povezo
vale svetnice. V posamezni regi
j i je okrog trideset svetnic, ki j ih 
bodo medsebojno koordinirale 

gorenjske svetnice čutijo diskriminirane? 
Ste kdaj imele občutek, da ste bile zapostavljene s strani moških 

kolegov zgolj zato, ker ste ženske? 
. ̂ ('. nikakor!" so bile soglasne svetnice. "Celo dobro nas gleda

jo, ker smo ženske!"je povedala ena. "So poskušali, a neuspeš
no!' je pribita druga. So pa menile, daje diskriminacijo 

politiki bolj občutiti in tudi videti na državni ravni. 
nsk 

regionalne koordinatorke, na 
Gorenjskem je to Ana Drbanija, 
ki je že drugi mandat svetnica v 
obč inskem svetu Radovljica. 
Kot poudarja Vera K o z m i k , 
svetnice prihajajo iz različnih 
občin in iz različnih strank: 
"Čeprav ste strankarsko zelo 
različno usmerjene, pa imate 
vendarle veliko skupnih točk. 
Poleg tega je včasih dobro sliša
ti izkušnje kolegic iz drugih 
občinskih svetov." Kozmikova 
tudi poudarja, da želijo karseda 
izločiti strankarstvo iz mreže, 
saj "ga boste že tako dovolj 
doživljale". Tudi regionalne 
koordinatorke so bile izbrane 
tako, da so članice različnih 
strank, zato da bodo na proble
me znale pogledati z različnih 
plati. "Vedno tarnamo, kako 
malo je žensk v politiki. To je 
po eni strani res, toda po drugi 
strani vse premalokrat poudar
jamo, zakaj bi bilo sploh dobro, 
da bi bilo več žensk v odloča
nju. Ž e n s k e smo dostikrat 
nevidne, pogosto se ne vidi, kaj 
sploh delamo. Zato niti ni 
potrebe, da bi nas bilo več," je 
opozorila Kozmikova. Zato naj 
bi prek mreže senzibil izirali 
širšo javnost in jo sploh sezna
nili z delom žensk. Delo, ki ga 
opravljajo ženske, naj bi tako 
naredili bolj vidno ter dali težo 
in pomen njihovim prizadeva
njem. Dostikrat se zgodi, pravi 
Kozmikova, da pri odločanju o 
pomembnih stvareh moški eno
stavno prezrejo kakšen vidik, ki 
je bolj blizu ženskam. Moški 
enostavno ne vidijo, so se stri
njale gorenjske svetnice, ker j im 
kakšna izkušnja pač ni tako 
bl izu. Tako pogosto kakšna 
zadeva ni v prvem planu samo 
zato, ker moškim ni blizu, so 

Moški kar kakšno trapasto butnejo... 
Ana Urbanija, regionalna koordinator

ka Urada za žensko politiko in občinska 
svetnica v občinskem svetu Radovljica: 
"Kar nekaj časa sem se upirala, da bi 
šla v takole 'babjo združbo', če se izra
zim slabšalno, češ kaj pa lahko naredi
mo, premaknemo. Toda Vera je bila zelo 
vztrajna in lani sem na sestanku v 
Tržiču spoznala, da si občinske svetnice 
pravzaprav lahko precej pomagamo. 
Meni osebno je sodelovanje v mreži dvig
nilo samozavest (Čeprav tisti, ki me 
poznajo, pravijo, da mije ne manjka), 
namreč tisto samozavest, da veš, da je 
normalno, da te je strah. Da upaš stopi
ti za govornico in vprašati, če česa ne 

razumeš, ne da bi se počutila kot trapa. Kolegice svetnice so pove
dale, da imajo podobne strahove, probleme... Nenazadnje tudi moji 
moški kolegi v občinskem svetu pogosto stopijo za govornico in 
kakšno trapasto butnejo, pa jim ni čisto nič nerodno... V mreži sem 
dobi/a veliko informacij, na urad se obračam z vprašanji, problemi. 
Kar se mi zdi najpomembnejše, pa je dejstvo, da smo presegle stran
karstvo. Ženskam radi pripisujejo ozkost, zaprtost, zaplankanost. A 
to sploh ni res, odprla seje velika širina in probleme znamo osvetli
ti z najrazličnejših zornih kotov." 

p g f l 6 E D A M E , 
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opozarjale. Kot so še menile, 
pri tem ne gre za diskriminaci
jo , temveč moški enostavno 
spregledajo d o l o č e n e vidike. 
Ne ognejo se j im namenoma, 
temveč j ih žal sploh ne vidijo. 
"Kakšne stvari je treba reševati 
s srcem, ne s pametjo. Zato 
smo ženske nepogrešljive!" so 
še menile svetnice. 

In kaj bodo konkretno počele 
v okvi ru regionalne ženske 
mreže? Vodstvo Urada za žen
sko politiko bo najprej vsem 
svetnicam, ki se bodo odločile 
za sodelovanje v mreži, podro
bno predstavilo svoje delo, nato 
pa bodo pripravljali redna sre
čanja, od predstavitev knjig, 
pogovorov o raznih aktualnih 
temah pa do delavnic. Urad bo 
svetnicam nudil tudi p o m o č z 
nasveti ter odgovori na vpraša
nja. N a voljo j im je tudi telefon
ska številka urada, kamor se 
svetnice lahko obrnejo s kakrš
nimkoli vprašanjem ali proble
mom. Pripravili pa bodo tudi 
izobraževalno-komunikacijski 
seminar Ženske to zmoremo, 
na katerem skušajo izobraziti 
ter senzibil izirat i ženske za 
določene probleme, na katere 
običajno niso dovolj pozorne. 

Ko moški klatijo 
neumnosti, se to ne vidi 

Tokratnega prvega srečanja se 
jih je od 35 povabljenih svetnic 
udeleži lo le devet. V uradu 
upajo, da bo že na naslednjem 
srečanju udeležba precej boljša. 
In kaj so nekatere od njih pove
dale? Mana Veble Grum, občin
ska svetnica v Škof j i L o k i : 
"Rekla sem si: grem poslušat, 
da v id im, kaj to sploh je. 
Moram reči, da v sebi nisem 

nikoli imela dileme, da sem 
strokovno manj sposobna kot 
moški. Nasprotno, prepr ičana 
sem, da sem celo bolj sposo
bna. Zato tudi nikoli nisem 
čutila potrebe, da bi se morala z 
njimi pregovarjati na to temo. 
Kaj lahko naredimo ženske? 
Mis l im , da moramo biti pozor
ne na konkretne probleme. D a 
se denimo ne bo zgodilo, da 
bodo o tem, koliko porodniške 
naj imamo ženske , od loča l i 
moški. Tega si ne smemo več 
dovoliti! Pa še nekaj bi rada 
povedala: kadar so bile v Škofji 
L o k i velike napetosti, smo 
vedno ženske poskrbele za to in 
se zmenile: 'Zdaj pa dovolj, poj
dimo naprej!'" 

Nevenka Rajhman, občinska 
svetnica na Jesenicah: "Stanje 
glede udeležbe žensk se je v 
jeseniškem občinskem svetu v 
tem mandatu m o č n o popravi
lo, za kar gre zahvala vsem 
strankam. Sama v občinskem 
svetu nisem nikoli čutila neena
kopravnosti zgolj zato, ker sem 
ženska . M o t i pa me, da je 
govorna kultura nekaterih 
moških kolegov tako nizka. Pri 
ženskah tega ni! Opažam pa 
tudi, da so nekateri svetniki na 
žalost mnogo boljši retoriki od 
žensk. In tudi če klatijo neum
nosti, se to žal ne vidi. . ." 

Anica Svetina, občinska svetnica 
na Bledu: "Mislim, daje za občin
ske svetnice zelo pomembna 
informiranost. Sama sem pogosto 
neke vrste opomnik svojim 
moškim kolegom, kaj kakšna 
odločitev pomeni za otroke, za 
nas vse... Menim pa, da svetnice 
moramo še veliko same narediti in 
si izboriti svoje mesto." 

• Urša Peternel, 
foto: Tina Doki 

AMZS 
20 intervencij so našteli na 
A M Z S v minulih dneh po 
Gorenjskem, od tega so opra
vili 18 vlek zaletenih vozil, 2-
krat pa so nudli pomoči ob 
okvarah. 

GASILCI 
Kranjski gasilci so pohiteli v 
1BI, kjer jc prišlo do okvare na 
črpalki za vodo in je bil ogro
žen potek proizvodnje. 
Gasilci so s svojimi črpakami 
uspostavili dotano napajanje. 
Predvsem pa so imeli preglavi
ce vozniki vozil zaradi poledi
ce, ki so j im morali kranjski 
gasilci njihove jeklene konjič
ke postaviti nazaj na cesto ozi
roma na kolesa. Eden izmed 
takih vozil je bil kombi v 
Lahovčah, ki k sreči ni bil pre
tirano poškodovan , seveda 
tudi voznik, družic je prišlo 
do zdrsa v bližini gramozne 
jame pri Naklem, tu je vozilo 
obstalo na strehi in je iz njega 
iztekalo gorivo in akumulator
ska kislina, zato so kranjski 
gasilci tudi sanirali cestišče in 
preprečili nadaljnje iztekanje. 
Avto pa so postavljali nazaj na 
cesto še v Gobovcih pri 
Podnartu. Prejeli so še en 
poziv, da se je pripetila pro
metna nesreča, ko pa so ravno 
hoteli pohiteti na pomoč, so 
prejeli obvestilo, da njihova 
p o m o č ni potrebna. Jeseniški 
gasilci so posodili magirus 
lestev za obrezovanje vej pri 
Osnovni šoli Prežihov 
Voranc, iz Acronija so j ih 
zaprosili za prevoz poškodo
vanega delavca, ki je padel z 
višine in pri tem utrpel 
poškodbe glave in izpah rame
na. Prepeljali so ga v bolnišni
co. V hokejski hali 
Podmežaklji pa so imeli med 
tekmo postavljeno gasilsko 
stražo. 

NOVOROJENČKI 
Gorenjci smo od torka do 
petka dobili 14 novih prebival
cev. V Kranju so na svet prijo-
kale 3 deklice in 8 dečkov. 
Najtežji deček je tehtal 4.550 
gramov, najlažji pa 2.600 gra
mov. 
Na Jesenicah sta se rodili 2 
deklici in 1 deček. Najtežja je 
bila deklica s 3.550 grami, 
najlažji pa je bil deček s 3.170 
grami porodne teže. 

URGENCA 
N a intrenem oddelku jeseni
ške bolnišnice so imeli od 
torka do danes 51 urgentnih 
primerov, na kirurgiji kar 223 
in na pediatriji 19. 

SMUČIŠČA 
Krvavec: do 10 cm novega na 
do 60 cm podlage, vse vozi, 
tekaška proga na Kriški plani
ni je urejena; Vogel: 10 cm na 
65 cm podlage, vozi vse razen 
Šije; Soriška planina: 10 nove
ga na 60 cm podlage, vozijo 
vse naprave, tekaška proga je 
urejena; Kobla: 10 cm novega 
na do 90 podlage, vse naprave 
vozijo; Bohinj: urejene so 
tekaške proge; Zatrnik: 40 cm 
snega, vozita vlečnici 
Hotunski vrh in otroška; 
Pokljuka: vlečnica obratuje, 
urejene so tekaške proge; 
Kranjska Gora , Podkoren, 
Planica, Mosjtrana: do 80 cm 
snega, vse naprave vozijo, ure
jene so tekaške proge 
Kranjska G o r a - Tamar; 
Zelenica: do 10 cm novega na 
85 cm podlage; vozi sedežni-
ca Zelenica 1; Stari vrh: 50 
cm snega, vse naprave obratu
jejo; Velika planina: 20 cm 
novega na 40 cm podlage; 
naprave obratujejo: Crni vrh 
nad Cerknim: 10 cm novega 
snega na 70 cm podlage, vse 
naprave vozijo od 9. do 16. 
ure; Straža: do 60 cm snega, 
naprave vozijo od 9, do 16.30 
in od 17. do 20. ure. 

http://www.media-art.si


GORENJSKA ON LINE: www.media-art.si 

Projekt urejanja podeželja 
je zaključen 

Žirovnica, 28. januarja - V vaseh pod Stolom so zaključili s 
prvo fazo uvajanja projekta celostnega urejanja podeželja. Pri 
tem izstopata predvsem dva večja projekta in sicer ureditev 
Vrbe na vseh področjih in naloge za pripravo projekta turistič
no - športnega centra Završnica. Projekt celostnega razvoja 
podeželja vključuje komunalo, kulturo in šport, kmetijstvo, 
podjetništvo in ureditev značilnih vaških jeder, ki j ih v desetih 
vaseh pod Stolom ni malo. Marsikje pa bodo morali najprej 
urediti dostope in poti do kulturne dediščine - Janšev čebel
njak, pot do Finžgarjeve hiše v Doslovčah - in tako obiskoval
cem lepše predstaviti svojo bogato kulturno zgodovino. • D .S . 

Tekmovanje za veterane 
Mengeš, 28. januarja - N a občnem zboru Prostovoljnega gasil

skega društva Mengeš so ocenili, da so v zadnjem letu uspešno 
uresničili program na izobraževalnem in tekmovalnem podro
čju. Med letom pa so mengeški gasilci večkrat sodelovali tudi 
na intervencijah ob nesrečah, poplavah in. drugih akcijah. 
Njihova posebnost so tudi vsakoletne očiščevalne akcije, ko se 
odzovejo povabilu Turističnega društva. Na občnem zboru so 
sprejeli program za letos, v katerem so dali prednost izobraže
vanju, udeležbi na tekmovanjih in sodelovanju v organizaciji 
Mihaelovega sejma. Načrtujejo tudi organizacijo tekmovanja za 
veterane in nakup novega orodnega vozila. Na zboru pa sta 
Franc Blejc in Štefan Borin dobila priznanje P G D Vevče za 
desetletno sodelovanje med obema društvoma. • A . Ž. 

Naredili bodo škarpo 
Repnje, 28. januarja - Na občnem zboru Prostovoljnega gasilske

ga društva Repnje v občini Vodice so se dogovorili, da bodo letos 
naredili škarpo pri domu in položili tlakovec. Organizirali bodo 
tudi več prireditev kot so pustovanje, proslavo za materinski dan, 
tradicionalno veselico in nogometni turnir. Na občnem zboru v 
soboto pa so podelili tudi priznanja. Med veterani so jih dobili 
Vinko Mohorič, Valentin Bilban in Jože Pravhar. Priznanja je 
podelil poveljnik Gasilske zveze Vodice Lojze Kosec. • A. Z . 

Spet posvetovanje o vodi s Krvavca 
Cerklje, 29. januarja - Prihodnji teden se bodo v Cerkljah spet 

srečali predstavniki občin, ki se napajajo iz vodnih zajetij na 
Krvavcu in pod njim. To so, razen Cerkelj, še Kranj, Šenčur, 
Mengeš, Vodice, Komenda. Z vodovodom upravljata dve 
komunalni podjetji, kranjsko in domžalsko, beseda pa naj bi 
bila o tem, kako si razdeliti odgovornost (in lastninske deleže) 
pri vodovodnem sistemu. Največ težav imajo občine s površin
skim zajetjem tik nad spodnjo postajo žičnice na Krvavec, ki je 
bilo ob novembrskem neurju tudi precej poškodovano. To zajet
je bi najraje kar opustili, kar bi lahko storili v primeru, da se 
vodovodni sistem domžalske komunale, ki napaja občine južno 
od CerkeU in vasi na vzhodu domače občine, priključi na kam
niški vodovodni sistem. Ta možnost je bila že omenjena, niso 
pa o njej še resneje govorili. Župan občine Cerklje Franc 
Čebulj pravi, da bi v tem primeru vzhodne vasi priključili na 
kak drug vir, površinsko zajetje bi lahko opustili in v občini pili 
le vodo iz neoporečnih globinskih virov. • D . Ž . 

razvidno tudi 
jezera. 

OBČINA B L E D , C . Svobode 13 

Občina Bled o b v e š č a vse o b č a n k e in o b č a n e 
ter vse obiskovalce Bleda, da ledena površi
na na Blejskem jezeru ni vama za hojo in 
drsanje. Vsakršno gibanje po ledeni ploskvi 
jezera je zgolj na lastno odgovornost, kar je 

z opozorilnih tabel, ki so postavljene ob obali 

Hkrati vam sporočamo, da smo tudi letos skupaj z Društvom za 
podvodne dejavnosti Bled ob obali jezera določili 10 mest, kjer 
je Društvo namestilo reševalne obroče z vrvjo, ki naj bi služili v 
primeru nesreč na jezeru. 

Vse občane , občanke in obiskovalce Bleda prosimo, da reše
valnih obročev ne odstranjujejo ali namerno poškodujejo. 

OBČINA BLED 
Mag. Boris Malej, l.r. 

Župan 

Le zakaj naj bi občine financirale dežurno službo? 

Z a 1 5 t i s o č l j u d i l e d v a z d r a v n i k a 
Migracije Slovencev so vedno večje, zdravstvena mreža pa tega noče upoštevati in šteje 

dežurstvo za posebej plačano nadstandardno storitev. 
Kranjska Gora, 28. januarja - Ob vikendih se 
mesta izpraznijo in je največ ljudi v turističnih 
krajih, kjer pa sploh nimajo dežurne zdrav
stvene službe. V Ljubljani dežurajo za pacien
te, k i so v resnici na kranjskogorskih smučiš
čih. Občine se upravičeno sprašujejo, zakaj 
naj bi plačevale dežurstva iz turistične takse, 
ko pa dežurstvo ni nadstandardna storitev. 

Ob vikendih je v Zgornjesavski dolini, 
predvsem v Kranjski Gor i , okoli 15 tisoč 
ljudi, ki so vsi potencialni "uporabniki 
zdravstvenih storitev": 5 tisoč rednega pre
bivalstva, 5 tisoč vikendašev in 5 tisoč 
gostov, če navedemo približne številke. V 
Zdravstvenem domu Kranjska Gora pa sta 
le dva zdravnika, stalne dežurne službe ob 
sobotah in nedeljah pa v kraju za toliko 
ljudi sploh ni, ni pa tudi lastnega reševalne
ga avtomobila z opremo. 

Pojavlja se stara pesem: že leta 1996 je 
občina skupaj z drugimi alpskimi občinami 
ostro protestirala, da se mora osnovna 
zdravstvena mreža na primerni ravni orga
nizirati tako, kot poteka migracija prebival

stva. N i naloga občin, da organizirajo in iz 
turistične takse plačujejo osnovne zdrav
stvene storitve - po mnenju občin dežurna 
služba ni nadstandardna storitev - ampak 
naj se končno zdravstvo organizira tako, 
kot se mora. Zato je te dni kranjskogoroska 
občina ponovno naslovila na Ministrstvo 
za zdravstvo prošnjo, naj pojasni, kaj so 
storili za to, da bi odpravili pereč problem 
dežurstva. 

Povejmo preprosto: vsi plačujemo zdrav
stvene storitve in vsi smo upravičeni do 
nujne zdravstvene dežurne pomoči , kadar 
zbolimo. Zdravstvena mreža je organizira
na tako, da upošteva število prebivalcev, ne 
pa tudi migracije prebivalstva v sezonah in 
ob vikendih. Zdaj je ob vikendih in ob 
počitnicah Ljubljana napol prazna, gorenj
ski turistični kraji pa prepolni domačih 
gostov. V Ljubljani povsod dežura jo , 
čeprav ni pacientov. Ljubljanski pacienti so 
na slovenskih in tudi na kranjskogorskih 
smučiščih, kjer pa dežurne službe sloven
ska zdravstvena mreža ne predvideva, ne 

plačuje in je torej ni! In če se v Sloveniji Pn 

dodeljevanju sredstev že upošteva tudi 
migracija prebivalstva (v občini Piran) 
zakaj ti kriteriji ne obsegajo tudi alpska 
občin, ki dosegajo 20 odstotkov slovensku1 

nočitev? Zakaj zdravstvena zavarovalnic3 

prizna dodatna sredstva za dežurstvo n a 

migracije prebivalstva za obmorske občine, 
za gorske pa ne? 

Taka in številna druga vprašanja so min u ' 
la leta kar deževala in bilo je organizirani!1 

na desetine posvetov, konferenc, na toneJe 

gradiva o problematiki osnovnega zdrav' 
stva, ne premakne pa se ničesar. Tuji gost« 
imajo v aranžmajih zagotovljeno vso 

zdrav
stveno oskrbo in dva kranjskogorska zdrav
nika j im morata biti na voljo, na ta d v a 

zdravnika odpadejo potem tudi vsi, $ 
imajo začasno prebivališče v Kranjski Gon 
in vsi poškodovani smučarji, ki j ih ob tej 
množični smučariji skorajda po tekočem 
traku poškodovane vozijo do zdravstvene
ga doma. 

• D . Sedej 

Planinski dom v Tamarju zahteva agrarna skupnost 

G e o d e t i s o se z m o t i l i i n p a r c e l o v r i s a l i dvakra t 
Ko so geodeti risali parcele v Tamarju, so nekatere vrisali kar dvakrat, tako, da so po vojni 

nacionalizirali napačno parcelo. 
Rateče, 28. januarja - Planinska zveza nasprotuje, agrarna skupnost 
pa je dokazala, da je planinski dom v Tamarju njena last. Izkazalo se 
je, da so se po vojni geodeti zmotili in vrisali kar dve enaki parceli. 

Zaradi nasprotovanja Planinske 
zveze Slovenije se kot jara kača že 
vleče denacionalizacijski postopek 
za vrnitev planinskega doma v 
Tamarju agrarni skupnosti Rateče -
Planica. Planinski dom ima v lasti 
Planinska zveza Slovenije oziroma 
Planinsko društvo Medvode, ki dom 
oddaja v najem. Agrarna skupnost 
Rateče je denacionalizacijska upra
vičenka, saj ji je bil dom odvzet po 
vojni. 

Agrarna skupnost je preko sodne
ga izvedenca tudi dokazala, da pre
tekla vlaganja v dom nikoli niso pre
segla zakonskih 30 odstotkov vred
nosti doma in torej niso bila tolikš
na, da bi bila Planinska zveza lahko 
kakorkoli upravičena do lastništva 
doma. V postopku pa je prišlo do 
nenavadnega in redkega zapleta: 
geodeti, ki so pred več desetletji v 
Tamarju vrisali parcele, so se zmoti
li . V katastru obstoji ta dva vrisa 
objekta oziroma: ko se je odvzel 
dom, seje odvzela napačna parcela! 
Ali kot o napaki pravijo današnji 
geodeti, da... "daje bila leta 1953 iz 
nepojasnjenih razlogov opravljena 

meritev oziroma odmera obnovljene 
karavle s pripadajočim zemljiščem 
zamaknjena tako, da je za objekte 
karavlo, planinski dom in kapelo 
nastalo povsem podvojeno stanje. 
Ne glede na to, da je eden od vrisov 
odveč in je napaka geodetske upra
vne službe, sta obe opisani lokaciji 
parcel na povsem nepravem mestu... 
Navedeno lahko pripišemo razmero
ma skromni katastrski vsebini -
majhno število velikih parcel in s 
tem malo možnosti za navezavo na 
meje sosednjih parcel ter razpolož
ljivi opremo za nastanek stanja pred 
približno 130 leti..." 

Lahko bi zamahnili z roko in se 
prizanesljivo pošalili: "No, tudi zem
ljiška knjiga ali stare geodetske 
odmere niso brez napak," vendar 
posledice niso tako zanemarljive in 
ne dajo se odpraviti kar čez noč. 

Najhujše posledice čuti nova 
oskrbnica planinskega doma, ki si 
mora preskrbeti obratovalno dovo
ljenje, ki ga brez uporabnega ne 
more dobiti. Za uporabno dovolje
nje pa zahtevajo dandanes vso doku
mentacijo, z načrtom hiše vred. 

Oskrbnica ubira številna pota in je Skratka: ima veliko problemov, f 
med drugim v zgodovinskem arhivu povrh pa še to neprijetno odkritji-
našla tudi dokument, kjer se dom v da je bila nacionilizirana nepr^ 
Tamarju omenja že leta 1838 ... parcela! »D.SeM 

Nadzornika bodo odpustili 
Bled - V zavodu Triglavski narodni park so pred dnevi dokonča^ 

disciplinski postopek o ugotavljanju utemeljenosti suma krivoloya 

njihovega delavca, nadzornika Janka Rabiča. Kot je znano, je di s" 
ciplinska komisija odločila, da se delavca odpusti, če bo v preskus
nem roku enega leta storil že manjšo kršitev. N a odločbo sta^ 
pritožila delavec, ki se ni strinjal s takšno odločitvijo, ter direktof. 
ki je zahteval strožje ukrepanje. Svet Triglavskega narodneg 
parka je kot drugostopenjski organ na nedavni izredni seji z a V 

pritožbo delavca, ugodil pritožbi direktorja in delavcu P a I 

izrekel disciplinski ukrep prenehanja delovnega razmerja. c.z. 

Zmagala Ajda Jurhar in Luka 
Bled - Petindvajset otrok iz osnovnih šol Bohinjska Bistrica. 

Mojstrana, Kranjska Gora in Kobarid se je v soboto vrnilo i * 
Autransa v Franciji, kjer je v okviru sodelovanja narodnih parkoy 
potekalo 21. evropsko srečanje otrok. Kot je povedal Jože Mibe» c 

iz javnega zavoda Triglavski narodni park, je bila slovenska 
skupina zaradi zanimive predstavitve domačih krajev ter nastop0; 
na kulturnem in športnem področju deležna velike pozornosti; 
Bohinjci so zaplesali v narodnih nošah, Drežničani so predstavu' 
svoje pustne običaje. Na koncu se je 250 otrok iz Avstriji 
Švedske, Danske, Nizozemske, Švice, Belgije, Japonske J n 

Slovenije ter več kot tisoč njihovih francoskih vrstnikov pomerilo 
še v smučarskem teku na dva kilometra dolgi progi. Pri deklica" 
je zmagala Ajda Jurhar iz osnovne šole Kranjska Gora, pri decK' 
ih pa učenec iste šole Luka Mežik. • C Z . 

Reševanje denacionalizacijskih zahtevkov 

L a ž j e je b i l o v z e t i p r e m o ž e n j e , k o t ga je v r n i t i 
Pravnomočno rešenih komaj 40 odstotkov vseh denacionalizacijskih zahtev. 

Kranj, 29. januarja - Na območju upravne 
enote Kranj se z denacionalizacijo ukvarja
jo tri strokovne komisije, k i boljalimanj 
uspešno krmarijo med dostikrat premalo 
dorečeno zakonodajo, pomanjkljivo pravno 
prakso višjih organov, pomanjkljivimi 
dokazi in različnimi interesi tistih, k i 
izgubljajo in s pritožbami na odločbe še 
dodatno zavlačujejo, ter tistih, ki naj bi 
premoženje dobili nazaj. 

Tako so v upravni enoti Kranj, ki pokriva 
mestno občino Kranj ter občine Naklo, 
Preddvor, Šenčur in Cerklje, na področju 
denacionalizacije kmetijskih zemljišč, goz
dov in kmetijskih gospodarstev doslej 
pravnomočno rešili le 289 zahtevkov od 
790 vloženih. Lani so na prvi stopnji izdali 
145 odločb, z dvanajstimi sklepi pa so 
zahteve za denacionalizacijo zavrgli ali 
postopke ustavili. Učinkovitejše reševanje 
zahtevkov po eni strani ovira nenehno 
spreminjanje zakonodaje (oktobrsko spre
membo zakona je ustavno sodišče delno 
razveljavilo), po drugi strani pa je prob
lematično vračanje kmetijskih zemljišč v 
kompleksih, k i j ih obdeluje Mercator KŽK 
Kmetijstvo Kranj. Na lani izdane odločbe 
je bilo namreč kar sto pritožb, saj se 

Mercator KŽK Kmetijstvo praviloma 
pritoži na vsako odločbo. Pritožbe na 
drugi instanci rešujejo povprečno leto dni, 
še dlje pa nato na upravnem sodišču, kjer 
so bili lani sproženi spori v tridesetih 
primerih. Svetovalka načelnika upravne 
enote Kranj Nada Koder Štrakl ugotavlja, 
da pomanjkanje pravne prakse, zlasti s 
področja reševanja kmetijskih kompleksov, 
znatno zavira hitrejše in učinkovito reše
vanje denacionalizacijskih zahtevkov. 
Kljub temu so lani izračunali 34 kom
pleksov, ki jih je bilo treba zaradi netočnih 
in zastarelih podatkov, kakršne komisiji 
posreduje Mercator KŽK Kmetijstvo 
Kranj, večkrat spreminjati in popravljati. 

Predvidoma letos naj bi končno začeli 
reševati tudi zahtevke upravičencev za 
nadomestna zemljišča. Doslej so čakale, 
ker sklad kmetijskih zemljišč in gozdov ni 
oblikoval nadomestnih zemljišč. 

Na področju vračanja zasebnih gospo
darskih podjetij je od 97 zahtev 
pravnomočno rešenih 55. Lani so na prvi 
stopnji izdali štirinajst odločb. Ovire so 
predvsem v težavnem ugotavljanju vred
nosti podržavljenega premoženja, ker ni 
dokumentacije oziroma je pomanjkljiva. 

ker je zakonodaja dvoumna in manjka 
pravne prakse višjih organov, postopke p 3 

s številnimi ugovori, pripombami in pred; 
logi zavlačuje tudi slovenski odškodninski 
sklad. 

V petih občinah upravne enote Kranj J e 

bilo od 615 zahtev za denacionalizacijo 
stanovanjskih hiš, stanovanj, poslovni* 
prostorov in stavbnih zemljišč doslej 
pravnomočno rešenih 266. Lani so na P r V l 

stopnji izdali 34 odločb in devet ust" 
avitvenih oziroma zavrnitvenih sklep 0^ 
Med nerešenimi ostajajo najzahtevnejs l 

primeri, v katerih ugotavljanje ovirajo šte
vilne geodetske spremembe po podržavl
janju, težavno je tudi ugotavljanj6 

zavezancev za vračilo. Tudi tu v primeril1' 
ko nepremičnine ni mogoče vrniti v naravi; 
postopke zavlačuje slovenski odškodninsk 
sklad. Pri stavbnih zemljiščih se pojavljaj0 

težave zaradi neurejenega zemlj išč 0 

knjižnega stanja, zlasti večjih kompleksov-
kot sta v Kranju Planina in Zlato polJe^ 
zaradi protipravnega prometa z nep^ 
emičninami, ki so v denacionalizacijsken1 

postopku pa tudi zaradi stečajnih postoP 
kov, v katerih so se znašli nekateri zavezan 
ci za vračilo. • H . Jelovčan 
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Dom kulture v Naklem kliče po obnovi, lastništvo pa ni rešeno 

O b č i n a j e z a r a z u m e n d o g o v o r s c e r k v i j o 
Nakelsko župnišče zahteva vrnitev zemljišča in stavbe na njem, ki je bila nacionalizirana leta 1956 

GORENJSKA ON LINE: w w w . m e d i a - a r t . s i 

Naklo, 27. januarja - Primer denacionalizacije doma kulture v 
^ a k i e m rešujejo že pet let, medtem pa stavbe nihče ne prenavlja. 
Edino dvorano za večje prireditve ogrevata le dve peči na drva, zato 
v t e J zimi še ni služila svojemu namenu. Občina bi se lotila obnove 
d°ma, če bi cerkev upoštevala delež prebivalstva pri gradnji doma 
tudi v lastništvu premoženja. 

Sedanji dom kulture v Naklem 
S o začeli graditi leta 1938 pod 
obiljem nakelske župnije. Pred 
drugo svetovno vojno so na 
"jem postavili streho, po vojni 
P a je dela prevzel tamkajšnji 
ljudski odbor. Kot je bilo takrat 
v navadi, je pri prostovoljnih 
delih sodelovalo tudi veliko pre
bivalcev. D o m so dogradili leta 
'956, ko ga je država tudi naci
onalizirala. 

"Ne dvomim, da cerkev ne bi 
končala gradnje doma, če b i to 
t akratne oblasti dovoljevale. 
^ a r je bilo cerkvi vzeto, je prav, 
d a se j i tudi vrne. Obenem pa 
^orarn zagovarjati tudi vložek 
Prebivalcev in države pri 
d°končni izgradnji doma. Zato 
^ o predlagali župnišču Naklo 
k o t denacionalizacijskemu 

upravičencu za vrnitev doma in 
zemljišča razumen dogovor o 
solastništvu. Po prvotnem pred
logu naj bi si lastništvo polovič
no delila cerkev in občina. Če bi 
se to zgodilo, bi občina prevze
la obveznost za obnovo in vzdr
ževanje stavbe, dom pa bi lahko 
uporabljali vsi. Ta predlog ni bil 
sprejet, zato smo pristali na 
vrnitev premoženja v celoti, če 
b i občina dobila dom v najem 
vsaj za 30 let. Domači župnik 
pristaja le na tretjino te dobe, 
kar pa za občino ni sprejemlji
vo. Zato se bomo skušali v šir
šem krogu - verjetno na razširje
ni seji občinskega sveta - dogo
voriti o sporazumni rešitvi za 
obe strani," je povedal Ivan Štu-
lar, župan obč ine Nak lo . 
Zaenkrat upravlja dom, v kate-

Lastništvo doma kulture v Naklem ni rešeno, kar ovira obnovo stavbe 

ne kurjave, saj veliko dvorano 
še vedno ogrevata le dve peči na 
drva. Nujna bo tudi zamenjava 
oken, obnova podov in oprema 
dvorane z novim pohištvom. V 
občini se zavedajo, da bi tudi 
prebivalci raje prihajali v sodo
bnejši dom. Ker pa gre za drago 
naložbo, se zanjo ne bodo odlo
čili prej, preden ne bo dokonč
no rešeno vprašanje lastništva 
doma. • S. Saje 

rem je poleg večje dvorane, 
male sejne sobe, pisarne zdru
ženja obrtnikov in knjižnice še 
hišniško stanovanje in telefon
ska centrala, občina Naklo. Kot 
so prepričani v vodstvu občine, 
bo moral dom kulture še naprej 
služiti prvotnemu namenu, ne 
glede na to, kdo bo organiziral 
prireditve v njem. D a bo to 
sploh m o ž n o , bodo morali 
poskrbeti za napeljavo central-

Seja občinskega sveta Žirovnica 

V i s o k a d o h o d n i n a , m a n j d r ž a v n e g a d e n a r j a 
Novi zakon o financiranju občin daje manj denarja iz državnega proračuna, tistim občinam, 

kjer imajo dohodnino nad republiškim povprečjem. 
j ^'rovnica, 28. januarja - Svetniki žirovniške 
I ?. ? ' n e že razpravljali o proračunu občine in 
j l u presenečeni nad podatkom, da bi za 
i S?*?nanciranje kulturnih ustanov v jeseniški 
j ??čini morali dati štirikrat več denarja, kot 
I} pos t a lo za domačo kulturo. Podžupan 
l*JŠ£ Franc Pfajfar. 

*VO so na drugi redni seji občinskega 
^eta Žirovnica razpravljali o najpomemb
nejši točki dnevnega reda - predlogu odlo-
* a o proračunu občine Žirovnica za letos 
v. Prvi obravnavi - so med drugim ugotovi-

da novonastali občini Žirovnica pripada 
n a Prebivalca 93 odstotkov povprečne viši-
n e primerne porabe. Višina primerne 
Porabe za občino Žirovnica za letos znaša 
~8 milijonov tolarjev, 10 milijonov pa 

°očina pričakuje iz državnega proračuna. 
Novi zakon o financiranju občin pravi, 

? a se občinam v državnem proračunu 
a hko zagotovijo dodatna sredstva za 
^anciranje določenih ukrepov in investi-

ClJ> kadar obstaja poseben interes za njen 
Razvoj. Višina sofinanciranja je lahko naj-
^ 70 odstotkov vrednosti investicije, 

°dvisno od dohodnine na prebivalca v pri-
^ e r j av i s slovenskim povprečjem. V obči-
n i Žirovnica je to povprečje 60 odstotkov 

višje od republ iškega, zato je obč ina 
Žirovnica po zakonu upravičena največ do 
10 odstotkov sofinanciranja posamezne 
investicije. 

To pomeni, da bo občina za sofinancira
nje posameznih razvojnih nalog lahko 
dobila le 10 odstotkov državnih sredstev, 
saj je v ž irovniški o b č i n i dohodnina d a l e č 
nad republiškim povprečjem. Zakon prina
ša tudi to, da javne zavode s področja kul
ture v celoti financirajo občine. 

Prav o financiranju kulturnih zavodov so 
žirovniški svetniki precej razpravljali. Po 
delitveni bilanci naj bi bili soustanovitelji 
jeseniških kulturnih zavodov in ustanov, 
vendar j im je podatek, da bi tako namenja
li tri do štirikrat več sredstev za jeseniške 
kulturne ustanove kot domači , svoji kultu
ri, ki je nimajo malo, dal misliti. Zna se 
zgoditi, da se bodo v dogovorih z jeseniško 
občino nazadnje odločili, da ustanovijo 
svoj kulturni zavod, ki bi skrbel za kultur
ne domove v novi občini . Že v prvi obra
vnavi se je pokazalo, da bodo pretehtali 
vsako proračunsko postavko in poiskali 
najbolj ugodno rešitev za občino. 

N a seji so sprejeli pobudo za postavitev 
Prešernovega spomenika v Vrbi ob 200-let-

nici Prešernovega rojstva, saj je skrajni j 
čas, da Prešernov kip stoji tudi v njegovi i 
rojstni vasi, ki bo v prihodnjih letih delež-! 
na temeljite kulturne obnove. Sprejeli so 
tudi pravilnik o določanju plač in drugih 
prejemkov funkcionarjem, po katerem v 
občini Žirovnica opravljajo funkcijo nepo
klicno župan, podžupan in član občinske
ga sveta Žirovnica. Župan seje že odpove
dal vsem nagradam - med drugim bo prvih 
100 tisoč tolarjev sredstev, s katerimi raz
polaga župan namenil Društvu upokojen
cem Žirovnica - svetniki pa bodo za sejni
ne dobili po 8 tisoč tolarjev in člani komi
sij po 4 tisoč tolarjev. 

N a seji so sprejeli predlog župana prof. 
Antona Dežmana, da naj bo podžupan 
občine inž. gradbeništva Franc Pfajfar, ki 
bo fukncijo opravljal nepoklicno. Franc 
Pfajfar je 37 let opravljal strokovna dela 
pri komunalni infrastrukturi in stanovanj
ski gradnji v D O M I N V E S T - u Jesenice, bil 
član občinskega sveta Jesenice, je povelj
nik štaba civilne zaščite občine Jesenice, 
za svetnika občine Žirovnica pa je bil izvo
ljen na listi S K D . Podžupana Franceta 
Pfajfarja so svetniki izvolili soglasno. 

• D.Sedej 

Sprememba dolgoročnega plana 

Dom za starejše v Medvodah 
a Javni razpravi v torek so podprli gradnjo doma 
?a starejše in načrtovano stanovanjsko gradnjo 

med Gorenjsko in Zbiljsko cesto. 
s^dvode, 28. januarja - O d 
tor h " 6 d e c e m D r a , a n i J e v p r o s " 
Vod J l r a i e v n e

 skupnosti Med-
0 ( j . e javno razgrnjen osnutek 
ga

 o k a o spremembi dolgoročne-
0p p , ana, ki v občini Medvode 
,jt b l ju j e izgradnjo doma za 
d e|!.° stnike. V torek pa so opre-
j„ e v gradnje doma za starejše 
tu,). a"ovanjsko gradnjo podprli 
% t l a J a v n ' obravnavi, ki jo je 

i j C a l župan Stanislav Žagar , 
d e d o m a sta prostorsko opre-
0 L l t e v za izgradnjo doma za 

eno 1 9 0 s t a r e J š i h ' i n o k r ° g 8 0 

s t a n o v a n j s k i h objektov v 
in > L . E R N gozdu med Gorenjsko 
Dr ^ b i ' Jsko cesto podprla oba 
* b i i S e d n i k a K S Medvode in 
% ' p ° u d a r i l a sta, da so v 
k 0 J | V r i avi opozorili na skrbno 

U n a l n o ureditev tega 
zagotovitev potrebnih 
in ureditev križišča na ki k l r i š č 

Otno 0 r T I U z a s t a r e J š e P a J c t r e b a 

g °č i t i prednost občanom 

Medvod. V K S Zbilje pa so še 
posebej opozorili na izgradnjo 
kanalizacije in plinovoda. 

Tudi posamezni razpravljavci 
so predlagali, da mora biti 
primerna prometna ureditev, ob 
Zbiljski cesti pločnik, parkir
išča. O podrobni opredelitvi 
posameznih delov bodočega 
stanovanjskega načr ta bo seve
da še dovolj časa, ko bo le-ta v 
obravnavi. 

Trenutno, kot sta poudarila 
župan Stanislav Žagar in razla
galec, predstavnik Urbani
stičnega inštituta Slovenije, je 
pomembna potrditev spremem
be plana za nadaljnji postopek. 

Udeleženci pa so bili nekako 
soglasni, da se ne bi smelo 
zgoditi, da bi na prostoru, ki je 
zdaj razgrnjen, namesto doma 
zrasel kakšen drug objekt oziro
ma, da bi se namembnost grad
nje v prostoru, ko bo začela ve
ljati, spremenila v kaj drugega. 

• A . Zalar 

Prijateljstvo med Bledom in Benbrookom 

Blejski župan gre v Teksas 
Bled - Delegacija blejske občine bo prihodnji teden odpotovala v 
Benbrook v ameriško zvezno državo Teksas, kjer bo župan mag. Boris 
Malej tudi podpisal listino o prijateljstvu med obema občinama. Koje 
Jerry J . Dunn, ki je že dvaindvajset let župan teksaškega mesta 
Benbrook, izbiral, s kom naj bi se spoprijateljilo "njegovo" mesto, 
mu je povsem po naključju prišla v roke slika Bleda. Čeprav tedaj ni 
vedel, kje je ta kraj, so ga blejske lepote tako prevzele, da odtlej dalje 
ni bilo več dvoma. Prek tedanjega slovenskega veleposlanika v ZDA 
dr. Ernesta Petriča je navezal stike z Bledom in septembra lani je sku
paj s sodelavko, članico mestnega sveta, prvič prišel na Bled, da bi 
gostiteljem tudi osebno povedal, kako močna je v Benbrooku zelja po 
prijateljevanju z njimi. 

Blejski občinski svet se je na nedavni seji strinjal, da občina 
podobno listino o prijateljstvu, kot jo je podpisala že z 
Doberdobom, podpiše Še z Benbrookom. To je manjše ameriško 
mesto z 21 tisoč prebivalci v bližini Dallasa v osrčju države 
Teksas. Leži ob velikem jezeru, ob katerem je več turističnih 
območij, ki j ih po podatkih, povzetih po internetu, na leto 
obišče več kot 560 tisoč turistov. Turizem je le ena od stičnih 
točk med Bledom in Benbrookom, možnosti za sodelovanje so 
ob sedanji komunikacijski tehniki velike tudi na drugih 
področjih. Učenci osnovnih šol se, denimo, med seboj že dopisu
jejo po elektronski pošti. Delegacija blejske občine, ki jo bo vodil 
župan mag. Boris Malej, v njej pa bosta še Eva Štravs - Podlogar, 
članica občinskega sveta in predstavnica Direkcije za turizem 
Bled, ter Janez Fajfar, direktor Vile Bled, bo v Benbrook odpo
tovala prihodnji teden, 3. februarja, in se vrnila v torek, 9. febru
arja. Med obiskom bo med drugim poskušala navezati stike tudi 
s tamkajšnjim turističnim gospodarstvom. V blejskem turizmu ne 
skrivajo želja, da bi Bled postal turistična točka, kjer bi se 
pogosteje ustavljali tudi Američani . • C . Zaplotnik 

Oddani prostori v športnih objektih 
Kranj - Prejšnji župan Mestne občine Kranj je podpisal trinajst 
najemnih pogodb za občinske prostore v športnih objektih, od 
teh osem za olimpijski bazen, tri za letno kopališče in po eno 
za športno dvorano na Planini in za stadion. O d trinajstih 
pogodb, ki so sklenjene za čas od pet do petnajst let najema, j ih 
je, kot ugotavlja sedanji župan Mohor Bogataj, Vitomir Gros 
pet podpisal v začetku lanskega decembra, potem ko je že 
vedel, da ne bo več kranjski župan. Najemniki imajo v športnih 
objektih različne dejavnosti, od športnih, fitness, pisarn do 
trgovin in gostinskih lokalov. Mohor Bogataj zdaj preverja 
pogodbe, ki j ih je Gros sklenil že "v odhajanju". • H . J . 

Zavarovalniški prizidek končan do poletja 
Kranj - V letu dni, kar je zavarovalnica Triglav dala porušiti 

odkupljeni gasilski dom na Oldhamski cesti, je na tem pros
toru zrasel lep prizidek. Gradbena dela je opravil kranjski 
S G P Gradbinec, fasada je delo mojstrov iz hotaveljskega 
Marmorja, zdaj pa so na vrsti že notranja dela. Prizidek bo 
končan predvidoma do poletja. Pritličje bo zavarovalnica 
namenila za reševanje škodnih primerov, del kleti, večnamen
sko dvorano, pisarne v drugem nadstropju in v mansardi pa 
namerava oddati v najem. Zaradi odličnosti lokacije in novih 
prostorov najemnikov gotovo ne bo težko dobiti. 

• H . J . , foto: T. Doki 

Sosvet za sodelovanje z upravno enoto 
Žirovnica, 28. januarja - Po zakonu o upravi se za sodelo

vanje med upravno enoto in lokalnimi skupnostmi lahko 
ustanovi sosvet načelnika upravne enote. Sosvet je posveto 
valni organ načelnika, obravnava pa vprašanja, ki se nanašajo 
na opravljanje nalog upravne enote in daje načelniku mnenja 
in predloge. Načelnik jeseniške upravne enote mag. Vitomir 
Pretnarje trem občinam - jeseniški, kranjskogorski in žirovni
ški - predlagal, da se ustanovi sosvet, ki naj bi ga sestavljali štir
je člani ali po en predstavnik iz vsake občine. Iz žirovniške 
občine bo v sosvetu župan prof. Anton Dežman . • D . S . 

Soglasje za imenovanje direktorja 
Domžale, 28. januarja - Občinski svet Domžale je na seji v 

sredo zvečer obravnaval tudi soglasje za imenovanje direk
torja Zdravstvenega doma Domžale . Sedanjemu direktorju 
Janezu Svoljšaku je namreč potekel mandat, svet zavoda pa je 
začel postopek za imenovanje novega direktorja. Komisija za 
volitve in imenovanje je v začetku meseca obravnavala pred
log Zdravstvenga doma za imenovanje dr. Janeza Grošlja, ki 
je bil pred štirimi leti že direktor, za direktorja v prihodnjem 
mandatu. Občinski svet za predlog za soglasje na seji soglas
no podprl. • A . Ž . 

Nagrade štabov civilne zaščite 
Škofja Loka , 28. januarja - V sredo je Gasilska zveza Škotja 

Loka organizirala v prostorih Gasilskega doma na Trati 
podelitev nagrad natečaja za likovna in literarna dela na temo 
"Naravne in druge nesreče", ki so ga razpisali občinski štabi 
za civilno zaščito štirih občin na območju nekdanje občine 
Škofja Loka in Gasilska zveza Škofja Loka oktobra lani. N a 
natečaj so prispela likovna dela iz dveh vrtcev, štirih central
nih ter treh podružničnih osnovnih šol, medtem ko so liter
arna dela poslali iz treh centralnih osnovnih šol, ene 
podružnične Šole in dveh srednjih šol. Posebna komisija je 
prispela dela pregledala in se odločila za naslednjo podelitev 
nagrad: posebno nagrado za likovno delo - 7-dnevno tabor
jenje na Kolp i prejme Matic Raztresen iz 5. a razreda 
Osnovne šole Cvetka Golarja Škofja Loka; 1. nagrado - gasil
nik dobi Simona Šubic iz 4. a Osnovne šole Ivana Tavčarja 
Gorenja vas; 2. nagrado - kovček za prvo pomoč Jan Megušar 
iz 3. razreda Podružnične šole v Selcih; 3. do 5. nagrado -
osebni komplet za prvo pomoč pa Mateja Demšar , 5. razred 
Osnovne šole Železniki. Barbara Gantar, 5. a Osnovne šole 
Poljane in A n a Florjančič, 1. b Osnovne šole Cvetka Golarja 
Škofja Loka. Praktične nagrade bodo dobili tudi naslednji 
otroci iz vrtcev: Rok Knif ic iz Vrtca Gorenja vas; Klemen 
Gerbenc iz Vrtca Najdihojca v Škof j i Loki in Anže Kumer iz 
istega vrtca. Nagrade za prispela literarna dela pa je komisija 
razdelila takole: 1. nagrado - gasilnik, dobi Mart in Kloboves 
iz 6. a Osnovne šole Poljane, 2. nagrado - kovček za prvo 
pomoč , Slobodan Jovič iz 4. a Osnovne šole Cvetka Golarja 
Škofja Loka; 3. do 5. nagrado - osebne komplete za prvo 
p o m o č pa Janez Likar, 6. a Osnovne šole Poljane, Mateja 
Mivšek iz 6. a Osnovne šole Žiri ter Katja Uuber iz 3, razre
da Podružnične šole Lučine; 6. nagrado - knjigo pa Tjaša 
Ravnikar iz 3. b Osnovne šole Cvetka Golarja Škofja Loka. 
Za srednješolce so nagrade razdelili naslednjim: 1. nagrado -
gasilnik, David Belina 3. f Srednje lesarske šole Škofja Loka; 
2. nagrado - kovček za prvo pomoč Jernej Jereb 2. a Srednje 
kovinarske in cestnoprometne šole Škotja Loka; 3. do 5. 
nagrado - osebne komplete prve pomoči pa Aleš Cankar, 4. a 
Srednje kovinarske in cestnoprometne šole Škofja Loka; 
Borut Šubic, 1. b iz iste šole ter Aleš Planine iz 1. d Srednje 
lesarske šole Škofja Loka. Praktične nagrade so podelili tudi 
vsem sodelujočim šolam. Najboljših pet literarnih in likovnih 
del iz vsake kategorije bodo poslali tudi na natečaj Gorenjske 
regije. • Š. Ž. 
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Na rojstnem dnevu najstarejše v blejski občini 

M a r j e t i n i h 

sedemindevetdeset let 
Najstarejša v krajevni skupnosti Gorje in v 

vsej blejski občini Marjeta Kolenc s Poljšice 
pri Gorjah je v torek dopolnila 97 let. 

Poljšica - V blejski občini je" 
680 starejših od 75 let, samo 
na območju krajevne skupnos
ti Gorje jih 156, med njimi je 
tudi petnajsterica, ki je stara 
devetdeset let ali več. 
Najstarejša med vsemi v kra
jevni skupnosti in v občini je 
Marjeta Kolenc, ki seje rodila 
26. januarja 1902. leta in je v 
torek dopolnila 97 let. 

Ob rojstnem dnevu so se jo 
poleg domačih in sorodnikov 
spomnil i tudi predstavniki 
Rdečega križa, občine, kra
jevne skupnosti... V ponede
ljek so jo obiskali podžupan 
J o ž e Antonič, predsednica 
o b m o č n e g a združenja Rd
ečega križa za območ je 
bohinjske, blejske in rad
ovljiške občine ter občinska 
svetnica Anica Svetina, pred
sednica gorjanskega krajevne
ga odbora Rdečega križa 
Nada Kuralt, krajevni odbor
nici Rdečega križa Francka 
Ambrožič in C i l k a Golob, 
predsednik gorjanske kra
jevne skupnosti Alojz Pok-
lukar in podpredsednik Jože 
Bernik, Florjan Tišler iz 
Krnice, ki je prišel s har
moniko in poskrbel za dobro 
razpoloženje . . . Vs i so j i 
zaželeli vse najboljše, pred
vsem pa zdravja, in da bi se 
ob letu spet srečali, morda 
celo na stoletnici. "Saj sem še 
kar zdrava, le noge me ne 
ubogajo več," je ob teh 
dobrih željah dejala Marjeta 
in povedala, da izhaja iz 
družine v Spodnjih Gorjah in 
da so jo že kot otroka vzeli za 
svojo pri Kolenčevih na 
Poljšici. Na mali kmetiji je 
bilo trdo, skromno življenje, 
vseskozi je gospodinjila, bila 
doma. V zakonu z možem 
Alojzom, kije bil gozdar, seji 
je rodilo šest otrok. Eden je 
umrl kmalu po rojstvu, druge-

Marjeta s pomočjo poveče
vala pregleduje zvezek, v 

katerem gorjanski Rdeči križ 
skrbno beleži rojstne dneve 

najstarejših krajanov, 
ga je "vzela" druga svetovna 
vojna, štirje jo še spremljajo 
po življenjskih poteh. Andrej 
je doma, kjer skupaj z ženo 
Cvetko tudi skrbi za mamo, 
Ci lka je nedaleč od doma na 
Poljšici, hči Tončka živi na 
Rečici, Eraa je v Kranju. Že 
domala pol stoletja je tudi 
vdova. 

Kljub častitljivi starosti ima 
zelo dober spomin. Še vedno 
se spomni zanimivih dogod
kov iz svojega življenja, tudi 
rojstnih dni svoji otrok, ve 
tudi, da ima trinajst vnukov, 
dvaindvajset pravnukov in 
štiri prapravnuke. Že nekdaj 
je rada brala knjige in 
časopise , tudi zdaj j ih še 
lahko s povečevalom. Svojim 
še zmeraj "naštr ika" noga
vice, le noge jo bolijo in težko 
hodi. • C . Zaplotnik 

Marjeti je ob rojstnem dnevu zaželel vse najboljše tudi 
podžupan Jože Antonič. 

Imenovan direktor kabelske televizije 
Preddvor, 29. januarja - Svet zavoda Kabelsko komunikacijs

ki sistem v Preddvoru je z razpisom iskal direktorja in ga konec 
decembra že imenoval. Direktor zavoda je postal Janko Bolka 
iz Tupalič. Občinski svet je na drugi seji dal soglasje k imeno
vanju, hkrati pa sklenil, naj novi direktor v naslednjih mesecih 
pripravi vizijo nadaljnjega razvoja kabelsko komunikacijskega 
sistema na območju celotne občine.- Sedaj je namreč zaključe
na šele prva faza, v drugi pa naj bi ta sistem razširili še na 
območje Kokre in morda Jezerskega, nepokrita pa so tudi 
naselja Hraše, Možjanca in Potoče. Svet zavoda je obenem 
predlagal, naj bo odgovorna urednica distribucije programov 
Mira Vizjak. V občinskem svetu pa smo nato slišali predlog, naj 
bo tudi za urednika T V Čajna poseben razpis. • D .Ž . 
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Spomini na boje za severno mejo 1 

S i m o n S o d j a b o p r a z n o v a l s t o l e t 
Med štirimi borci za severno mejo je živ tudi še Maistrov borec Simon Sodja z Blejske Dobrave. 
Blejska Dobrava, 28. januarja - Jeseniški borci so pod pokrovitelj
stvom občine pripravili zanimivo srečanje s predavanjem o boju za 
severno mejo, kajti letos je 80. obletnica bojev za severno mejo. 
Simon Sodja z Blejske Dobrave bo praznoval stoletnico. 

Občinski odbor Zveze zdru
ženj borcev N O B Jesenice in 
Kranjska Gora je ob letošnji 
80- letnici bojev za severno 
mejo v dvorani doma na 
Blejski Dobravi pripravil zani
mivo predavanje o vojni za 
severno mejo. Številnim obis
kovalcem - pokroviteljica sreča
nja je bila občina Jesenice, 
udeležil pa se ga je tudi jeseni
ški župan in. Boris Bregant- je 
boj za severno mejo opisal pro
fesor Andrej Pikon. 

V uvodu je predsednik odbo
ra Z B N O B Bratko Škrlj dejal, 
da smo Slovenci v svoji zgodo
vini morali trikrat prijeti za 
orožje: pred 80 leti zavedni slo
venski borci za severno mejo, 
ki so jo branili pred Nemci 
pod vodstvom generala 
Rudolfa Maistra, leta 1941 so 
se Slovenci m n o ž i č n o uprli 

okupatorju, nato pa še leta 
1991 v osamosvojitveni vojni 
za Slovenijo. Tri vojne so bile v 
enem stoletju, kar je veliko in 
preveč. 

V nadaljevanju je moški pev
ski zbor Vintgar z Blejske 
Dobrave zapel tri pesmi, med 
drugim tudi Maistrovo Završki 
fantje. Rudolf Maister je znan 
kot general, manj znan pa je 
kot pesnik, ki je izdal eno pes
niško zbirko, med drugimi pes
mimi pa napisal tudi priljublje
no Završki fantje. 

Na prijetnem večeru, kamor 
so bili povabljeni tudi jeseniški 
svetniki in svetnice ter učitelji 
iz jeseniških šol, so v začetku 
pričakovali tudi edinega še 
živečega Maistrovega borca 
Simona Sodjo, ki živi na 
Blejski Dobravi. Žal ga ni bilo, 
ker je zbolel. 

Simon Sodja 

Simon Sodja, ki je tudi naj
starejši Dobravec, je bil ob svo
j ih življenjskih jubilejih vedno 

deležen pozornosti krajanov in 
občine. Rad je povedal, da je 
šel že z 18. leti v vojsko in ko se 
je hotel vrniti domov, so ga kar 
na vlaku "sneli" in poslali med 
borce za severno mejo 
Generala Rudolfa Maistra je 
tudi videl. 

Nato je služil v jugoslovanski 
vojski. Sicer pa je vso svojo 
delovno dobo trdo delal v jese
niški železarni, tudi po dva
najst ur na dan in živel zelo 
skromno. Rad se spominja, 
kako so v mladosti bili večkrat 
lačni kot siti, kajti tudi kruha 
ni bilo. Mama, ki je varčevala s 
kruhom, je otrokom s težkim 
srcem rekla: "Kruha ni, kruh je 
šel spat..." In kruh je večkrat 
da kot ne spal kar cel dan... 

Simonu Sodji, ki bo 15. febru
arja praznoval častitljivo živ
ljenjsko obletnico - 100-Ietnico 
- in je eden izmed štirih borcev 
za severno mejo, ki živijo % 
Sloveniji, so zaželeli čimprejš
nje okrevanje. • D . S-

Lepe, kovane, z grbi, a drage 

K o l i k o s o K r a n j č a n e s t a l e k o v a n e o g r a j e ? 
V upravi mestne občine Kranj pregledujejo, od kod visoke številke. Ograja okrog vrtca Najdihojca 

je stala 25 milijonov tolarjev, okrog Mojce 28 in okrog Bobenčka petnajst milijonov tolarjev. 
Kranj, 29. januarja - O domnevno preplača-
nih kovanih ograjah okrog nekaterih kranj
skih vrtcev se je po Kranju sicer že dolgo 
šušljalo, a ker dejanskih računov "navadni" 
občani niso mogli videti, je vse ostalo pri 
govoricah. Po zamenjavi občinske oblasti pa 
so nekatere številke prišle na dan. Župan 
Mohor Bogataj govori o 112 milijonih tolar
jev ograj, od katerih naj bi občina 
Gradbincu kot pogodbenemu izvajalcu že 
plačala 97 milijonov, čeprav dela še niso 
končana. 

Tako je mestno občino Kranj samo beton
ska škarpa s stebri in kovano železno ogra
jo okrog vrtca Najdihojca stala 25 milijo
nov tolarjev, okrog vrtca Mojca tri več in 
okrog Bobenčka petnajst milijonov tolar
jev. Koliko je od teh zneskov je odpadlo na 
betonske škarpe, koliko pa na kovano želez-
je s kranjskim grbom, ni znano. Gradbinec 
je za podizvajalca železnega dela ograj pri
dobil samostojnega podjetnika Rajka Šolar
ja iz Kamne Gorice. 

K o smo Rajka Šolarja povprašali, kolikš
na je njegova cena, ni želel odgovoriti. 
Dejal je, da bo svoje račune položil novemu 
županu Bogataju, ki pa j ih v sredo, ko sta se 
s Šolarjem pogovarjala, še ni dobil. 

Po izračunih naj bi mestno občino Kranj 
meter betonske škarpe s kovano železno 
ograjo stal blizu 60.000 tolarjev. Župan 
Mohor Bogataj pravi, da je ograja najmanj 
štirikrat preplačana. " K o bom od Šolarja 
dobil točne podatke, koliko je on dejansko 
dobil od Gradbinca, bomo opravili sodno 

cenitev. Ce se bo pokazalo, da so zneski res 
neupravičeno previsoki, bomo izvajalcu opo
rekali ." 

Se torej obeta tožba zaradi škodljivosti 
pogodbe? Dokler ne bo na mizi vseh raču
nov, je o tem seveda preuranjeno govoriti. 
Ograje zaradi svoje elitne izvedbe gotovo 
niso poceni, mogoče pa je, da bi j ih kdo 
drug napravil tudi ceneje. Morda bi zado
ščale tudi manj razkošne. O tem bo najbrž 

ahko kaj povedal 
Markič. 

S tujim perjem 

nadzorni 

Rititi se je pač lahko 
Kranjčani kot davkoplačevalci pa bi hi", 
svojo občinsko oblastjo verjetno bolj z a f l 

voljni, če bi 112 milijonov tolarjev narnes 
za ograje namenila za nova stanovanj ' 
novo šolsko telovadnico ali pa za ceste t»r 
lukenj... 

• H . Jelovčan, foto: M . Golo»' c 

Zavod za kulturo in izobraževanje Tržič pred razdružitvijo 

K a j p o m a g a s a m o s t o j n o s t , č e n i d e n a r j a 
Tako meni ravnateljica zavoda, v katerem so povezani muzej, knjižnica in delavska univerzi 

Tržič, 28. januarja - Po trditvah ravnateljice Zvonke Pretnarje obči
na Tržič v preteklih štirih letih namenila zavodu premalo denarja za 
vzdrževanje stavb in dejavnosti. Župan Pavel Rupar zavrača njene 
očitke kot neutemeljene. 

Predvidena razdruž i tev Za
voda za kulturo in izobraževa
nje Tržič v tri zavode je bila že 
na dnevnem redu sej prejšnjega 
občinskega sveta, vendar do 
obravnave ni prišlo. O tem naj 
bi spregovorili na drugi seji 
novega občinskega sveta minulo 
sredo. Zaradi obsežnega dnev
nega reda so prvi del seje konča
li že pred to točko, ki bo na vrsti 
v nadaljevanju seje prihodnji 
teden. 

V preteklih štirih letih je bil po 
trditvah ravnateljice zavoda 
glavni problem, da niso mogli 
uskladiti načrtov razvoja s tež

njami občine. Tržiški muzej naj 
bi tako v vseh letih dobil le 
dobrih 640.000 SIT za vzdrže
vanje. S tem denarjem so lahko 
obnovili le sanitarije in odtoke. 

"Prejšnje občinsko vodstvo je 
poskrbelo za popravilo strehe 
na muzeju in ureditev dela nad
stropja v njem, prekrivanje 
Kurnikove hiše in še kaj. Lani je 
občina plačala le pol stroškov 
za izdelavo idejnega nač r t a 
adaptacije stavbe na Balosu, 
kjer bo 1600 kvadratnih metrov 
prostorov namenjenih za razši
ritev knjižnice in 600 za potrebe 
Delavske univerze Tržič. Edino 

lani je zavod dobil približno 
toliko denarja za delovanje, kot 
ga je občini dodelila država za 
zagotovljeno porabo. Prej so 
namenili le okrog 30 odstotkov 
predvidene vsote za nakup 
knjig, manj denarja od načrtov 
pa so dali tudi za muzejske 
dejavnosti. Če gre pri razdružit
vi zavoda za formalnost, to ne 
bo dobro. Samostojnost zavo
dov je smiselna le, če bo več 
možnost i za njihovo financira
nje," je povedala Zvonka 
Pretnar. 

"Očitki ravnateljice Z K I Tržič 
niso upravičeni . O b č i n a je 
poskrbela za dokončno ureditev 
glasbene šole, kjer so tudi pros
tori delavske univerze. Pre
uredila je prostore na Can
karjevi 1 v Tržiču, kamor so se 

preselili Z K O , Športna z v e | j 
Društvo invalidov in drug'- G 
so izpraznjeni prostori v knj; na Balosu, namenjeni širitvi *jj 
ižnice, še vedno prazni- L0 
smo se tudi prenove Kurn i" ,̂ 
hiše, ki bo končana sredi le 
njega leta. g& 

Zavod je dobil iz ob&fl**Jjj 
proračuna za leto 1995 do 0 

32 milijonov SIT, naslednje ' j 
skoraj 38 milijonov in pred s 0 

39 milijonov SIT. Ta denar 
porabili zlasti za plače in m t 0 

rialne stroške poslovanja-
se zavzemamo za samostoJ j , 
zavodov, ki bodo s kvalitet |j 
šim delom sami ustva 0 ^ 
dovolj prihodkov za dejavn 
in investicije," je odgovori 
očitke župan Pavel Rupar. 

. S. SaJ e 
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Ludvik Leben: Živila skušajo s prevzemom Loke ozdraviti svojo slabokrvnost 

K r a n j s k a Ž i v i l a s o p r e z a d o l ž e n a 

Živila za obveznice jamčijo s svojim premoženjem, iz prospekta pa je razvidno, da so vsi večji objekti 
obremenjeni s hipotekami. 

Škofja L o k a , 29. januarja - Trgovinska 
vojna se nadaljuje z nezmanjšano moč jo . 
2 mukotrpnega porajanja t ro jčka se je 
Ponesla na prevzem škofjeloške Loke , k i 
J° skušajo kranjska Živila vzeti Merca-
* 0 r ju dobesedno iz naročja . Povezovanje 
^°ke in Merca to r j a j e b i lo n a m r e č 
^govorjeno že lani , Mercator ima v 
Loki že skoraj 25-odstotni lastninski 
•klež, z letošnjim letom se je vključila v 
njegove nabave. Napoved Živil o prevze
mu Loke je bila zato presenetljiva, saj je s 
tem proti Mercator ju odprl še drugo 
jj"onto in slovenska trgovinska vojna 
dobiva nove razsežnost i . P o pr ičakova-
nJu v Lok i nad vojno napovedjo iz Naklega 
n ,so navdušeni, z Živili so bi l i doslej bolja 
a ' ' manj tekmeci, takšen je tudi njihov 
^ z vo jn i koncept. Direktor Loke L U D 
VIK L E B E N je doslej previdno molčal , 
°dkar je dobil v roke prospekt Živil pa se 
J e odločil, da spregovori. 

"Zakaj ste se odločili za sodelovanje z 
Mercatorjem?" 

"Naš strateški cilj je, da L o k a postane 
n aJvečji prodajalec živil in gospodinjskih 
Potrebščin na Gorenjskem. Nadzorni svet 
naše družbe je ugotovil, da ga je m o č 
doseči le v povezavi z večjim trgovskim 
S l s temom izven Gorenjske in kot najpri
mernejša se je pokazala povezava z 
Mercatorjem. N o v a Mercatorjeva uprava 
S e je n a m r e č odloči la za oblikovanje 
r egijskih trgovskih družb , ki vodijo vse 
Posle, prevzemajo vse dejavnosti in vso 
zgovornost za poslovanje Mercatorja na 
s^°jem območju. N a m je bila ponujena 
v'oga pete regionalne trgovske d ružbe na 
°Dmočju Gorenjske, kar pomeni, da bi 
Povzeli vso Mercatorjevo trgovino do 

*'^arij navzgor." 
"Mercator je zdaj na Gorenjskem slabo 

PHsotcn, ima pa velike n a č r t e ? " 
"Mercatorjeva maloprodajna m r e ž a 

2daj na Gorenjskem res ni velika, ustvari 
Približno 3 milijarde tolarjev letnega 
Pfometa. Zanimiv i pa so razvojni načrt i , 
* l bi j ih peljali skozi L o k o . " 

" L o k a b i bi la potemtakem Mercatorjev 
° s krbovalec za Gorenjsko?" 
, "Obdržal i bi vse funkcije na sedanji 
°kaciji, obdržali bi status pravne osebe in 

Pospešeno razvijali tako grosist ično kot 
!J aloprodajno dejavnost na Gorenjskem. 
Povedati moram, da je medtem L o k a 
Pridobila pomemben lastninski delež v 
D l e J sk i Špecer i j i , slabih 25 odstotkov 
Ip^rno, skupaj z Mercatojem več ino . 

a l ( o bi tudi s pomočjo Špecerije B l e d 
»Jstala gorenjska trgovska d r u ž b a v 
^ r c a t o r j u , k i b i imela v e č kot 20 
•J l l lJard tolarjev prometa, po uresničitvi 

n v est ici j pa 24 mil i jard tolarjev. To 
prneni, da b i se sedanji letni promet 
^Ke podvojil, dobiček pa bi se zaradi 
gpdnejših pogojev pri dobavi blaga in 

..^nkov boljše organiziranosti celo potro-
j' • Zato mislimo, da je to cilj, k i ga 
.°ramo doseči in mislimo, da je to tudi 
J delničarjev vseh teh družb. Pomemb-

£° je tudi, da b i predstavljali p ro t iu tež 
^ l v>lom oziroma trgovski skupini, v kateri 
^ d o , s & m e r b j b i la na Gorenjskem 
g Sotovljena ustrezna konkurenca, kar bi 
| ° r e n j s k e m u kupcu zagotavljalo ugodnej-

1 nakup." 

j e ^ k a k 0 da leč j e povezava z Mercator-

p os lovni del smo že začeli, vključili 
smo s e v Mercatorjeve nabavne tokove." 

| e Y a s se je res direktor Jankov ič o tem 
P , s meno obvestil?" 

'Jo "Seveda nas je obvest i l , to je b i l 
j^govor, vmes je pač prišlo novo leto, 
I . S e sklepajo letne pogodbe. K e r smo s 
S r J a n u a r J e m izstopili iz skupnosti A B C 

0 se vključili v Mercatorjeve pogodbe." 

v 0 3 e Horda prekini l i poslovno sodelo-
a n J « z Ž iv i l i?" 

dosi^e!< z Živ i l i poslujemo tako kot 

» . k a k o daleč je lastninska povezava z 
n e t c a t o r j e m ? " 

"P 
redvidena je bila zamenjava naših za 

r catorjeve delnice in vsak delničar b i 

Direktor škofjeloške Loke Ludvik Leben 

se lahko svobodno odločal , stvar bi prav 
tako izpeljali brez odliva kapitala. Vendar 
je pr iš lo do evfor ičnega nakupovanja 
delnic, kar še poteka in kar je dejansko 
velika neumnost. Slovenska trgovina bo 
odkupila samo sebe od drobnih delničar
jev in vel ikih lastnikov, kar pomeni, da bo 
šel denar, k i je v bistvu bodoča akumula
cija, po t rošn ikom in državnim skladom." 

"Vsekakor bi bi l boljši dogovor, Jan
kovič je že ponudil zamenjavo Emone 
Merkurja za L o k o ? " 

" M i smo res 'joker' v tej igri. M i s l i m , da 
manjka primeren človek, k i bi vse spravil 
za isto mizo." 

" K d o naj bi to naredil?" 
" M i s l i m , da nekdo od države ." 

"Prevzem Živil ste označili kot sovra
ž e n ? " 

"Nič se nismo pogovarjali o tem, zato 
ga ne štejem za prijateljskega." 

"Toda zakaj sov ražn i?" 
"Morebi tna uspešnost ponudbe Živil bi 

bila za L o k o škodljiva, kar je m o č razbrati 
iz prospekta za odkup naših delnic. Živila 
n a m r e č še zdaleč niso tako uspešna, kot 
se javno predstavljajo. Dob iček iz red
nega poslovanja, torej iz trgovanja, je leta 
1996 znašal dobrih 150 milijonov tolarjev, 
leta 1997 samo še 62 milijonov tolarjev in 
lani v prvih desetih mesecih dobrih 48 
milijonov tolarjev. Ves ostali dobiček -
leta 1997 je v celoti znašal 321 milijonov 
tolarjev in lani v desetih mesecih 246 
milijonov tolarjev - izvira iz izrednih 
prihodkov, k i so po prospektu predvsem 
prodaja nepremičn in in opreme. Skratka, 
to pomeni, da se uspešnost jedra poslo
vanja znižuje, kar daje misliti , da velike 
investicije v zadnjem času niso prispevale 
k povečevanju dobička oziroma resno 
postavlja dvom o kvaliteti na ložb Živil. 
Iz podatkov je tudi razvidno, da so konec 
lanskega leta v Živilih k ra tko ročne ob
veznosti iz financiranja znašale 3,4 mi l i 
jarde tolarjev, dolgoročne pa 2,3 milijarde 
tolarjev, skupaj torej 5,7 milijarde tolar
jev. In če k temu pr iš te jemo še načr tovani 
nakup naših delnic, saj obveznice niso nič 
drugega kot odložen kredit, bi se zadol
ženost povečala za dodatnih 1,5 milijarde 
tolarjev. Skupaj b i torej znaša l a 7,2 
milijarde tolarjev. Verjetno to še ni vse, 
saj dvomim, da so vključeni vsi krediti za 
investicije, k i so bi le k o n č a n e pred 
kratkim." 

"Živi la so potemtakem p r e z a d o l ž e n a ? " 
" Č e seštejem amortizacijo in dobiček iz 

leta 1997 to znaša 786 milijonov tolarjev 
in primerjava z zadolžitvijo pokaže , da je 
ves poslovni rezultat porabljen že za 

naslednjih devet let. Vprašanje 
pa je, če bo poslovni rezultat v 
prihodnje še tak, saj se bodo 
slabe naložbe intenzivno odra
žale v naslednjih letih. Po amor
t i z a c i j s k e m n a č r t u b i samo 
obresti za morebiti izdane ob
veznice znašale več, kot j e znašal 
dobiček iz rednega poslovanja 
leta 1997, saj obljubljajo 6-od-
stotne, kar bi znašalo 90 milijo
nov tolarjev, dobiček iz rednega 
poslovanja pa je znašal 62 mi l i 
jonov tolarjev. Zaradi prodaje 
nepremičnin in rezerv iz pretek
losti je bil sicer večji, tudi letos so 
izkoristil i še 100 milijonov tolar
jev iz lanskega leta, toda tega je 
zdaj konec." 

"Vaš im delničar jem torej sve
tujete naj dobro premislijo, če 
bodo delnice zamenjali za ob
veznice Živil, čeprav so obvez
n ice po s v o j i n a r a v i b o l j š i 
vrednostni papir, ker imajo vna
prej zagotovljen donos?" 

"Živila zanje jamčijo s svojim 
p remožen jem, iz prospekta pa je 
r azv idno , da so vsi na jveč j i 
objekti obremenjeni s hipoteka
mi. Delničar jem svetujem veliko 
mero previdnosti, saj je t ežko 
verjeti, da bo plačnik sposoben 
izplačati obveznice." 

" Č e m u potemtakem Živi la skuša jo 
prevzeti L o k o ? " 

"Ozdravi t i skušajo svojo f inančno sla
bokrvnost. Dvomimo, da bi družba , k i je v 
tako slabem f inančnem položaju, kot so 
Živila, lahko zagotavljala pospešen razvoj 
trgovine na Gorenjskem. M o r d a poskuša 
svoje težave reševati v okviru trojčka ali 
pa s priključitvijo ostalih trgovskih družb 
na Goren j skem, k i nimajo tovrs tnih 
težav." 

" K a k š e n je finančni položaj L o k e in 
drugih gorenjskih trgovskih d r u ž b ? " 

"Jeseniška Delikatesa, blejska Špece-
rija in L o k a so v f inančnem pogledu pravi 
biseri v primerjavi z Živili. L o k a je kot 
največja med njimi zadolžena desetkrat 
manj kot Živila, imamo le za dobrih 600 
mil i jonov tolarjev vseh obveznosti iz 
naslova financiranja." 

" Z a kol iko je L o k a manjša od Ž iv i l ? " 
"Pr ibl ižno za tretjino. Le ta 1997 so 

imela Živila 16 milijard tolarjev prome
ta, L o k a 11,1 milijarde tolarjev, Špecerija 
3,2 milijarde tolarjev itd. D o b i č e k iz 
redne dejavnosti na zaposlenega je bil 
da leč najnižji v Živilih, saj je znašal 68 
t i soč tolarjev, v L o k i pa 294 t i soč 
tolarjev." 

" P o Školji L o k i se že govori, da bo brez 
dela ostalo 150 l judi , če bodo Živila 
prevzela L o k o ? " 

" L o k a bi postopoma verjetno ugasnila 
in precej ljudi bi izgubilo delo, v končni 
fazi nemara res toliko. N a tej lokaciji 
verjetno ne b i i m e l i več g ros i s t i čne 
trgovine, saj imajo Živila v svojih vel ikih 
skladiščih pribl ižno tolikšen promet kot 
mi v naših utesnjenih." 

"Di rek tor Živil Branko Remic je pred 
tednom iz jav i l , da j e prevzem L o k e 
sovražen samo do uprave?" 

"Veste kaj, do uprave je še najmanj 
sovražen, saj grem prihodnje leto lahko v 
pokoj . S o v r a ž e n je do zaposlenih in 
delničarjev, sovražen je tudi do kupcev 
na Gorenjskem, saj bi Živila rada ustva
rila monopol. M i s l i m , da je t akšen razvoj 
zgrešen in da tako vlada kot urad za 
varstvo konkurence ne moreta dati 
soglasja za prevzem." 

"Državn i sekretar za trgovino A n t o n 
G r a b e l j š e k res p rav i , da si ne žel i 
mopolnega položaja na Gorenjskem?" 

"Naš koncept temelji na preprečevanju 
monopola , na Gorenjskem zagotavlja 
p r o t i u t e ž , kar p o l i t i k a zagovarja na 
državni ravni." 

• Mar i j a Volčjak 

Drago Zaje ne nasprotuje prisilni poravnavi 

Z a P l a n i k o n a r o k p r e l o ž e n 
Kranj, 29. jan. - Okrožno sodišče v Kranju je danes dvajset 
minut čez deveto dopoldne preložilo narok za preizkus terjatev 
in narok za prisilno poravnavo za kranjsko Planiko, k i sta bila 
sklicana za enajsto oziroma za trinajsto uro. Naroka sta 
odložena za nedoločen čas, saj morajo v Kranju počakali na 
odločitev Višjega sodišča v Ljubljani. Vse pa kaže, da gre tudi 
dejansko le za preložitev, saj solastnik Planike Drago Zaje 
zahteva le enakopravno obravnavo svoje upniške terjatve. 

Okrožno sodišče v Kranju je v skopem sporočilu zapisalo, da 
so naroka preložili, ker so 28. januarja (včeraj) dobili predlog za 
izločitev predsednice Okrožnega sodišča v Kranju ter stečajnega 
senata. Dobro uro kasneje je tudi iz Planike prišla odpoved 
tiskovne konference, k i je bila sklicana za šestnajsto uro in na 
kateri naj bi predstavniki ministrstev za gospodarstvo, delo in 
finance, Slovenske razvojne družbe ter Gorenjske in S K B banke 
spregovorili o sanaciji Planike in rezultatih prisilne poravnave. 
Skratka, prisilna poravnava je bila tako rekoč že gotovo dejstvo, 
ki je nepričakovano padlo v vodo. 

Kaj se potemtakem dogaja? Uspelo nam je izvedeti le, da je 
predlog za izločitev predsednice Okrožnega sodišča in stečajne
ga senata dala odvetnica Darja Roblekova, pravna zastopnica 
Draga Zajca, k i ima kot denacionalizacijski upravičenec 
približno 5-odstoten lastninski delež v kranjski Planiki. Iz 
Planike pa smo dobili le skopo sporočilo, da zahteva po 
izločitvi stečajnega upravitelja, stečajnega senata in predsednice 
Okrožnega sodišča temelji na očitku, da se država preveč 
angažira v postopku prisilne poravnave. 

Odvetnica Darja Roblekova nam je povedala, da Drago Zaje 
ne nasprotuje prisilni poravnavi, temveč da gre le za zahtevo po 
enakopravni obravnavi njegove upniške terjatve. Skratka, da 
gre za pravno formalni in ne za vsebinski zaplet, z odložitvijo 
naroka pa so si zagotovili čas, ki je potreben za razjasnitev 
glasovnih pravic upnikov, k i tik pred narokom niso bili jasni. 

Potemtakem lahko rečemo, da ni prišlo med soglasja med 
državo, upniki in Planiko glede prisilne poravnave v stečaju, kar 
je vsekakor dobro. Pogajanja in usklajevanja so bila namreč 
dolgotrajna in mukotrpna, zato bi bilo res škoda, če bi dogovor 
o finančni sanaciji Planike padel v vodo, saj bi to verjetno 
pomenilo stečaj Planike. 

Z a kranjsko Planiki je bil postopek prisilne poravnave v 
stečaju uveden 9. decembra lani in v zadnjem mesecu in pol so s 
stvari odvijale dokaj hitro. Zaple t i pa so se p rak t i čno 
napovedovali že na nedavni skupščini Planike, k i je bila 15. 
januarja. Pravni zastopnik Draga Zajca, ki je imel na skupščini 
7,2 odstotka glasovalnih pravic, je namreč izpodbijal več 
sklepov, za katere so sicer glasovali vsi drugi lastniki. • M . V . 

S v e ž i kapita l za H o t e l e B e r n a r d i n 
Kran j , 28. jan . - Hote l i Bernardin v Po r to rožu bodo na svež 
način prišli do svežega denarja, k i ga bodo namenili za 
izgradnjo pokrit ih bazenov. D r u ž b a bo izdala za 20 milijonov 
mark obveznic, od tega j i h bo N L B odkupila za 12,5 milijona 
mark, k i j i h namerava prodati naprej. 

Odkup novoizdanih obveznic zaradi nadaljnje prodaje je v 
tujini uveljavljeni bančni poseg, znan kot "undenvreiting", p r i 
nas pa ga je Nova Ljubljanska banka izpeljala kot prva med 
komercialnimi bankami. Po pogodbi, ki so jo podpisali v sredo, 
27. janaurja, bo N L B zaradi nadaljnje prodaje od Hotelov 
Bernardin odkupila za 12,5 milijona mark obveznic, ki jih 
namerava prodati naprej. S 1. februarjem jih bo ponudila na 
primernem trgu vrednostnih papirjev. S tem je seveda prevzela 
tveganje, saj bodo ostale v njenem portfelju, če j ih ne bo uspela 
prodati. 

Preostali del obvzenic v vrednosti 7,5 milijona mark bo 
vpisala in vplačala Slovenska razvojna družbo in s tem pobotala 
obstoječe terjatve do izdajatelja. 

Hoteli Bernardin bodo tako prišli do svežega denarja, ki ga 
bodo namenili na izgradnjo morskega parka Laguna Bernardin. 
Zgraditi namreč nameravajo za približno tisoč kvadratnih 
metrov pokritih bazenov, s čimer bodo seveda Hoteli Bernar
din postali privlačnejši za goste. 

P o p r a v e k 
V torkovi številki se nam je v članek Predsednik uprave Peka je 

Tomaž Lovše prikradel tipkarski škrat, saj je pri podatku o 
zadolženosti izpadla decimalka. Pravilno se glasi: zadolženost 
Peka se je s prisilno poravnavo zmanjšala z 9,5 milijarde tolarjev 
na 320 milijonov tolarjev. 

G O R E N J S K A O N L I N E : w w w . m e d i a - a r t . s i 

Družba "Preskrba", trgovina na debelo in drobno, d.d., Sežana 

v a b i k s o d e l o v a n j u 

dinamično in komunikativno osebo 
za občasno opravljanje del referenta prodaje na terenu 
(območje Gorenjske) prehrambenega in neprehrambenega 
blaga znanih tujih blagovnih znamk iz celotnega sortimenta 
Preskrbinih proizvodov. 

Če ste trgovski poslovodja, ekonomsko-komercialni tehnik ali 
komercialni tehnik, imate najmanj 2 leti izkušenj na področju 
prodaje, stalno prebivališče na območju Gorenjske ter lasten 
avtomobil, nam v roku 15 dni od dneva te objave pošljite kratek 
življenjepis in opis delovnih izkušenj z dokazili o izpolnjevanju 
zahtevane strokovne izobrazbe na naslov: Preskrba, d.d., 
Sežana, Kadrovska služba, Partizanska cesta 71, p.p. 85, 
Sežana. 

Za dodatne informacije se lahko obrnete na gospoda Borisa 
Tavčarja, telefon (067)31-751. 

http://www.media-art.si


P O S L I I N F I N A N C E 
UREJA: Marija Volčjak 

M E Š E T A R 
Družinsko podjetje Vipi z Brezij - 40 let izdelovanja brezalkoholnih pijač 

T r ž n o n i š o s o n a š l i v n a r a v n e m j a b o l č n e m s o k u in k i s u 
Doslej je država z nižjo davčno stopnjo stimulirala potrošnjo naravnih brezalkoholih pijač. Z davkom Cene kmetijskih zemljišč in gozdov 
na dodano vrednost pa se bo davčna stopnja izenačila na 8 odstotkov, s čimer se bo avtomatično 
spodbudila poraba nekvalitetnih gaziranih pijač. - Poplava nevračljive plastične embalaže 
Brezje - Družinsko podjetje V i p i z Brezij ima več kot 40-letno 
tradicijo v izdelovanju brezalkoholnih pijač. Leta 1957 sta starša 
sedanjega lastnika Vi l i j a Klajnška mlajšega začela z izdelova
njem enostavnih pijač, kot sta limonada in pokalica, in bila s tem 
ena prvih zasebnih izdelovalcev pijač pri nas. D o danes se je 
podjetje močno povečalo, razširili so tudi ponudbo, v zadnjih 
nekaj letih pa so se usmerili predvsem v izdelovanje naravnih 
sokov brez mehurčkov. 

V i l i Klajnšek mlajši je leta 
1987 od staršev prevzel obrt ter 
sedem zaposlenih. Leta 1991 so 
se preoblikovali v d ružbo z 
omejeno odgovornostjo ter ves 
čas povečevali število zaposlenih, 
ki jih je danes že 26. V začetku 
devetdesetih so se tudi preus
merili v proizvodnjo naravnih 
sokov (dotlej so izdelovali pre
dvsem brezalkoholne pijače z 
dodanim C 0 2 , najbolj znane so 
Vipijeve stekleničke oranžade in 
kole, starejšim pa je v spominu 
zagotovo ostala pokalica oziro
ma tako imenovani 'kraherle'), 
t r žno nišo so našli zlasti v 
izdelovanju naravnega motnega 
jabolčnega soka. Kot poudarja 
Vi l i Klajnšek mlajši, je to stood
stotni naravni sok, iztisnjen iz 
domačih jabolk, hitro pasterizi
ran in polnjen, brez vsakršnih 
dodatkov. Podjetje Vip i pa je 
bilo tudi eno prvih pri nas, ki je 
pričelo pesni sladkor v pijačah 
nadomeščati s sadnim sladkor-

Vipi je bil desetletja dolgo 
znan po svojih tovornjakih z 
značilnimi hupami, ki so 
pijačo prodajali po domo
vih. Od lani tovrstne ambu
lantne prodaje v Vipiju ne 
opravljajo več, ker ni več 
dovoljena. Po oceni se je s 
tem prodaja zmanjšala sko
raj za desetino. Še vedno pa 
naročeno blago dostavljajo 
na dom. 

jem - fruktozo, ki je bolj zdrav, 
primeren tudi za diabetike. Lani 
pa so našli še eno tržno nišo v 
izdelovanju pravega jabolčnega 
kisa s petimi odstotki naravne 
ocetne kisline. "Letno izdelamo 
med 1,5 in 2 milijona litrov pijač, 
konkurenca pa je huda, zlasti 
velikih proizvajalcev, zato smo 
morali poiskati tržne niše," pravi 
V i l i Klajnšek mlajši. Zanimivo 
je, da so na Gorenjskem s svojimi 
pijačami dokaj slabo prisotni, saj 

R A Z V E L J A V I T E V O B J A V E 
V Gorenjskem glasu št. 7 v torek, 26. januarja 1999, je bil na 8. 
strani pomotoma objavljen javni razpis za izbiro izvajalca za 
opravljanje prevozov osnovnošolskih otrok. 

Razpis je bil objavljen pomotoma, saj je naročnik že dne 21. 
januarja 1999 preklical naročilo objave in razveljavil razpis. 

Gorenjski glas 

Tehnična trgovina d.d. 

Staničeva 41, Ljubljana 
Blagovnica Kranj 
Prešernova 10, Kranj 

Vas vabi v svojo prenovljeno blagovnico, 
kjer s m o z a vas pripravili pester izbor blaga! 

N A J V E Č J A I Z B I R A 
T A L N I H O B L O G V K R A N J U ! 

V Č A S U 
OD 18 . 1. 1 9 9 9 D 0 3 1 . 1. 1 9 9 9 
V A M NA ODDELKU TALNIH OBLOG 

N U D I M O 
- 10 % POPUST NA GOTOVINO! 

Kupljeno blago vam lahko tudi zarobimo in vam ga 
b r e z p l a č n o pripeljemo na d o m , kamorkoli po Gorenjski! 

Z a vse dodatne informacije smo vam na voljo na tel. 
š tev i lkah 224-349 in 223-770 vsak dan med 8.00 in 

19.00 uro, ter ob sobotah med 8.00 in 13.00! 

Dobrodošli v prenovljeni blagovnici Astra 
tehnična trgovina, d.d., Kranj! 

kavcijo, zato da prazno plasten
ko vrne nazajv trgovine, ki so 
zbirni centri odpadne embalaže. 
Tako zbrane plastenke nato 
reciklirajo. Pri nas pa prazne 
plastenke ležijo povsod," pravi 
sobesednik. 

In kakšne nač r t e imajo v 
podjetju Vipi v prihodnje? Kot 
pravi lastnik, si želijo predvsem 
obstati na trgu z enakim tržnim 
deležem kot doslej. Zavedajo se, 
da bodo svojo ponudbo morali še 
razširiti ter se z njo prilagajati 
zahtevam trga, ki gredo v smeri 
čim bolj naravnih napitkov. Toda 
kot opozarja Vi l i Klajnšek mlaj
ši, se proizvajalcem naravnih 

Če kupujete ali prodajate kmetijska zemljišča in gozdove, vam 
bodo informativne oz. izhodiščne cene, ki vsta jih pripravila sodna 
izvedenca in cenilca ing. Pavel O k o m iz Škofje Loke in dipl. ing-
Andrej Avsenek iz Dvorske vasi koristen pripomoček pri sklepanju 
kupčij. Cene, ki jih navajamo, so v tolarjih za kvadratni meter. 

Vili Klajnšek 

največ prodajo v Ljubljani in na 
celjskem območju. Pred časom 
so poskušali tudi z izvozom na 
Hrvaško, v Makedonijo, delno 
na Češko, a so zaradi neplače
vanja prenehali in trenutno ne 
izvažajo. Za izvoz v večje države 
pa enostavno niso dovolj veliki, 
saj niso konkurenčn i vel ik ih 
multinacionalkam, ki lahko ob
stanejo na račun masovne proiz
vodnje. V i l i Klajnšek mlajši žal 
tudi opaža, da Slovenci veliko 
raje segamo po uvoženih pijačah, 
ki pa so pogosto manj kako
vostne, neredko imajo dodana 
razna barvila in druge snovi. 
Sobesednik pa opozarja na še 
en problem - problem embalaže. 
Celotna proizvodnja pijač se 
namreč v zadnjih letih preusmer
ja iz steklene embalaže v nev
račljive plastenke. Tudi v Vipiju 
so na zahtevo trga pred nekaj leti 
uvedli plastenke, čeprav po 
Klajnškovem mnenju to z nar
odnogospodarskega vidika nika
k o r ni smot rno . P l a s t i č n a 
embalaža je dražja od steklene. 
Steklenice prenesejo do trideset 
polnitev, so okolju prijaznejše, pa 
tudi pijača je lahko cenejša, ker 
ni vračunana cena embalaže . 
"Do tega je prišlo zaradi lagod
nosti kupcev, k i raje plačajo 
plastenko, kot da steklenico 
vrnejo v trgovino. Država bi na 
tem področju morala ukrepati. 
Pri nas se ne zavedamo, da na 
zahodu tudi pri nepovratnih 
plastenkah kupec mora plačati 

Vi p i jeva pokalica 
ali 'kraherle' 
Leta 1968 je prišla na trg 
značilna Vipijeva 0,25-litrska 
steklenička z oranžado, kolo 
in pokalico. Pijača po imenu 
pokalica ali 'kraherle' je bila 
nasploh ena prvih brezalko
holnih pijač pri nas. Slo je za 
mešanico jagode in maline, 
steklenička pa je namesto 
zamaška v vratu imela po
sebno kroglico, ki jo je bilo 
treba - ko si stekleničko odprl 
- potisniti navzdol. Ob tem je 
počilo, zato tudi ime pokali
ca. P okolice že nekaj let ne 
izdelujejo več, kajti ta zani
miv starinski način polnjenja 
steklenic ni več dovoljen. 

Bonitetni Njiva, intenzivni Travnik, ekstenzivni Pašnik 
razred sadovnjak sadovnjak 

Območje upravne enote Škofja Loka oz. občin Škofja Loka, 
Železniki, Žiri in Gorenja vas - Poljane: 

184,80 
158,40 
132,00 
105,60 
79,20 
52,80 
26,40 

Območje upravne enote Radovljica oz. občin Bled, Bohinj in 
Radovljica: 

1. 528,10 396,10 
2. 475,30 343,30 
3. 422,50 290,50 
4. 369,70 237,70 
5. 316,90 184,80 
6. 264,10 158,40 
7. 211,20 132,00 
8. 158,40 105,60 

1. 488,80 366,60 
2. 439,80 317,70 
3. 391,00 268,80 
4. 342,20 220,00 
5. 293,30 171,10 
6. 244,40 146,60 
7. 195,50 122,20 
8. 146,60 97,80 

161,10 
146,60 
122,20 
97,80 
73,20 
48,90 
24,40 

Območje upravne enote oz. občine Tržič: 

1. 411,20 308,40 
2. 370,10 267,30 
3. 329,00 226,20 
4. 287,80 185,00 
5. 246,70 143,90 
6. 205,60 123,40 
7. 164,50 102,80 
8. 123,40 82,20 

143,90 
123,40 
102,80 
82,20 
61,70 
41,10 
20,60 

pijač z uvedbo davka na dodano 
vrednost ne obeta nič dobrega. 
Doslej je namreč za naravne 
nepeneče pijače veljala znižana 
6,5-odstotna davčna stopnja, za 
umetne aromatizirane pijače pa 
26-odstotna. S tem je država 
skušala stimulirati porabo narav
nih pijač. Z uvedbo davka na 
dodano vrednost pa se bo davčna 
stopnja izenačila na 8 odstotkov, s 
čimer se bo po Klajnškovih 
besedah avtomatično spodbudila 
potrošnja nekvalitetnih gaziranih 
pijač. Kvalitetne naravne pijače 
se bodo relativno podražile, nek
valitetne gazirane pa pocenile. "S 
tem pa jc pričakovati tudi še večje 
pritiske v smeri polnjenja v ne
povratno embalažo. Doslej se 
namreč nekvalitetnih pijač ni 
splačalo polniti v dražje plas
tenke," še opozarja. 

• Urša Peternel 

In kolikšna je informativna oz. izhodiščna cena gozda? Vrednost 
gospodarskega gozda se ovrednoti po metodologiji in se približa 
vrednosti pašnika istega razreda. Vrednost gozdnega zemljišča se 
ovrednoti v skladu z metodologijo v višini 20 odstotkov, vrednosti 
povprečnega gozda na tem rastišču. Vrednost varovalnega gozda J e 

minimalna in se giblje od 10 do 30 tolarjev za kvadratni meter. 
Zaradi posebnosti gozda je nujno, da cenitev opravi sodni cenilec. 

G O R E N J S K A O N L I N E : w w w . m e d i a - a r t . s i 

Z & O , d . o . o . 
Titova 1 
4270 Jesenice 

objavlja tri prosta delovna mesta 

Z I D A R 
Kandidati bodo sprejeti v redno delovno razmerje za določen čas. 
Dodatne informacije dobijo na tel. št. 064/862-215 ali na zgornjem 
naslovu. Rok prijave je 10 dni. 

H o f 6 r o b v e š č a 
• • • 

ATS 

54,90 

29,90 

19,90 

Delikatesno olje Osana, 
4 I (753 SIT) 
Sončnično olje Osana, 
2 I (410 SIT) 
Olje iz koruznih kalčkov, 
1 I (273 SIT) 
Gorčica Estragon ali Kremser, 
200 g (67 SIT) 4,90 
Majoneza Lomee, 
250 g (177 SIT) 12,90 
Sir Milfina Geheimratskase, 
250 g (245 SIT) 1 7,90 
Topljeni sir Milsani Dreierleieckerln, 
250 g (204 SIT) 14,90 
Testenine (široki ali ozki rezanci, 
spirale, rožički) 1 kg (177 SIT)... 12,90 
Špageti,1 kg (136 SIT) 9,90 
Lešnikova jedrca, 200 g (204 SIT)... 14,90 
Mandeljni, 200 g (204 SIT) 14,90 
Kellogg's Cornflakes, 
600 g (479 SIT) 34,90 

ATS 

Cene so v bruto in vključujejo vse davke. 
Upoštevajte, da so navedeni izdelki v 
zalogi le nekaj časa (do prodaje). 

Kellogg's Smacks, Frosties 
ali Chocos, 750 g (616 SIT) 44,90 
Drobtine, 400 g (67 SIT) 4,90 
Pire krompir Kuchenfurst, 
230 g (163 SIT) 11,90 
Krompirjevo testo, 
280 g (163 SIT) 11,90 
Pralni prašek Aliomat, 
6 kg (1.096 SIT) 79,90 
Mehčalec Fee, koncentrat, 
2 I (41 SIT) 29,90 
Sredstvo za pomivanje posode 
Zekol Zitro, 2 I (341 SIT) 24,90 
Milo Fee, 150 g (67 SIT) 4,90 
Šampon Clivia, 
200 ml (177 SIT) 12,90 
Tekoče milo Clivia, 
500 g (273 SIT) 19,90 
Zobna ščetka, 1 kos (108 SIT) 7,90 
Zobna pasta Dentofit, 
100 ml (136 SIT) 9,90 

Cene v SIT so informativne in odvisne od valutnih razmerij. 

Za vse, ki radi poceni kupujejo 

Volkermarkt 
Velikovec 

Klagenfurt 
Celovec* 

Villach 
Beljak 

Trgovine so ob 
sobotah odprte 
od 8. do 17. ure 
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Na borzi dodatne delnice Aerodoma 
Kranj, jan. - Z 29. januarjem se je na Ljubljanski borzi povečalo 
število delnic Aerodroma Ljubljana. 

V trgovanje so namreč vključili dobrih 265 tisoč navadnih delnic 
Aerodroma s prvotno oznako B , ki so postale prostoprenosljive 
delnice z oznako G , saj se izteka .dveletni rok od vpisa pravnih 
posledic lastninskega preoblikovanja v sodni register. Danes namreč 
mineva natančno dve leti in v borzno kotacijo A so tako vključene 
vse navadne delnice delniške družbe Aerodrom. 

V G B cenejša posojila 
Kranj, jan. - Gorenjska banka je s 26. januarjem znižala obrestne 
mere za potrošniška posojila, znižal se je tudi dodatek k obrestni 
meri za tiste najemnike posojil, k i sicer ne sodelujejo z banko. 

Za nova potrošniška posojila so poslej stvarne obrestne mere od 
3,3 do največ 5,7 odstotka, dodajo seveda še temeljno obrestno 
mero. Le 3,3-odstotna obrestna mera velja za šestmesečna posojila, 
največ 5,7-odstotna pa za potrošniška posojila na pet let. Strošek za 
vodenje posojila znaša 0,1 odstotka mesečno, ki ga preračunanega 
na letno raven prištejejo k obrestni meri. Potrošniško posojilo lahko 
najamejo tudi tisti, ki prek Gorenjske banke ne prejemajo plače ali 
pokojnine, vendar je zanje obrestna mera višja za 1,2 odstotne točke. 

Dobra banka za dobre komitente 
Kranj jan. - Gorenjska banka je svojim najboljšim komitentom 
omogočila, da na bankomatu dnevno lahko dvignejo 50 tisoč 
tolarjev. 

Komitenti Gorenjske banke, ki imajo najvišjo boniteto, lahko s 18. 
januarjem dnevno na njenih bankomatih dvignejo 50 tisoč tolarjev 
gotovine, kar je 20 tisoč tolarjev več kot vsi drugi. Zategadelj lahko 
rečemo, da je Gorenjska banka dobra banka za dobre komitente. Za 
uvrstitev v najvišjo boniteto seveda morate izpolniti določena 
merila, najpomembnejši je vsekakor, 

da ne kršite bančnih pravil in da ste zvesti Gorenjski banki, poleg 
tega seveda, da je vaš zaslužek sorazmerno dober. Spomniti velja, da 
na bankomatih, ki niso v lasti Gorenjske banke, še vedno velja 
omejitev dnevnega dviga na 15 tisoč tolarjev. 

NLB najvarnejša banka 
^ r a n j > J a n « - Pet mednarodnih ocenjevalnih agencij je končalo 
ocenjevanje naložbenega tveganja Nove Ljubljanske banke za 
leto 1998/99. 

Pet agencij - Fitch I B C A , Stadard&Poor's, Moodv's, Thomson 
BankWatch in Capital intelligence - je N L B dodelilo najvišje ocene 
med vsemi bankami v Srednji in Vzhodni Evropi. Pri vseh gre v 
bistvu za vnovično potrditev že lani pridobljenih dobrih ocen za 
N L B . Glede na 'vzhodno krizo' in poslabšanj eocen tveganja več 
bank v regiji, je to jasen znake ohranitve zaupanja tujih ocenjevalcev 
u "ajvečjo slovensko banko in s tem posredno tudi v slovenski 
oančm sistem. 

Milejši režim za skrbniške račune 

Previdno odpiranje v svet 
S februarjem je precej lažje najeti posojilo v 
tujini, tako podjetjem kot posameznikom. 
Kranj, jan. - Banka Slovenije je seveda ne bo veljalo za nazaj, 
s februarjem, ko začne veljati temveč le za nove naložbe, 
pridružitveni sporazum z Ev- Banka Slovenije je dala so-
ropsko unijo, uvedla nekaj glasje Novi Kreditni banki Ma-
novosti, k i predstavljajo po- ribor za nakup 24-odstotnega 
stopno, vendar previdno odpi- lastninskega deleža v Dolenjski 
ranje n a š e g a f i nančnega in banki. Pri tem je zanimiva izjava 
kapitalskega trga. guvernerja Arharja, da si žele 

Tako je poslej lažje najeti tujo v e č

L domače konkurence pred 
posojilo, kar velja tako za pod- P l o d o m tuje in da centra na 
jetja kot posameznike. Zanje je b ™ k f " e b o d o v f t n a n f . l o k a l n e 

bilo namreč doslej potrebno občutke samozadostnosti 
položiti 40-odstotni neobrestova- , Banka Slovenije se je odločila 
v . . , , • , tudi za poseg na trgih tuiega 
ni tolarski depozit, po novem pa , „ „ • l : _ £ _ ~ - * . J i l 
, „ . s. ' r. j i v s denar a z interventnim nakup-
bo Banka Slovenije določala n i m t

J

e č a j k J j e t o k r a t \ č 

največ 30-odstotm depozit, ki pa d o l o č e n

 J

v e vr ih . Znaša 189,52 
ga lahko tudi ne bo. Depozita pa t o l a r j e v z a s o b i l e 

bodo v vsakem primeru oproš- i z b r a n e D o i e n j s k a banka, Aban-
čene banke, slovenska razvojna k a > N o v a Ljubljanska banka in 
družba in država. S K B banka. Te banke so se 

Milejši bo tudi režim skrbni- obvezale, da bodo devize odku-
ških računov za portfeljske na- povale vsaj po toliko, kolikor 
ložbe tujce, ki bo s februarjem s znaša interventni tečaj, ki pre-
sedmih skrajšana na štiri leta. To računa znaaša 96,9 marke. 

G O R E N J S K A O N L I N E : w w w . m e d i a - a r t . s i 

Pidi dobili indeks PIX 
Kranj, jan. - Ljubljanska borza bo s L februarjem začela 
uradno objavljati indeks delnic pooblaščenih investicijskih 
družb, k i so ga poimenovali P I X . 

Na prosti trg Ljubljanske borze so bile delnice prvih dveh 
pidov uvrščene januarja lani, do konca lanskega leta je njihovo 
število naraslo na trideset. Tržna kapitalizacija delnic pidov je 
ob koncu leta dosegla 82,1 milijarde tolarjev. Zaradi vse večjega 
zanimanja za trgovanje z delnicami pidov se je pokazala potreba 
po kazalcu gibanja njihove povprečne tržne cene. Tako je borza 
že 1. decembra lani začela s poskusnim izračunavanjem indeksa 
PIS, s 1. februarjem pa ga bodo začeli tudi javno objavljati. 

P I X sestavlja dvajset rednih delnic pidov, ki so najbolj 
vključene v trgovanje. V njem ima največji in sicer skoraj 15-
odstotni delež delnica prvega sklada Nacionalne finančne 
družbe, prvi Triglavov sklad ima 14-odstotni delež, na tretjem 
mestu pa je Infond Zlati, ki ima le nekaj manjši delež. Vse 
ostale delnice imajo manj kot 10-odstotni delež. 

K O L I K O J E V R E D E N T O L A R 
KRANT. 28.1.1998 
M E N J A L N I C A 

nakupni/prodajni, nakupni/prodajni I nakupni/prodajni 
T D E M 1 ATS 1 0 0 ITI 

Gorenjska borzno posredniška družba dd 
K o r o š k a 33 , K r a n j , te l : 064 380 10 16 

380 10 17, 380 10 3 0 , 3 8 0 100 

varnost strokovnost donosnost 
"""""""""" '"""*" »"»' »""" ""' mini MMIMIIIIMMIMII«^^ 

CERTIFIKATI, DELNICE, OBVEZNICE, ... Kaj? Kako? Zakaj? 

Kateri so novi vrednostni papirji v borzni kotaciji? 

V letošnjem letu so bile v borzno kotacijo sprejete delnice podjetij 

GRADIŠ, SPO 
13.1.1999 so bile na prosti trg borze uvrščene delnice podjetja Gradiš, Strojno prometne operative, 
d.d. iz Ljubljane. Kapital sestavlja 560.000 delnic z nominalno vrednostjo 1.000 sit vsaka. Borzna 
oznaka je GSLG. 

Borzni tečaj se do današnjega dne še ni izoblikoval, povpraševanje znaša 401,00 sit, ponudbe pa ni. 

DELO, d.d. 
Delnica Dela je bila najbolj burno sprejeta v borzno kotacijo. Pod oznako DELG smo lahko opazovali 
več kot 20 % rasti in padce delnic. Dočakali smo sprostitve dnevnih omejitev zaradi tržnega 
neravnovesja. Tečaj se je od prvega dne, ko je znašal nekaj čez 7.000,00 sit, se povzpel do 20.020,00 
sit in danes znaša 15.000,00 sit. Za primerjavo naj navedem, da znaša knjigovodska vrednost delnice 
samo 2.500,00 sit, in je torej najbolj precenjena delnica na Ljubljanski borzi. 
VELETRGOVINA POTROŠNIK, d.d. 
Prvi trgovalni dan je bil 14.1.1999. Kapital družbe sestavlja 976.249 delnic z nominalno vrednostjo 
T 000 sit. Borzna oznaka je POMG 

Borzni tečaj se je v tem obdobju oblikoval od 2.001,00 sit do 2.800,00 sit. 

OLJARICA KRANJ, d.d. 
Delnica Oljarice iz Britofa je bila sprejeta na borzo 27.1.1999. Skrajšana oznaka za trgovanje na borzi 
je MOKG. 
Borzni tečaj se pri teh delnicah še ni oblikoval. Povpraševanje je na ravni 12.000,00 sit, ponudbe pa 
ni- Za vse nakupe in prodaje delnic mora lastnik obiskati borzno posredniško družbo d.d. in oddati 
naročilo za nakup in prodajo. Kupnina od prodaje se nakaže v roku 2 dni na TR ali HK. Prodajalci si 
lahko sami izberejo tečaj po katerem želijo delnice prodati. 

AERODROM, d.d. 
Danes je minilo 2 leti od vpisa delniške družbe v sodni register, to pa pomeni prosto prenosljivost za 
delnice serije B. Vsi imetniki teh delnic jih odslej lahko prodajo na borzi, po borznem tečaju, kije v 
trenutku prodaje. 

Vprašanja v zvozi z naslovno temo lahko pošljete po pošti, na naslov Gorenjskega glasa, z 
oznako "Certifikati, delnice, obveznice..." Lahko pa nas pokličete tudi po telefonu, vsak petek 
m torek od 14.00 do 14.30 ure, številka 064J38O-10-40 in 380-100. 

Ani Klemenčič, borzna posrednica 

\Vse kar želite 
I m izvedeti o sebi in 
k. * svoji prihodnosti. 

Zaupajte najboljšimi 

090/41-29 
090/42-38 

D O B E R I Z L E T 

S P a v l e t o m 

v M U n c h e n 

V rubriki GLASOV DO
BER IZLET še eno izletni
ško presenečenje: tokrat v 
sodelovanju s PAVLOM 
DR I NOVCEM, s.p. iz Pod-
brezij vabimo na posezonske 
razprodaje v MUNCHNU 
po izjemno ugodni ceni 
5.400 SIT. 

Pavel Drinovec in Gorenj
ski glas Vas vabita v MUnchen 
naslednjo soboto, 6. febru
arja. 

Ampak to še ni vse: za 
NAROČNICE in NAROČ
NIKE Gorenjskega glasa je 
cena za celodnevno rajžo v 
MUnchen zgolj 4.800 tolarjev! 

Izleta v MUnchen bo Pavel 
prihodnjo soboto začel zelo 
zgodaj zjutraj Kranju, s pos
tanki v Radovljici, Žirovnici 
in na Jesenicah. 

Vse dodatne informacije o 
odhodih, o prijavah in vpla
čilih: PAVEL DRINOVEC, 
telefon (064) 731-050 ali 
GSM 041/ 744-160. 

A B A N K A (Trž ič , Kranj, Jesenice) 9 6 , 7 0 9 7 , 3 5 13 ,71 1 3 , 8 3 9 , 7 4 9 ,85 
E R O S (Stari Mayr) Kranj 96,50 97,10 13,70 13,80 9,75 9,85 
G O R E N J S K A BANKA (vseenote) 9 6 , 3 8 9 7 , 3 5 1 3 , 7 0 1 3 , 8 4 9 , 7 4 9,83 
HRANILNICA L 0 N , d.d Kranj 96,75 97,00 13,7 5 13,80 9,77 9,82 
H I D A - t r ž n i c a L j u b l j a n a 9 6 , 7 5 9 6 , 9 2 1 3 , 7 4 1 3 , 7 8 9 , 7 9 9 ,83 
HRAM R 0 Ž C E M e n g e š 96,76 97,10 13,75 13,82 9,78 9,84 
ILIRIKA Jesenice 9 6 , 5 0 9 7 , 0 0 1 3 , 6 8 1 3 , 8 0 9 , 7 5 9,85 
ILIRIKA Kranj 96,10 97,05 13,70 13,80 9 ,75 9,85 
ILIRIKA Medvode 9 6 , 5 5 9 7 , 0 0 1 3 , 7 0 1 3 , 8 2 9 , 7 5 9 ,90 
INVEST Škof ja Loka 96,75 97,25 1 3,75 1 3,84 9 ,75 9,82 
KREKOVA BANKA Kranj, Š k . Loka 9 6 , 3 0 9 7 , 1 0 1 3 , 6 9 13 ,81 9 , 7 3 9,81 
LEMA Kranj 96,70 97,10 13,74 13,80 9 ,75 9,82 
V 0 L K S BANK-UUD.8ANKA,d.d., t j . 9 6 , 6 0 9 7 , 2 5 1 3 , 6 9 1 3 , 8 5 9 ,64 9,87 
N E P 0 S ( Š k . L o k a , T r a t a ) 96,60 97,00 13,72 13,80 9,77 9,82 
NOVALBKamnik,Kranj,Medvode.Šk.loka 96,71 9 7 , 3 0 1 3 , 7 4 1 3 , 8 2 9 , 7 6 9,82 
R O B S O N M e n g e Š 96,75 97,25 13,75 1 3,84 9,77 9,85 
P B S d.d. (na vseh p o š t a h ) 9 5 , 0 0 9 7 , 0 0 1 2 , 8 0 1 3 , 8 0 9 , 2 0 9,83 
PRIMUS Medvode 96,50, 97,10 13,70 13,80 9,75 9,85 
PUBL1KUM Ljubljana 9 6 , 5 0 9 6 , 9 8 1 3 , 7 2 1 3 , 7 9 9 , 7 6 9,83 
PUBL IKUM Kamnik 96,65 97,15 13,70 13,81 9,80 9,89 
SHP-Slov. hran. in pos. Kranj 9 6 , 7 0 9 7 , 1 0 1 3 , 7 2 1 3 , 8 2 9 ,74 9,84 
S K B (Kranj, Radovljica, Š k . Loka) 96,70 97,41 13,71 13,84 9,74 9,83 
SLOVENIJATURISTBoh .B is t r i ca 9 6 , 3 8 - 1 3 , 7 0 - 9 , 7 4 -
SLOVENIJATURISTJesen ice 96,50 97,10 13,69 13,76 9,75 9,85 
S Z K B Blag. mesto Ž i r i 9 6 , 4 0 9 7 , 4 0 1 3 , 7 0 1 3 , 8 8 9,71 9,88 
Š U M Kranj 3 6 2 - 6 0 0 
T A L 0 N Š k o f j a Loka 9 6 , 6 0 9 7 , 0 0 1 3 , 7 0 13 ,77 9 , 7 3 9,83 
T E N T 0 U R S D o m ž a l e 96,50 97,40 13,70 13,85 9,70 9,90 
T R G Bled D O 1 . 2 . Z A P R T O 
TR0PICALKamnik -Bakovn ik 96,75 96,89 13,75 13,80 9,79 9,83 
VVILFAN Jesenice supermarket UNION « 6 2 - 6 0 6 
VVILFAN Kranj 3 6 0 - 2 6 0 
VVILFAN Radovljica, Grajski dvor 7 0 4 - 0 4 0 (8.h-13.h, 13.45h-18.h) 
VVILFAN Trž ič 5 6 3 - 8 1 6 

POVPREČNI TEČAJ 9 6 , 5 2 9 7 , 1 5 1 3 , 6 8 13 ,81 9 , 7 2 9 ,84 

Pri Sparovcu v Avstriji je ATS ob nakupu blaga po 13,60 tolarjev. 
Podatke za tečajnico nam sporočajo menialnice, ki si pridržujejo pravico dnevnih 
sprememb menjalniških tečajev glede na ponudbo in povpraševanje po tujih valutah 
Zaradi pogostih sprememb menjalniških tečajev pri nekaterih 
menjalnicah objavljamo njihove telefonske številke, na katerih 
lahko dobite podrobnejše informacije o menjalniških tečajih. 

P B S . 
P o š t n a b a n k a S lovence , d.d. 

Novo! 
Mladinski tekoči račun s kartico 

Activa/Maestro za osnovnošolce od 
13. leta naprej, za dijake in študente. 

Infonnacije na tel. št.: 0681425 2715, 0621228 82 47. 

Iz središča Slovenije v Vaše srce 
s t f t ^ R a d i o G E O S S « « . 1 * 1 

M E R K U R 

V K R A N J U O D D A M O V N A J E M 

POSLOVNI OBJEKT 
primeren za opravljanje trgovinskih 

in storitvenih dejavnosti 

- lokacija: Kranj, Gregorčičeva ul. 8, 
- površina objekta je 100 m2: prodajni del, 

manjša pisarna in sanitarije 
- ob objektu je priročno montažno skladišče 
s površino 75 m2 

- objekt je ogrevan s toplovodom 
- parkirni prostori ob objektu 

Pisne ponudbe z navedbo ponujene najemnine 
pošljite do 15. 2.1999 na naslov: 

MERKUR - trgovina in storitve, d. d., 
4501 Kranj, PE Javna skladišča 

SKLADIŠČNI IN PISARNIŠKI PROSTORI 
na Gregorčičevi ul. 8 

in na Kolodvorski c. (ob železniški postaji) 
Prostori so ogrevani, primerni za pisarne, 
skladiščenje in hrambo blaga, za trgovinsko 
in za storitveno dejavnost. 

informacije: 064/ 266-500 
MERKUR - trgovina In storitve, d. d.. Koroška c. 1, Kranj 

http://www.media-art.si


S a d j a r s t v o i n ž g a n j e k u h a 

Načrtujejo obnovo kmečkih sadovnjakov 
Bled - P r iznan i sadjarski strokovnjak, kmet in ž g a n j a r H a n 
si M i k i iz Loči la na avstrijskem Koroškem bo v torek (z 
z a č e t k o m ob desetih dopoldne) v lovskem domu na Bledu 
predaval o pravilni žgan jekuh i in pripravi žgan ja z a t r žen je . 

N a predavanju bo kmetijski svetovalec Jože Zabret predsta
vil tudi republiški načr t obnove in vzdrževanja kmečk ih in 
senožetnih sadovnjakov. Program, ki naj bi ga za to področ je 
sprejela blejska obč ina in odobril odbor za kmetijstvo in goz
darstvo, naj bi uresničevali več let, letos naj bi predvsem ugo
tovili število teh nasadov in izobraževali lastnike za pravilno 
oskrbo in obnovo. V kmetijski svetovalni službi si želijo, da bi 
še pred vstopom v Evropsko unijo č imveč teh sadovnjakov, ki 
so pomembni za izgled kulturne krajine na podeželju, ohrani
li in obnovili , hkrati pa spodbudili ekološko predelavo sadja iz 
teh nasadov. Z a letošnje uresničevanje programa bosta denar 
enakovredno prispevali obč ina in država. • C Z . 

S t r o j n i k r o ž e k Š k o f j a L o k a 

Občni zbor in predavanje 
Škofja Loka - Združenje za medsoscdsko p o m o č - strojni 

krožek Škofja Loka in kmetijska svetovalna služba vabita v 
sredo ob devetih dopoldne v hotel Transturist v Školji Lok i 
na predavanje mag. Marjana Doienška o kmetijskih vozilih 
na cesti in o varnosti pri delu s kmetijskimi stroji. Po pre
davanju bo še redni občni zbor združenja . • C Z . 

P r e d a v a n j a 

O odnosih v družini 
Breznica - Svetovalka za k m e č k o d r u ž i n o Majda Loncnar 

sporoča, da bo v torek, na svečnico, ob desetih dopoldne v 
kulturnem domu na Breznici predavanje dr. Angelce Žerov-
nik s pedagoškega inšti tuta o odnosih v družini , pomenu rod
binskih vezi in še o mars ičem drugem. Po predavanju bo pred
stavitev Phare programa za dopolnilne dejavnosti, turizem na 
kmetijah in ekološko kmetovanje, pri katerem sodelujejo tudi 
obmejni kraji z avstrijske Koroške. 

Z a š č i t n a s r e d s t v a i n v a r s t v o o k o l j a 
Trata - Specialistka za rastlinsko pridelavo v gorenjski kme

tijski svetovalni službi M a r i j a Kalan bo v torek ob devetih 
dopoldne v sejni sobi z a d r u ž n e enote na Trati (pri železniški 
postaji) predavala o zašči tnih sredstvih in varstvu rastlin. Po 
predavanju bo predstavnik podjetja Novartis predstavil novej
ša, naravi prijazna sredstva za varstvo rastlin, ki j ih je dovolje
no uporabljati tudi na vodozbi rn ih o b m o č j i h , predstavnik 
semenarske hiše K W S pa novejše koruzne hibride. 

P r e h r a n a m o l z n i c , g n o j e n j e i n d e l a n a p o l j u 
Cerklje - Kmetijski svetovalec Janez Žižek sporoča , da bodo 

prihodnji teden v mali dvorani zad ružnega doma v Cerkljah 
tri predavanja oz. predstavitve, vse z z a č e t k o m ob desetih 
dopoldne. V ponedeljek bo predavanje o prehrani krav molz
nic v p resušenem obdobju. V sredo bo predavanje o spomla
danskih del ih na polju in predstavitev koruznih hibr idov 
K W S . V četr tek bo predavanje o gnojenju na podlagi analize 
tal, predstavili pa bodo tudi koruzne hibride K W S in proiz
vodni program podjetja Hydro. • C Z . 

P o s v e t o v a n j e 

O turizmu na kmetijah 
Bled - Predstavniki turis t ičnih kmetij z o b m o č j a jeseniške 

in radovljiške upravne enote se bodo v sredo ob 15. uri 
zbrali v hotelu Lovec na Bledu na posvetovanju o turizmu 
na kmetijah. N a posvetu se bodo skupaj s predstavniki 
ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, ministr
stva za turizem in malo gospodarstvo, davčne uprave, upra
vnih enot in inšpekcijskih služb pogovorili o registraciji in 
kategorizaciji tur is t ičnih kmetij, o davčn ih predpisih, ki 
urejajo to dejavnost, o zdravstvenih zahtevah pri nuđenju 
hrane na domu in še o mars ičem drugem. » C Z . 

G O R E N J S K A O N L I N E : w w w . m e d i a - a r t . s i 

REŠET, d.o.o., Huje 9, 4 0 0 0 K R A N J 
i \ \ U s p e š n o gradbeno podjetje z 85 zaposle-

S nimi, ki se pre težno ukvarja z nizkimi grad-
'"'<-••<»J|P njami razpisuje prosto delovno mesto 

DELOVODJA 
Pogoji: 
- strokovna izobrazba - gradbeni tehnik 
- izpit B kategorije 
- 3 leta delovnih izkušenj na del. mestu delovodje 

STROJNIK GRADBENE MEHANIZACIJE 
Pogoji: 
- izpit za strojnika T G M 
- vsaj 1 leto delovnih izkušenj 
- vozniški izpit B kategorije 

PISARNIŠKI REFERENT 
Pogoji: 
- V. stopnja - ekonomski tehnik (drugi poklic upravni tehnik) 
- poznavanje programskih orodij (Windows in excel) 
- 1 leto delovnih izkušenj 
- vozniški izpit B kategorije 

Delovna razmerja bomo sklenili za poskusno dobo z možnostjo 
sklenitve za nedo ločen č a s . 
Prošnje z dokazili pošljite na naslov REŠET, d.o.o., Huje 9, 
4 0 0 0 K R A N J do 12. 2. 1999. 
Dodatne informacije dobite po tel. 0 6 4 / 3 8 0 - 5 3 0 . 

P r e s e ž k i m l e k a p o v z r o č a j o G o r e n j s k i m l e k a r n i p r e c e j š n j e t e ž a v e 

R e j c i n i s o p r e j e l i c e l o t n e g a 

p l a č i l a z a d e c e m b r s k o m l e k o 
K e r d r ž a v a G o r e n j s k i m l e k a r n i z a l a n s k i november i n december š e n i n a k a z a l a i z v o z n i h spodbud , k i v vredno

s t i m e s e č n e g a p l a č i l a z a odkupl jeno m l e k o predstavljajo p r i b l i ž n o č e t r t i n o , j e m l e k a r n a t u d i dobavi te l jem z a 

t o l i k o z m a n j š a l a j a n u a r s k o n a k a z i l o . R a z l i k o bodo prejel i t ako j , k o bo svojo obveznost i z p o l n i l a tud i d r ž a v a . 

Kranj - D r ž a v a se o b n a š a precej nenavadno: medtem ko po 
eni strani spodbuja prirejo mleka , da b i ob vstopu v Evrop
sko unijo lahko uveljavljala večje m l e č n e kontingente, po 
drugi strani ne sledi vse večjemu odkupu mleka v Sloveniji in 
spravlja v težaven položaj mlekarne, k i se že "kopljejo" v 
mleku in ne vedo več, kam bi z nj im. Gorenjska mlekarna te 
probleme obču t i še bolj kot druge, saj odkup mleka n a r a š č a 
veliko hitreje kot drugod v Slovenij i . Vel iko pove že podatek, 
da je lani odkupi la kar 38 odstotkov več mleka kot 1992. 
leta, medtem ko se je slovenski odkup v tem času povečal le 
za 15 odstotkov. 

V razmerah, koje mleka pre
več za d o m a č e potrebe in ko 
tudi z novimi izdelki in pro-
dornejš im trženjem ni m o ž n o 
doma prodati vseh odkuplje
nih količin mleka, sta po mne
nju direktorice Gorenjske 
mlekarne Ivanke Valjavec 
možn i samo dve rešitvi: izvoz 
presežkov na (zas ičeni) mleč
ni trg po svetovnih cenah, ki 
so skupaj z izvoznimi spodbu
dami še vedno nižje od doma
čih, ter povečanje lastne pora
be mleka in mlečnih izdelkov, 
ki pa, na žalost rejcev in mle
karjev, še vedno m o č n o caplja 
za evropskim povpreč jem. V 
Franciji, na primer, poje vsak 
prebivalec p o v p r e č n o 23,3 
kilograma sira in 8,3 kilogra
ma masla na leto, medtem ko 
ga v Sloveniji le šest oz. 0,8 
kilograma. V Gorenjski mle
karni , k i doma lahko proda 
okrog 33 milijonov litrov suro
vega in predelanega mleka, so 

d o l o č e n i ceni , predelati v 
mlečni prah ali surovo maslo 
in ju izvoziti , je kljub izvozni 
spodbudi (219,60 tolarja za 
kilogram m l e č n e g a prahu in 
414 tolarjev za kilogram mas
la) 23 tolarjev "minusa", pri 
prodaji surovega polnomast-
nega mleka na H r v a š k o pa 
(ob i zvozn i spodbudi 9,50 
tolarja za liter) pet tolarjev 
negativne razlike. Pa ne le to! 
Ker tudi dobri kupci zamujajo 
s plačili vsaj za štiri mesece, je 
mlekarna sredi januarja še 
vedno čaka l a na p lač i lo 2,7 
milijona litrov mleka, ki ga je 
izvoz i la v č a s u od lanskega 
septembra do decembra. 

D r ž a v a z a m u j a z 

i z v o z n i m i s p o d b u d a m i 
Ob tem, ko j i m prodaja na 

tuje p r i n a š a izgubo, d ržava 
tudi precej zamuja s plači lom 
izvoznih spodbud. Ob koncu 

odkupljenega mleka pr ibl ižno 
č e t r t i n o , so se v mlekarni 
odločil i , da bodo ob januar
skem plačilu decembra odda
nega mleka zaradi likvidnost
nih težav za toliko zmanjšali 
tudi nakazi lo dobaviteljem 
mleka. K Ž K Kranj , sedem 
gorenjskih mlekarn in srednja 
kmetijska in mlekarska šola 
so v sredo prejeli le pr ibl ižno 
tri č e t r t i n e celotnega zneska 

in naslovile na ministra Smr-
kolja in d ržavnega sekretarja 
Franca Buta pismo, v katerem 
j u seznanjajo s problemom, 
želijo pa tudi odgovor na 
vprašanje, kako naj bi reagira
l i , če mlekarna, ki ima okrog 
deset milijonov litrov presež
kov, v prihodnje ne bo več 
odkupovala vsega mleka. 
Z a d r u ž n o zvezo Sloveniji so 
spomnile na sklep lanskega 

Bodo negativno razliko pokrile občine? 
Gorenjska mlekarna je tudi na občine z njenega "mlečnega 

območja" naslovita prošnjo, da bi ji pokrile 76 milijonov tolar
jev negativne razlike, kije nastala z odkupom in izvozom pre
sežnih količin mleka. Občina Kranj naj bi po tem predlogu pri
spevala 27 milijonov tolarjev, Cerklje 14,2 milijona, Šenčur 
13,4, Naklo 6,4, Bled 3,4, Jesenice 2,1, Preddvor 3,3, Radovlji
ca 3,9, Tržič 1,4 in Kranjska Gora 800 tisoč tolarjev. 

bili lani, ob odkupu 41,4 mi l i 
jona litrov, primorani veliko 
izvažat i . V tujino so prodali 
7,2 milijona litrov mleka, 141 
ton mleka v prahu, 227 ton 
masla, 15 ton sira... P r i vsa
kem litru mleka, ki so ga pri
morani p lača t i po d r ž a v n o 

decembra je Gorenjski mle
karni dolgovala kar 125 mil i 
jonov tolarjev, zdaj naj bi bil 
ta znesek nižji, okrog 93 mil i 
jonov tolarjev. K e r izvozne 
spodbude predstavljajo v celo
tnem m e s e č n e m plači lu 

za plači lo mleka, v mlekarni 
pa obljubljajo, da bodo razliko 
nakazali takoj, ko bodo od 
države prejeli izvozne spodbu
de. Zadruge so se odloči le , da 
denarja ne bodo za lož i le , 
zato so tudi kmetje v teh dneh 
prejeli le delno plačilo. 

Z a d r u g e s o r e a g i r a l e 
O problemu, k i ni samo 

kranjski, ampak slovenski, je 
gospodarsko interesno zdru
ženje za mlekarstvo seznanilo 
kmetijsko ministrstvo, direk
torici Gorenjske mlekarne in 
leske zadruge pa sta bi l i celo 
na obisku pri ministru C i r i l u 
Smrkolju. Gorenjske zadruge, 
k i imajo v mlekarni 42-
odstotni delež, so že reagirale 

občnega zbora o zače tku reše
vanja problematike odkupa 
mleka in j i zagrozile, da j i vse 
do rešitve problema ne bodo 
p lačeva le č l anskega prispev
ka. Gorenjski mlekarni so 
sporoč i le , da j i bodo zaraču
nale dodatne s t roške ponov
nega o b r a č u n a mleka in da j i 
ne bodo odpisale zamudnih 
obresti, do katerih naj bi bile 
upravičene , ker j i m je mlekar
na od avgusta dalje mleko pla
čevala nekaj dni kasneje, kot 
je d o l o č a l a pogodba. Ker so 
slovenske mlekarne ob zamu
janju države pri plačilu izvoz
nih spodbud razl ično reagira
le, se tudi sprašujejo, kakšen 
je pomen gospodarskega 
interesnega združenja za mle
karstvo. • C . Zaplotnik 

R a z p i s t e k m o v a n j a O d k u p m l e k a v S l o v e n i j i 

M l a d i i n kmeti jstvo R e k o r d i , a tud i t e ž a v e 
Ljubljana - Republ iška uprava za pospeševanje kmetijstva je že 

objavila javni razpis za tekmovanje M l a d i in kmetijstvo. Kot je 
razvidno iz razpisa, bodo najprej lokalna in regijsko o b m o č n a 
tekmovanja, 10. aprila pa še d ržavno tekmovanje, na katerem bo 
lahko brez sodelovanja na prejšnjih izborih nastopila tudi lanska 
zmagovalka, ekipa Srednje kmetijske šole G r m . Tričlanske eki
pe, v katerih bodo lahko mladi z največ peto stopnjo izobrazbe, 
bodo odgovarjale na vprašanja o reformi kmetijske politike, o 
negi in varstvu mladega gozda, o zdravju in bolezni drobnice, o 
pomenu v inogradniš tva in vinarstva v Sloveniji in o vinu kot 
pijači doživetja. • C Z . 

L o v s k a z v e z a S l o v e n i j e 

Spori zavirajo reševanje problemov 
kmetov na tem področ ju pov
sem raz l ičn i , zahtevajo vzpo
stavitev komisije, v kateri bi 
b i l i predstavniki kmetijskega 
ministrstva in ministrstva za 
okolje in prostor in ki bi odlo
čala o gospodarjenju z divjad
jo. Spori po njihovem mnenju 
ne vodijo nikamor, ampak le 
zavirajo reševanje problemov. 
Zavzemajo se tudi za sprejetje 
dogovora o območ j ih , v kate
rih bi gospodarjenje z divjadjo 
imelo prednost pred ostalimi 
dejavnostmi. • C Z . 

Ljubljana - Lovska zveza Slo
venije je na ponedeljkovi novi
narski konferenci predstavila 
svoja stališča do od ločbe mi
nistrstva za kmetijstvo, gozdar
stvo in prehrano glede odstrela 
petih volkov in petih risov. V 
lovski zvezi , kjer poudarjajo 
pomen sonaravnega gospodar
jenja z divjadjo, ocenjujejo, da 
je bilo ukrepanje nujno, saj so 
te zveri lani povzroči le za 30 
milijonov tolarjev škode ali tri
krat več kot leto prej. Ker so si 
interesi okoljevarstvenikov in 

Kranj - Po podatkih Poslovnega 
združenja prehrane Slovenije je 
štirinajst mlekarn lani odkupilo 
420 milijonov litrov mleka, kar 
je 33 milijonov litrov oz . 8,6 
odstotka več kot leto prej. Vese
lje ob novem rekordnem odku
pu je precej trpko, saj večje 
količine povzročajo mlekarnam 
tudi večje težave. 

Vse mlekarne z izjemo dveh 
so lani odkupile večje količine 
mleka kot leto prej. Najbolj , 
kar za dobrih 12 odstotkov, je 
odkup narasel v Gorenjski mle
karni, ki je lani odkupila 41,4 
milijona litrov mleka, leto prej 
pa 36,9 milijona litrov. V ptuj

ski mlekarni so odkup povečali 
za 10 odstotkov, v Ljubljanskih 
in Mariborski mlekarni, v M l e ' 
karni Celea Arja vas, v mlekar; 
ni K G Z Idrija in v bohinjski 
mlekarni za okrog devet 
odstotkov, v Mlekoprometu 
Ljutomer za dobrih osefli 
odstotkov, v mlekarni škofjel 0" 
ške kmetijsko gozdarske zadr u ' 
ge za 4,1 odstotka in v postojn
ski mlekarni za dobra dva 
odstotka. V Ag ro i n d u V i p a v a 

1894 je b i l lanski odkup z a 

odstotek manjši od predlanske
ga, v mekarni kmetijske zadru
ge Vrhnika pa za dobrih sedem 
odstotkov. • C Z . 

N a P o k l j u k i 

Tekme gozdarjev iz osemnajstih držav 
Bled - N a Pokljuki bo od 31. januarja do 6. februarja 31-

evropsko tekmovanje gozdarjev v nordijskem smučanju . K o 
navaja predsednik organizacijskega odbora tekmovanja Mak
similijan M o h o r i č . sicer državni sekretar v ministrstvu z a 

kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, bo na prvenstvu sodelo
valo več kot devetsto gozdarjev, lastnikov ter upravljalcev tu 
ljubiteljev gozdov iz osemnajstih evropskih držav. • C Z . 

http://www.media-art.si


P R I L O G A G O R E N J S K E G A G L A S A O A V T O M O B I L I Z M U 

Kako skrbimo za vzdrževanje svojih pločevinastih štirikolesnikov 

V a r n o s t s a m o z b r e z h i b n i m a v t o m o b i l o m 
Avtomobilske tovarne z vsako 

zamenjavo modela ali zgolj z 
izboljšavami v avtomobile vgra
jujejo več varnostnih dodatkov, 
ki lahko ob različnih prometnih 
nezgodah v precejšnji meri 
zmanjšajo možnos t i hudih 
Poškodb. Poleg tega so novi 
avtomobili opremljeni s številni
mi novimi tehničnimi dosežki in 

številnimi elektronskimi siste
mi, k i v primerjavi s starejšimi 
modeli zahtevajo povsem druga
čen način vzdrževanja. 

Skrbi pri vzdrževanju blešče
čih novih štirikolesnih lepotcev 
je precej manjša kot pri starej
ših avtomobilih. Avtomobilske 
tovarne namreč skrbno bedijo 
nad kakovostjo, kije pri odločit

vah za nakup eden od odločil
nih dejavnikov. Zato je v števil
nih državah in od lanskega leta 
tudi pri nas v veljavi določilo 
prometnega zakona, ki avtomo
bile stare do treh let odvezuje 
obveznega tehničnega pregleda, 
medtem ko je starejše od dva
najst let potrebno zapeljati na 
tehnični pregled dvakrat letno. 

G O R E N J S K I A V T O 

L E T A 1 9 9 9 
Bralci strani Avtomobilski trg v Gorenjskem glasu in poslušalci oddaje Od sveč

ke do volana na valovih radia Sora ste med 27 novimi avtomobili na sloven
skem trgu določili zmagovalca, ki ga bomo svečano razglasili 

DANES, 2 9 . J A N U A R J A , OB 17. URI 
V FESTIVALNI DVORANI N A BLEDU 

Gostujejo: 

PEUGEOT 206 
Zabavala nas bosta glasbeni duet PINO in TOM 
v čast zmagovalcu bo zapela BARBARA KOBLAR, prvi glas Gorenjske 
^azrezali bomo TORTO VELIKANKO, ki so jo iz 100 jajc, 3 kg moke in 3 kg sladkorja 
v Prahu spekli v Srednji gostinski šoli Radovljica. Pogostili se bomo z dobrotami, ki jih 
Pripravlja Višja šola za gostinstvo Bled. 
Med 2341 prispelimi glasovnicami bomo izžrebali več kot 20 nagrad: 
L nagrada: mobilni telefon Mobičuk - Janus Trade Kranj 
2 - nagrada: sončna očala Optika Monokel Kranj 
3- nagrada: sredstva za zaščito in nego motorja QMI - Vertigo Sk. Loka 

VABIMO VAS, DA SE NAM PRIDRUŽITE! 
VSTOPNINE NI! 

c J M E S G L A S 

R A D I O SORA O P E L 6 - a v t o t e r t n a 
in gorenjski pooblaščeni prodajalci 

S g ) O 0 0 D 
^ A V A u d i 

Avtohlša 
VRTAČ 

) V E R T I G O 

FFcosmos d d 

KOZINA 
(H) ŽIBERT 

HOND1L 

•j 

- GSM telefoni 
FFcosmos d d 

Optika Monokel 

•j 

- GSM telefoni Ljubljana, Celovško 182 Optika Monokel 

generalni sponzor: ACG - Avtocenter Gorenjske 

AC - AVTO TRIGLAV 

Pančur Jesenice 

P o o b l a š č e n i prodajni center za vozila BMW, Rover, Land Rover in M G 
_^ara cesta 25 (Gorenjski sejem), 4 0 0 0 Kranj, telefon: 0 6 4 / 2 2 3 - 4 9 2 

AVTO MOČNIK 
Britof 162, Kranj, tel.: 064/241-696 

To seveda še ne pomeni, da 
novim avtomobilom ni potreb
no nameniti nobene skrbi. Pro
izvajalci v navodilih za uporabo 
n a t a n č n o predpisujejo redne 
servisne preglede v časovnih 
intervalih oziroma glede na šte
vi lo p revožen ih kilometrov. 
Redni servini pregledi pri poob
laščenih serviserjih tako prav
zaprav nadomešča jo tehnični 
pregled. Redna servisna opravi
la, s katerimi je zagotovljena 
brezhibnost in pravilno vzdrže
vanje, v pooblaščeni servisni 
delavnici potrdijo z žigom v 
garancijski knjižici. Pooblašče
na servisna delavnica tako 
jamči za brezhibnost vozila in 
če lastnik odkloni morebitna 
popravila in dodatna dela, na 
primer menjavo zavornih oblog 
ali izrabljenih pnevmatik, ne 
more potrditi servisne knjižice. 

Predvsem pa je pomembno, da 
pooblaščeni servisni delavnici 
prepustimo popravila zahtev
nih elektronskih sistemov, kot 
so na primer prot iblokirni 
zavorni sistem, sistem proti 
zdrsavanju gnanih koles, var
nostne zračne vreče in podo
bno. Poob laščen i serviserji 
namreč vgrajujejo originalne in 
ustrezno homologirane nado
mestne dele, na voljo imajo 
ustrezno usposobljene mehani
ke in tehnične naprave, s kateri
mi lahko zagotovijo kakovostna 
popravila. 

Nekol iko bolj zahtevno je 
vzdrževanje starejših avtomobi
lov, za katere proizvajalec ne 
more več zagotoviti ustrezne 
garancije in imajo praviloma za 
seboj večje število prevoženih 
kilometrov, od rednega in pra
vilnega vzdrževanja pa je odvis

no, kakšna je stopnja ohranje
nosti. Tudi te avtomobile je pri
poročljivo voziti na redne ser
visne preglede k pooblaščenim 
serviserjem, res pa je, da so 
stroški popravil nekoliko višji 
kot pri nepooblaščenih mehani
kih. 

V tokratni prilogi Moj avto 
potrebuje dobrega mojstra smo 
skušali zajeti kar največji del 
ponudbe gorenjskih avtohiš , 
tako glede prodaje novih in rab
ljenih avtomobilov kot tudi 
glede servisnega vzdrževanja. 
Zraven smo priključili še 
ponudnike drugih storitev in 
izdelkov s področja avtomobi
lizma, p išemo pa o Mercedes-
Benzovi šoli varne vožnje, o 
snemanju novega Citroenovega 
reklamnega T V spota ter vtisih 
s preizkušnje Citroena xsara 
2.0 V T S . • M . G . 

a v t o - m o t o h i š a 

V O M B E R G E R 
BRITOF180, KRANJ 

Tel./fax trgovina 064/242-137, Tel. servis: 064/242-769 

# H O N D A aprilia 
• servis in prodaja motornih koles in skuterjev, originalni rezervni deli, moto plašči, dodatna oprema za motorje in oprema za 

motoriste: DAINESE, IKS, WINTEX, čelade ARAL, NOLAN, BIEFE. 
• servi*vozil VW, AUDI in SEAT; prodaja in montaža avtoplaščev ter brezplačno shranjevanje: športna oprema iz programa 

MOMO, JAMEX, EIBACH, SPARCO, REMUS ter drugih, in avtooptika 
• izvenkrmni motorji in agregati 

K U P C E M O T O R N I H K O L E S N A G R A D I M O S K A R T I C O Z A U P A N J A 

p n N n n n m 

N A G R A J U J E 

Sodelujte v 
nagradn i igri 

NUBIRO 

V vsaki številki Gorenjskega glasa od 15. januarja do 16. marca vam bomo zastavili dve vprašanji, na katera odgovorite 
in pošljite na naš naslov PANADRIA, Koroška 53d, 4000 Kranj. Vse dopisnice, Id bodo prispete do vključno 22. marca, 
bomo upoštevali v javnem žrebu, ki bo 1. aprila ob 10. uri v našem salonu v Kranju. Rezultati žrebanja bodo objavlfeni 

2. aprila v časopisu Gorenjski glas, podelitev nagrad pa bo v petek, 9. aprila 1999. Nagrad ni mogoče zamenjati! 

Edini pooblaščeni prodajalec v Kranju O f e E W O O 
MOTOR 

Koroška 53d 
4000 Kranj 

tel.:064/367-460 
fax:064/226-028 

I NAGRADNO VPRAŠANJE 

I HAŠTEJVSJUmBLAGOm ZNAMKE PNEVMATIK KIJIH PRODAJA PAHADM D.O.O.? 

I 
I Ime in priimek: 

Mute* 



H Y u n o n i 

AVTO KADIVEC 

Šenčur, tel.:064/418-000 

Mazda 626 DITD za plavalca Martina Strela 

Tekmovanje dveh maratoncev 

N o v e , š e n i ž j e 

c e n e v s e h m o d e l o v . 

P R I H R A N K I PRI N A K U P I H 

N O V I H V O Z I L T U D I 

D O 1 9 4 . 0 0 0 S I T 
UGODNE MENJAVE STARO ZA NOVO 

NAJUGODNEJŠI KREDIT T+2 

M 
H O N D A 

Ž 1 B E T 
S e r v i s - p r o d a j a v o z i l , B r i t o f 1 7 3 , T e l . : 0 6 4 / 2 4 2 - 1 6 7 

D A N O D P R T I H V R A T 
PREDSTAVITEV NOVEGA ACCORDA 

v petek, 2 9 . in soboto, 3 0 . januarja 1 9 9 9 

med 9 . in 17. uro. 

H O N D A 
S posluhom za človeka. 

P R I N A S B O 

V A Š E V O Z I L O 

V D O B R I H R O K A H ! 

Strokovno osebje Vam za 
vozila Volkswagen in A u d i ponujat 

- prodajo 
- servis 
- originalne rezervne dele 
- originalno dodatno opremo 
- predpripravo za t e h n i č n i pregled 
- centriranje in m o n t a ž o gum 
- r o č n a avtopralnica zaprtega tipa 

AVTOHIŠA VRTAČ 
K r u n i GGGC 

Delavska 4, Straiišie pri Kranju AAJ&I 

hi1p:/jwww.avtohisavr1ac.si V 0 9 / » 7 I O 1 V i V 

O U Š I N A 
tel.:064 652 200 „ * 
ŠKOFJA LOKA - GOSTEČE 8 

$ : S U Z U K I 

A H OH ISA 
S A ^ O N VOZIL 

POOBLAŠČENI SERVIS 

1 

f 

GARANCIJA 
^Oo.ooOkil GRAND VITARA 

TERENSKO VOZILO NOVE DOBE 

Maratonski plavalec Mart in Strel se s plavanjem ukvarja že 21 
let in se v zadnjem času posveča predvsem ekstremnim plaval
nim dosežkom, med drugim je preplaval tudi kanal L a Manche 
med Francijo in Veliko Britanijo, kot prvi človek pa tudi raz
daljo med Afr iko in staro celino. Odslej mu ho pri premagovan
j ih razdalj pomagala tudi nova mazda 626. 

Pri Mazdinem zastopniku M M S so n a m r e č vzdržljivemu 
Mar t inu v uporabo namenili mazdo 626 D I T D z novim turbo-
dizelskim motorjem, ki slovi po dobrih voznih lastnostih in 
ekonomičnos t i . Brez postankov na črpalki lahko avtomobil v 
povprečju prevozi kar 1230 kilometrov, kar je toliko kot razda
lja med Ljubljano in Amsterdamom. Pri M M S Martinovo 
odloči tev za mazdo razumejo kot zelo pomembno, še posebej, 
ker sodeluje z več deset manjšimi ali večjimi slovenskimi pod
jetji. Sicer pa bodo ljubitelji Mazde na spletni strani 
www.mazda.mms.si lahko redno spremljali povprečno porabo 
in informacije o stanju avtomobila, ki ga bo vozil Mar t in Strel. 

• M . G . 

V U N I 
m Casnrr 

ZA VARNO VOŽNJO 
VGRADNJA AVTOIN-
stalacije G s n r r 
ZA VAŠ MOBILNI 
TELEFON Gsno" 

® MoromoLA m f t f P I NOKIA* r~ P H I L I P S 

Kranj, K i d r i č e v a 6 B , tel.: 0 6 4 / 2 2 5 - 0 6 0 , http:/ /www.yanni.si 

N I S S A N A V T O M O Č N I K 
Britof 162, Kranj, tel:064 242 277 

c e n e s o P O P U S T i l e ! 
Poleg izjemno ugodne cene MICRE, AIJMERE, 

PRIMERE še popust za omejeno količino avtomobilov. 

a v t o t e h n a 

P O O B L A Š Č E N I P R O D A J A L C I 

Z A G O R E N J S K O ! 

A v t o t e h n a V I S In P I M T A R 
K R A N J , K o r o š k a 5 3 a, tel.: 0 6 4 / 2 2 4 - 6 2 1 

A v t o t e h n a V I S in P I Š E K 
ŠKOFJA LOKA, Grenc 37 , tel. 0 6 4 / 6 3 4 - 9 3 0 

A v t o t e h n a V I S P o d r u ž n i c a J E S E N I C E 
JESENICE, B. Kidriča 6, tel. 0 6 4 / 8 6 1 - 2 4 0 

mm mm mmmmm / \ a « v m w « 

S k u p i n a V o l k s w a g e n 
Gorenjesavska 131,4000 Kranj 

Tel.: (064) 225 110, fax: (064) 225 104 

P O O B L A Š Č E N A 

IZJEMNO UGODNA P R O D A J A IN S E R V I S 

PONUDBA 
OMEJENE 

KOLIČINE VOZIL 
LETNIK <98 

IBIZA 
* A R O S A * C O R D O B A * C O R D O B A V A R I O 

* I N C A * T O L E D O * A L H A M B R A 

U G O D E N N A K U P N A K R E D I T A L I 

P O R S C H E L E A S I N G - S T A R O Z A N O V O 

Citroen je posnel nov atraktiven reklamni TV spot 

X a n t i e s e n o č e j o p r e v r n i l i 

N a tujih in tudi nekaterih slovenskih televizijskih postajah 
se je pred dnevi začel vrteti nov televizijski spot za citroen-
ove xantie, ki zaradi svoje nenavadnosti vzbuja precej 
pozornosti. Čeprav v njem tokrat ne nastopa lepa blondin
ka Claudia Schiffer... 

Spot, ki ga je posnela oglaševalska agencija Euro R C C G , 
prikazuje dve š t i r inadstropni piramidi vozil , v prvi piramidi 
so xantie srebrne barve, v drugi pa avtomobili anonimne 
znamke rumene barve. Obe piramidi se na testnem 
poligonu približujeta druga drugi, nenadoma pa se na cesti 
pojavita še dve žabi. Srebrna piramida se spretno ogne 
zablodeli živali in ves čas ohrani ravnotežje, za katerega 
ima največ zaslug aktivno podvozje. Rumena piramida, ki v 
izogib srečanju z žabo zavije v stran, izgubi ravnotežje in se 
zruši , medtem ko srebrna elegantno zavije mimo in nedo
taknjena nadaljuje pot. Demonstraciji sta sicer povsem 
resnični, namen spota pa je prikaz primerjave med dvema 
r a z l i č n i m a sistemoma podvozij , k las ičnega in activa, 
kakršnega premorejo bolje opremljene xantie. 

Snemanje spota je potekalo na dirkališču v češkem Brnu. 
Obe piramidi sta vozili po isti progi z enako hitrostjo, i n 

vsaka je imela po štiri voznike. Posnetkom niso dodali 
nobenega posebnega efekta ali trika, niti si snovalci nis° 
pomagali z računalniško animacijo. Spot je sicer delo dveh 
kreativnih direktorjev Euro R S C G Billvja Mawhinneyja im 
Matthewa Bartlcyja, medtem ko je na režiserskem stolčku 
sedel Gerard Pires iz pariške produkcijske hiše Hamster 
Publicite. • IV1.G. 

Avtoservis 
PAULUS 

P R O D A J A ITM S E R V I S V O Z I L 

V O L K S V / A G E N 
Partizanska c. 23, 4220 Škofja Loka 

Tel . : 064/634-288, 631-260 ^ 

Izberite si svoj Vdksmfen - UGODNE CENE, AKCIJSKI MODELI 

DOVŽAN, D.O.O. VSE Za VAŠ AVTO 
P O D L J U B E L J 2 7 2 , T R Ž I Č 
T E L . / F A X : 0 6 4 / 5 2 5 - 4 0 0 

KVALITETNI rezervni deli za vsa japonska in ostala vozila -
filtri, svečke, h o m o k i n e t i č n i zglobi, manše te , zavore itd. 

Avtokozmetika A R E X O N S . Deli za avtomobilske prikolice. 
V zalogi a v t o p l a š č i in snežne verige. B r e z p l a č n a m o n t a ž a p r l 

nas kupljenih a v t o p l a š č e v . Ugodne cene in kratki dobavni 
roki za dele, ki niso v zalogi. Lasten uvoz. 

P o k l i č i t e in se p r e p r i č a j t e . 

VSE Za VAŠ AVTO 
DAIHATSU, H O N D A , N I S S A N , M A Z D A , M ITSUBISHI 

S U B A R U , S U Z U K I , T O Y O T A , V W , OPEL , FORD 

M E O < L o » o * 

C I T R O E N S E R V I S 

T E L . / E A X : 0 6 4 / 4 2 2 280 P R A P R 0 T N A P O L I C A 23 

T E L . : 0 6 4 / 4 2 2 133 4 2 0 7 C E R K L J E 

Nudimo: rezervne dele, avtomehaniko, avtokleparstvo, 
avtoličarstvo, avtoelektriko, pranje vozil 

D e l o v n i č a s : o d 7 . - 1 2 . ure 
v s a k d a n o d 1 3 . - 1 6 . 3 0 ure , p e t e k o d 7. - 14 . ure 

http://www.avtohisavr1ac.si
http://www.mazda.mms.si
http://www.yanni.si
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Šola varne vožnje pri Mercedes-Benzu I . A 

V o z n i š k a z a n e s l j i v o s t z a p o p o l n o v a r n o s t 

i 

Avtomobilske tovarne se pri 
razvoju novih modelov inten
zivno p o s v e č a j o ak t i vn i i n 
pasivni varnosti in vsaka nova 
avtomobilska generacija je na 
tem področ ju t e h n i č n o bolj 
izpopolnjena in zrelejša. Var 
ni avtomobili s svojo varno 
karoserijsko zgradbo, posebej 
učvrščenimi deli in v zadnjem 
času s številnimi elektronskimi 
sistemi lahko v ve l ik i meri 
ublažijo posledice hudih pro
metnih nesreč . 

Toda pri stuttgartskem M e r 
cedes-Benzu menijo, da je 
nesreč še vedno p r e v e č in 
zato pripravljajo tudi teore
tične in p r ak t i čne oblike izo-
b r a ž e v a n j a z a v o z n i k e 
njihovih avtomobilov. Večina 
novejših i m a v serijski a l i 
dodatni opremi vrsto elek
tronskih sistemov za varne j šo 
vožnjo, na primer prot iblokir-
ni zavorni sistem ( A B S ) , sis
tem za takojšnjo sprostitev vse 
zavorne sile v kri t ičnih situa
cijah, ko voznik m o č n o pr i 
tisne na stopalko ( B A S ) in 
elektronski sistem stabilnosti 
(ESP), k i s p o m o č j o tipal in 
elektronike na kolesih uravna 
vozilo, ko se znajde v kri t ič
nem položaju. 

Avtomobi l i so torej varni , 
ne m o r e m o pa se v e d n o 
zanašati na zanesljivost tistih, 
ki jih vozijo. P r i Mercedes-
Benzu se z njihovim usposab
ljanjem ukvarjajo že 20 let. 
Usposabljanje v o z n i k o v se 
začne s t e o r e t i č n i m de lom, 
kjer tečajniki spoznavajo de
javnike, k i vplivajo na vedenje 
voznikov, sposobnost pravi l 
nega in p ravočasnega reagi
ranja v kri t ičnih situacijah in s 
tem povezano prometno var
nost. 

N a v o z n i k o v o r avnan je 
namreč lahko usodno vpl iva
jo utrujenost, stres ali uživanje 
alkoholnih pijač oziroma ma
ntil, kot tudi sp lošno počut je 
in vremenske razmere. Stro
kovnjaki zato svetujejo, naj 
vozniki med dolgimi vožnja
mi v e č k r a t ustavi jo in se 
razgibajo s posebnimi vajami, 
hkrati pa odsvetujejo vsakrš
no uživanje alkohola, saj je že 
Pri 1 promilu alkohola v krv i 
verjetnost, da bo voznik povz
ročil prometno nes rečo , kar 6-
krat večja kot p r i popo ln i 
treznosti, pr i 1,5 promila pa 
S e verjetnost poveča celo za 
Petindvajsetkrat. N a reakcije 
voznikov vpl iva tudi ugodna 
klima. Č e je v av tomobi lu 
klimatska naprava, sta srčni 
u t r i p in krvni pritisk nižja, kar 
u godno vpl iva na voznikovo 
Počutje in posredno tudi na 
večjo pozornos t i n k r a j š e 
reakcijske čase pri reagiranju 
v kritičnih situacijah. 

Praktični del treninga varne 
vožnje poteka na posebnem 
Poligonu v bližini Sindelfing-
° a , kjer je tudi tovarna, v 
kateri izdelujejo Mercedes-
°enzove modele C in E , ter 
Najnovejšo l imuzino razreda 
k Poligon je opremljen z vso 
Potrebno mer i lno in drugo 
tehnično opremo. Teča jn ik i 
t u spoznajo obnašan je avto-
m o b i l a na mokr i ali suhi cesti, 
Pri ovinkarjenju, pr i zaviranju 
n a spolzki podlagi in ravnanje 
: kritičnih situacijah, do ka
terih pride med vsakdanjimi 
v ° ž n j a m i . 

Za preizkuse z meritvami so 
n a voljo r az l i čn i m o d e l i s 
Pogonom na sprednji ali zad-
n 3 ' kolesi ter z vključenim ali 
jzključenim prot iblokirnim sis-
emom in elektronskim siste-

m o m stabilnosti. M e d drugimi 
Preizkušnjami tečajniki opravi
jo tudi nekaj najbolj t ipičnih 
VaJ za zanesljivo vožnjo: 

Z A V I R A N J E N A S P O L Z K I P O D L A G I Nepra
vilno zaviranje na poledeneli cesti je eden od 
pogostih vzrokov prometnih nezgod. Pogosta reak
cija pri ustavljanju je takojšen, običajno premočan 
pritisk na zavoro. Če je avtomobil opremljen s 
protiblokirnim zavornim sistemom, je stopalko 
zavore potrebno kar najhitreje obremeniti z vso 
silo, volanski obroč pa obdržati v takšnem položaju, 
da so kolesa obrnjena naravnost. Avtomobil se tako 
ustavi še pred oviro. Kadar elektronike, ki prepre
čuje blokiranje koles, ni, je potrebno zavorno silo 
dodajati previdneje in če kolesa začnejo drseti, 
popustiti stopalko in avtomobil ustaviti z več rahlimi 
pritiski in uravnavanjem volana. 

I Z O G I B A N J E N E N A D N I O V I R I Pogosto se 
zgodi, da nam pot prekriža neprevidni pešec, 
kolesar, ali traktorist. K o se voznik znajde pred tako 
nenadno oviro, mora čimprej zavirati, pri čemer je 
učinkovitost zaviranja odvisna od reakcijskega časa, 
ki naj ne bi presegel pol sekunde, in sile na stopalki, 
ki naj bi dosegla vsaj 100 barov. Hkrati z zaviranjem 
se mora voznik odločiti, kako se bo izognil oviri, zato 
mora biti še posebej na mokri podlagi pazljiv pri 
vrtenju volana. Verjetnost, da se bo izognil oviri, je 
občutno večja pri zavorah s protiblokirnim sistemom. 

V O Ž N J A S K O Z I 
O V I N K E - Vozniki po
gosto napačno vozijo sko
zi ovinke in napake pri 
dodajanju in odvzemanju 
volana in plina se kažejo 
v zdrsavanju sprednjega 
ali zadnjega dela avtomo
bila iz želene smeri. Pri 
vožnji skozi ovinke je 
potrebno upoštevati te
žišče avtomobila, k i se 
ob polovičn i al i polni 
težnostni obremenitvi s 
potniki in prtljago precej 
spremeni. Če v ovinku 
avtomobilski nos vleče 
navzven, je bil avtomobil 
podkrmiljen, oziroma je 
voznik premalo obrni l 
volan, pri prekrmiljenem 
avtomobilu pa zap leše 
zadnji del, kar pomeni, 
da je voznik preostro 
odvozil ovinek. • M . G . 

E N T E R 

» — P i n t a r 
Boris Pintar s.p., Kidr ičeva c. 66, 4220 Škofja L o k a 

® +386 (064) 635-002 

S E R V I S V O Z I L I V E C O 
S E R V I S P N E V M A T I K 
R O Č N A A V T O P R A L N I C A 

i s s r ^ ^ v o ž n j e j e m a t u d t 

S U Z U K I 

peščica Slovencev. 

@ S U B A R U 

AVTO KADIVEC 
Srni'ur 

tel.:064/41840-32 
* NOVO * NOVO* 

Utsce. $eL:718-585 

TERENCI 1998 
POSEBNO U60PM1 CENE 

IZREDNA PONUDBA 
LEGACT 2.0 

EX0N 

B o g a t e j š a o p r e m a i n 
z a 100.000 S I T n i ž j a c e n a 

D JfADlVK m 41 ;3 000 m m o m & m 
Mm 



« / ^ * \ A V T O S C R V I S 
R I B N I K A ! ) f O O o o 

p o p r a v i l o p o š k o d o v a n i h v o z i l 

m o n t a ž a i n p r o d a j a A V T O S T E K E L 

M a t e v ž R I B N I K A R 
Jezerska c. 86b, KRANJ, tel.: 064 /242 682, fax: 064 /242 568 

T R G O V I N A 
Z NOVIMI IN R A B L J E N I M I A V T O D E L I 

A V T O K L E P A R S T V O 

A V T O O D P A D 
M E N J A V A O U A , PRIPRAVA VOZIL ZA TEHNIČNI P R E G L E D 

MILAN KRNIČAR 
Dvorje 9 3 , 4 2 0 7 C E R K L J E , te l .&fax: 0 6 4 / 4 2 2 - 2 2 1 

K I A S E P H I A 

nominirana za Gorenjski 

avto leta 1999 

K I A S E P H I A 

nominirana za Gorenjski 

avto leta 1999 

[ jUtf jRk Pooblaščeni prodajalci in serviserji avtomobilov KIA na Gorenjskem: 
l H L J W J Avtoservis in prodaja AMBROŽIČ Bled, tel.: 064/741-784 
^ ^ • ^ • M Avtoservis in prodaja ČREŠNIK, Medvode, tel.: 061/612-061, 612-250 

^^**WmW0*^^ Avtoservis in prodaja NASMEH, Kranj, tel.: 064/327-926 

Z A Č I S T O Č O T E S T N I H 
A V T O M O B I L O V S K R B I 

K O Z I N A 

ROČNA AVTOPRALNICA 
PINTAR J EVA 5, KRANJ 
ČIRČE, TEL.: 328-238 

DELOVNI ČAS: 
OD 8. DO 18. URE 

SOBOTA: OD 7. DO 13. URE 

l i l i I I I I v i m m m t 

P I C M A N , B R I T O F 3 9 , T E L : 2 4 1 - 5 4 3 

S E M P E R I T (S) 
DIRECTION - GRIP M 828 

f ^ P E U C E O T ^ 

A V T O H I Š A K A V Č I Č , ^ 1 
M I L J E 4 5 , V i s o k o pr i K r a n j u , t e l . / f ax : 0 6 4 / 4 3 1 - 1 4 2 

• osebna vozila in skuterji Peugeot 
• lahka dostavna vozila 
• prodaja originalnih rezervnih delov 
• servis vozil Peugeot 

Delovni č a s : se rv is od 8. - 16.30. t rgovina od 9 . - 1 8 . ure 

IZKORISTITE UGODNOSTI: 
* G A R A N C I J A P L U S : 

2 L E T I G A R A N C I J E N A 

M E H A N S K E P O Š K O D B E 

* D A R I L O Z A V S A K E G A K U P C A P N E V M A T I K 

* M o t o r n o o l j e R e p s o l v a m 

B R E Z P L A Č N O Z A M E N J A M O 

10% POPUST ZA ZIMSKE PNEVMATIKE 
PR0DAJN0-SERVISNI IN PNEUMATIC CENTER 

Koroška 53d, 4000 Kranj TEL.:064/21 21 41 
http://www.panadria.si FAX:064/22 60 28 

A v t o M l a k a r 

& P o d b o r š e k 

K R A N J 

WllKOZMBWU 

CEN VOZU 1.98 

* P A N D A , S E I C E N T O - 5 0 . 0 0 0 SIT 

* U N O , P U N T O , L A N C I A Y - f 0 0 . 0 0 0 SIT 

* B R A V O , B R A V A , M A R E A - 1 2 0 . 0 0 0 SIT 

+ 2 , 5 % P O P U S T A Z A ČLANE SVETA KNJIGE 

Vabljeni v našo prodajalno rezervnih delov in dodatne opreme 

BLEIVVEISOVA 10, KRANJ,TEL.:064/224-540 
S E R V I S ; STRUŽEVO 1, TEL.-.064/224-244 

C . n a B r d o 2 2 , K O K R I C A , 4 0 0 0 K R A N J 

t e l . : Z 4 S ^ 3 S ^ ^ ^ ^ 

• z u n a n j e p r a n j e 

• n o t r a n j e č i š č e n j e 

• g l o b i n s k o č i š č e n j e 

• p o l i r a n j e 

• p r a n j e m o t o r j a 

• p r a n j e i n č i š č e n j e c a m p p r i k o l i c 

• p r a n j e b a l d a h i n o v i n š o t o r o v 

A K C I J E : 
• B R E Z P L A Č N O V O S K A N J E VOZIL 

• B R E Z P L A Č N O PRANJE N O V I H VOZIL 

P O PRVIH 1000 K M 

R I M - M I H ) . 

A 
MITSUBISHI 

M O T O R S 

Š u b e l j 

DOMŽALE 

A D A R I L O 

K U K E M 
SERVIS IN PRODAJA 
NOVIH IN 
RABLJENIH VOZIL 
STARO ZA NOVO 
O b r t n i S k a 8 
1 2 3 0 D o m ž a l e 
te l . :061/716-22l 
(PRODAJA) 
tel . / fax:061/715-666 
(SERVIS) 

M I T S U B I S H I C A R I S M A 1 , 6 G L X i 
(4 x AIR B A G , k l i m a , ABS, e l . paket) 

2 . 7 0 8 . 0 0 0 SIT (28.000 DEM) 

VOZILA LETNIK 1998 1 1 5 . 0 0 0 , 0 0 S I T C E N E J E 

MODEL OPREMA REDNA CENA CENA S POPUSTOM 

C0MB0T0UR 1,4i (60 KM); davek 5% servo volan/barva: bela 1.725.578,00 1.610.578,00 

CORSA ECO 1,0i 12V (55 KM); 3 vrata radio, voznikova zračna blazi
na/ barva: briljantno rdeča 

1.650.732,00 1.535.732,00 

CORSA ECO 1,0i 12V (55 KM) 3 vrata radio, vozn. zračna blazina/ 
barva/ met. zvezdnato srebrna 

1.674.760,00 1.559.760,00 

CORSA ECO 1,4i (60 KM) 3 vrata radio, tretja zavorna luč, vozn. 
zrač. blazina/ barva: met. rdeča 

1.704.585,00 1.589.585,00 

CORSA SVVING 1,0i 12V (55 KM) 3 vrata zračna blazina voznik/ 
sovoznik tretja zav. luč, radio, 
servo volan, el. pomična toni-
rana stekla, centr. zaklepanje/ 

_ barva: met. brokatno rumena 
a v t o t e h n a W 0 i in Pintar 
Koroška c. 53a, 4 0 0 0 K R A N J , tel: 064/224-621 

1.861.693,00 

O F 

1.746.693,00 

» E L - © -

A V T 0 H I S A 

A H Č I N 
V 0 K L 0 7 5 A , ŠENČUR 

T E L E F O N : 0 6 4 / 4 9 8 - 0 2 0 

A 
MITSUBISHI 

MOTORS 
V Z A L O G I : 

C A R I S M A ž e od 
2 . 7 0 8 . 0 0 0 , 0 0 S I T 

darilo kupcem 

N O V O - N O V O - N O V O 

P A J E R O S P O R T 2 ,5 G L X , 5 . 5 8 1 . 0 0 0 , 0 0 S i* 

http://www.panadria.si


VSEBINA 114 
marko jenšterle: 

Spet je čas za Avsenikovo vedrino 

IGOR KAVČIČ: 

Gorenjec, kije s harmoniko osvojil svet 

Beseda urednice 
Slovensko glasbeno področje je Avsenikova glasba pomembno zaznamovala. 
O tem, kako so s tako imenovano narodnozabavno glasbo Avseniki osvojili 
n e le slovenska srca, pač pa tudi v tujino zanesli svojo glasbo in tam tudi 
izJemno uspeli, govori tokratna priloga Snovanja. Uvodnik Marka Jenšterleta 
je med drugim tudi sociološki oris glasbenih nagnjenj takratnih generacij, 
Igor Kavčič pa je v pogovoru s Slavkom Avsenikom pred njegovo sedemde
setletnico razgrnil njegovo delo vse do danes. • Lea Mencinger 

SLAVKO AVSENIK - Kdo bi rekel, da nikoli ni mislil postati "muzikant' 
Pa se je zgodilo prav to. In še več. Njegova muzika je del slovenske 

glasbene zgodovine. Te "viie" bodo ljudje radi poslušali 
še kar naprej v novo tisočletje. 

^koJenšterle 

čas za Avsenikovo vedrino 
Tokratni uvodnik se spodobi začeti s čestitko obema protagonistoma Vilku Ovseniku in Slavku Avseniku za njuna življenjska 
Jubileja (čeprav prvemu z enoletno zamudo), predvsem pa za vse tisto, kar sta storila na slovenskem glasbenem področju. 

namreč stvari obračamo in se pre-
o originalnosti ali avtohtonosti 

Kolikor 
^kamo . , w „ l u . . v » u 
Avsenikove glasbe, ostaja neizpodbitno dejstvo, 
d a gre za izjemen fenomen, kakršn ih na 
slovenskem ni veliko. Ob vsem tem so Avseniki 
sami danes še najmanj tisti, ki bi bili potrebni 
tovrstnega potrjevanja, saj so ga v dolgoletni kari
c i doživeli dovolj, predvsem pa v njihovo korist 
govorno govorijo dejstva. Ker je danes njihov 
t e n omen že mogoče gledati v luči zgodovine, se 
p r a v i z distanco, se nam kaže v še posebej za-
n 'mivi luči. 

p o d p i s a n j izhajam iz generacije, ki se s to glasbo 
s v ° j i mladosti ni nikoli identificirala. To je ge

n i j a , za katero so pravili, da je bila "premlada 
a hipije in prestara za punk". Padli smo torej v 
e k p vmesno obdobje, brez kakšnih hudih 
ružbenih pretresov. Najprej smo zavidali tistim, 
! so konec šestdesetih sodelovali v študentskem 

8'banju, potem pa še mlajšim, ki so v punkovskih 
U D 'ači l ih hodili mimo nas. Najbolj pozitivna stvar 
H . v tem, da smo poslušali glasbo enih in 

r u 8 ih . Ker smo bili ob vsem tem še mestna (se 
P ravi urbana) mladina, za narodnozabavno glasbo 
s

Jkakor ni bilo prostora v naših srcih. Pa vendar 
®ni se vsaj podpisani z njo ves čas intenzivno 

eceval. N a družinskem gramofonu in kasneje 
a8 netofonu so se namreč ves čas menjavale moje 
ckovske plošče in očetovi Avseniki. Avseniki so 

. 1 1 (in so tudi še) njegov najljubši ansambel, nanje 
n . ^ . l 6 8 3 1 t a k o močno, da v gramofonski zbirki 
rcH n o n i n a š e l P r o s t o r a z a še katero drugo na-

onozabavno skupino, če pa je ta le prišla v naš 
rti, so njihove plošče ali kasete le stežka prišle 

gramofona ali magnetofona. 
pričan s e m , da ie bilo takšne predanosti 

vendar že enkrat usmili. Avseniki pa so se po njej 
sprehajali v času Jugoslavije, ko smo vsi ostali že 
v Trstu mislil i , da smo odkrili svet. V tedanji 
zahodni svet se v nobenem primeru ni dalo vsto
piti s plagiatorstvom in oponašanjem njegovih 
kulturnih vzorcev. Verjetno tudi vsem tistim, ki 
danes slepo prepisujejo evropske zakone in 
skušajo po njihovih pravilih ukrojiti našo državo, 
ne bi škodilo, če bi se kdaj po nasvetih uzrli po 
onih, ki so vsaj del Evrope nekoč spremenili tudi 
po našem okusu. Avseniki so to nedvomno sto
ri l i . Bodimo pošteni in priznajmo, da na skoraj
da nobenem drugem glasbenem področju nismo 
doživeli takšnega prodora, kot ravno pri narod-
nozabavni glasbi, pa čeprav so si Avseniki dovo
lil i ljudsko izročilo spremeniti z zvoki novih 
inštrumentov. V rocku so naše skupine v glavnem 
kopirale trenutno najslavnejše svetovne skupine, 
podobno je bilo s popevkami in tudi, ko danes 
gledamo pevke, pevce in skupine v pop glasbi, 
lahko hitro prepoznamo njihove slavne vzornike. 

P r i Avsenikih pa je bilo popolnoma nasprotno. 
Oni so bili tisti, ki j im je uspelo, da so po Avstriji 
in Nemčiji začeli kopirati njihov stil. Blagovna 
znamka se je tedaj glasila "Original Oberkrainer" 
in je že v naprej zagotavljala uspeh. 

Vsem tistim, k i še zdaj govorijo o tem, kako 
Avseniki niso bili prava folklora, je zelo lahko 
odgovoriti s tem, da je glasba povsod po svetu 
živa stvar in kot taka hudo občutljiva za različne 
vplive. Glasbeniki so poleg tega ljudje odprtih 
duš, ki j ih druge kulture še posebej zanimajo. To 
kar očitajo Avsenikom, je pojav znan tudi v 
mnogih drugih okoljih. Astorju Piazzoll i so oči
tali, da je iznakazil tango in Vladu Kreslinu, da 
njegova glasba nima več nobene zveze s sloven-
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 0 v številnih drugih slovenskih družinah, skim ljudskim izročilom. Ampak Kresl in je po 

"b ivšem Hetih L A i . „l„„u„ „: „ I „ * : I „ t J J ^ l - ™ x ,. : : o, ,. sem tistih, kjer glasba ni služila le za navad 
r ^ Z v ° č n o kuliso, kakršno so lahko ponujali tudi 
a l

d ' j s k i aparati. Poslušanje plošč je poseben ritu-
' • C r si sami izbiramo glasbo in pri nas zato 
d l o nikoli ni bil gospodar prostora. Še zdaj ga 
Pesno n a d o m e š č a t a klasični gramofon in 

Udobnejši C D . 

Us i k ° d t o r e J t a v e , i k i u s p e h A v s e n i k o v ' k i n i s o 

w 0 s v o J ' t i l e v s e Slovenije, ampak ob njej su-
cno in pokončno zakoračili tudi v Evropo? 

D o h a n Č n ° tisto Evropo, pred katero sedaj mi tako 
n 'evno klečimo in jo prosjačimo, naj se nas 

dolgem času prvi, ki mu je na Slovenskem z glas
bo spet uspelo združiti staro in mlado! Meja, ki 
je v času moje mladosti obstajala med nami in 
starši, je zdaj s Kresl inom dokončno padla. In 
ko govorimo o našem posnemanju, ni odveč 
pripomniti , kako je tudi današnje oživljanje 
ljudske godbe in njene popularizacije med 
mladino v bistvu spet le nadaljevanje splošnega 
trenda v svetu, ko tako imenovana etno glasba 
postaja vse bolj t r žno blago. 

Vračanje h koreninam je povezano z iskanjem 
identitete, v primeru Avsenikov pa lahko danes 

ugotovimo, da je z njimi Slovenija že davno pred 
osamosvojitvijo našla svoj prostor v Evropi. 
Avseniki so bili namreč ansambel, s katerimi smo 
se povsem jasno ločevali od vseh drugih "narod
njakov" v bivši Jugoslaviji, kar je logično, ker na 
glasbo od nekdaj vpliva geografsko okolje, to pa 
se je v Sloveniji zelo razlikovalo od tistega v 
Makedoniji ali v Srbiji. Zaradi tega so Avsenike 
tudi lažje od naših "bratskih sosedov" sprejemali 
Avstrijci in Nemci , ker pa je šlo povrh vsega še za 
Gorenjce, Italijanom nikoli niso mogli biti blizu. 

Nobenega dvoma ni, da je Slavko Avsenik imel 
karizmo, ki je ni mogoče najti pri velikem delu 
naših kulturnikov in umetnikov. S to karizmo je 
najprej dajal poleta svojim spremljevalnim glas
benikom, preko njih pa še množicam oboževalcev. 
K o k temu dodamo še poslovnost in predvsem 
sposobnost obvladovanja novih medijev, potem so 
vzroki uspeha ansambla že bolj jasni. Avseniki 
namreč sodijo v čas, ko je bil radio močnejši od 
televizije. In oddaja, ki j im je pomagala k popu
larnosti, je bila Četrtkov večer domačih pesmi in 
napevov. Sami tudi pravijo, da so v ansamblu 
vsako pesem, za katero so ugotovili, da se med 
publiko "ne prime", takoj umaknili s sporeda in iz 
tega je razvidno, da za vsem skupaj stoji natančno 
profesionalno delo, katerega osnova je skrita v tal
entu tandema Vilko Ovsenik - Slavko Avsenik. 
Brez tega vsega nadaljnjega pač ne bi bilo. Pred 
časom smo si lahko ogledali zanimiv ameriški film 
Mambo Kings o dveh kubanskih bratih Castillo, 
ki sta se iz Havane odpravila v Nevv York z željo 
po uspehu. Nekaj podobnega se je pri nas dogaja
lo v Begunjah na Gorenjskem, kjer je dvema 
bratoma uspelo osvojiti velik del Evrope, iz katere 
še danes premnogi ljudje odhajajo na romanje k 
Jožovcu. 

Čeprav so Avseniki "narodnozabavni" ansam
bel, je vendarle treba povedati, da so tako v glas
bi kot pri besedilih vedno pazili na ohranjanje 
določenega nivoja, nekaj kar ni bilo ravno običaj
no pri njihovih posnemovalcih. Poleg tega so bili 
nastopi na tančno zrežirani, velik poudarek pa je 
bil na humorju, za katerega je skrbel pokojni 
Franc Košir. Besedila, ki j ih je prepeval, so na 
videz včasih res banalna, še posebej tisto o bon
tonu: "Jaz sem pa en Franc Košir, s kmetov 
doma, mestnih nimam nič manir ". Toda, koliko 
se nas zaveda, da so Avseniki istočasno, ko so 

peli o kmečki preproščini in njenem neobvladan-
ju "mestnih manir", hkrati te iste pesmi prepevali 
kar maršalu Titu in njegovemu spremstvu, nava
jenemu najbolj elitnega protokola? K o danes 
gledamo nastajanje nove elite, ki misli, da je v ta 
"višji" razred mogoče priti le z na hitro pri
dobljenim denarjem in ne z sto- in večletno tradi
cijo, nam nekoč mogoče banalna Avsenikova 
besedila sploh ne zvenijo več tako zelo primi
tivno. 

Avsenikom so in j i m tudi še očitajo komercia-
lizacijo narodnozabavne glasbe. Bi l i so pač eden 
prvih ansamblov, ki so še v času sistema, v 
katerem naj bi bili vsi enaki, postali bogati in to 
predvsem po zaslugi njihove premetenosti, saj 
so več ino svojih p lošč izdal i pri n e m š k i h 
založbah, kjer so na t ančno spoštovali avtorske 
pravice. V Sloveniji pa te stvari še danes niso 
povsem n a t a n č n o urejene. Avseniki so bil i dobri 
poslovneži, ampak vsaka poslovnost mora na 
nečem temeljiti. V konkretnem primeru je bila 
to glasba, namenjena kar najš i ršemu krogu 
poslušalcev, njeno bistvo pa je bilo v zabavi. 
Zabavati se, pa je za Slovence še danes dokaj 
neprimerno, pa čeprav je iz zgodovine glasbe 
hitro m o g o č e razbrati, kako je bilo njeno 
temeljno poslanstvo ravno v druženju. Druženje 
je spet najbolj naravna stvar, katere končni 
namen je vendarle v ohranitvi človeške rase. 
Znanost nam zdaj sicer res že ponuja ljubezen 
po Internetu in kloniranega človeka, kar pa je 
prej grozljiva napoved prihodnosti , kot pa 
"človekova zmaga nad naravo". 

Torej: Zakaj pa ne zabava? Še ne dolgo tega 
smo se Slovenci v Jugoslaviji zmrdovali nad 
"južnimi brati", ki so znali jasno in glasno 
izražati svoja čustva. Nam so v tisti združbi ves 
čas govorili, da sicer znamo delati, ne znamo pa 
živeti in temu je bilo tudi res tako. Samo kakšni 
Avseniki in njim podobni ansambli so znali na 
naše obraze prislikati vedrino, predvsem pa so 
nam pokazali, da ni nujno, da sta delo in zabava 
ločeni stvari. Tega mogoče nekoč nismo dobro 
razumeli. Zdaj, ko smo izgubili svoj "jug" in nas 
"sever" noče vzeti za svoje, je morda zelo 
primeren čas za temeljit premislek o vsem tem. 
Če nam ob tem premišljevanju v ozadju odzvan
jajo Avsenikovi valčki in polke, je to toliko bolj 
prijetno. 



Igor Kavčič 

Slavko Avsenik, legenda narodnozabavne glasbe 

Gorenjec, kije s harmoniko osvojil svet 
Vam je po več tisoč ponovitvah kdaj bilo odveč igrati Na Golico? "Različno, če zadevo vzameš tako, kot ste vprašali, potem se naveličaš, tt 
pa prideš zvečer v dvorano za avizo igraš Golico in vidiš, da je narod takoj na tvoji strani, potem ob skladbi lahko vedno znova uživaš. 

Ha, prav smešno se mi zdi naše cukanje Evrope za rokav: "Teta, mi 
smo tudi še tukaj." In potem potegnemo iz žepa kakšen kozolec, 
čebelnjak, medtem ko se je v primeru lipicanca žep očitno strgal, pa se 
nič hudega sluteča žival podi po podlogi plašča. Jasno in prav je tako, 
da majhni, kot smo, v svojem kulturno-zgodovinskem bitju iščemo 
tisto, česar nima nobeden, tisto, kar je avtohtono, samo slovensko. 
Recept, po katerem je Evropo in svet osvojil Slavko Avsenik z bratom 
Vilkom in pravimi muzikanti na pravem mestu, je bil očitno pravi. 
Takih receptov najbrž ni več, saj so neponovljivi. Avseniki so slovenska 
Coca cola. O tem govori njihov silovit prodor v svet, njihova tradicija in 
njihova všečnost ljudem različnih narodov in generacij. Letos bo 
Slavko Avsenik praznoval okroglo obletnico 70 let, njegova harmonika 
časa za praznovanje nima. Vedno znova je na delu. 

Živite med Ljubljano, kjer imate 
hišo, in Begunjami, kjer z gostilno 
"Pri Jožovcu" vaša družina nadaljuje 
tradicijo gostincev v Avsenikovem 
rodu. Tako čez dan v glavnem 
preživite na Gorenjskem, v Ljublja
no pa pravzaprav hodite le spat... 

"Tako bo. V Ljubljani sem že 
skoraj 50 let, točneje od leta 1952 in 
ves Čas, kar sem tu, sem si želel, da bi 
šel n e k o č nazaj na Gorenjsko v 
Begunje. Zdaj pridem gor, ampak 
me zvečer, ko se stemni, vleče nazaj 
v Ljubljano. Sicer se v Begunjah 
odl ično počut im, a v Ljubljani bolje 
spim. Zakaj, ne vem. Tako živim v 
Ljubljani, skoraj vsak dan pa se z 
ženo zapeljeva na Gorenjsko, včasih 
tudi kaj pripeljeva za sina Grego, k i 
zdaj vodi gostilno." 

"Ja, ampak meni za frajto-
narico ni bilo kaj dosti. Igral 
sem le med domačimi fanti, če 
smo šli naprimer ličkat ko
ruzo ali kaj takega. Važno je 
bilo le, da se je nekaj špilalo, 
da smo lahko zraven peli." 

Uradno ste v pokoju od leta 1990? 
"Osem let v glavnem nisem igral 

nič, zdaj v zadnjem letu, dveh sem 
spet malo začel ." 

Pa se počutite kot upokojenec? 
" K a r se tiče teh mojih težav, ja, 

težave imam n a m r e č z vratno hrbte
nico. V tem smislu bi se kar lepo 
zlagal, če bi rekel, da se ne čutim že 
en malo v letih. Le ta pridejo in 
nobeden jih ne more zaustaviti." 

"Ponavadi sva šla skupaj s 
Francijem Koširjem, en avto, 
eni stroški. Midva sva bila 
team, eden je vozil, drugi je 
gledal karto in obratno." 

Saj, harmonika ima svojih petnajst 
kilogramov in vsa ta leta ste jo nosili 
na neštetih koncertih. Prebral pa 
sem, da ste poškodbo staknili že v 
rani mladosti pri smučarskih skokih... 

"Sedem let sem bil v smučarski 
reprezentanci in ko smo skakali v 
Celovcu, sem kar hudo padel in si na 
hrbtenici p o š k o d o v a l tr i izrastke. 
Svoje pa je zagotovo v vseh teh letih 
naredila tudi harmonika. Sicer pa vsak 
poklic ima svoje svetle in temne strani. 
Lahko bi rekel, da sem imel dva 
poklica, enega kot muzikant in druge
ga kot šofer, saj smo bili z ansamblom 
štirideset let nenehno na poti." 

Vi ste vozili? 
"Ponavadi sva šla skupaj s Franci

jem Koširjem, en avto, eni stroški. 
M i d v a sva bila team, eden je vozi l , 
drugi je gledal karto in obratno." 

Vrniva se k vašim glasbenim začet
kom. Vse skupaj se je pravzaprav 
začelo, ko ste prišli v Ljubljano, 
ampak bolj s trebuhom za kruhom, 
kot pa zaradi muzike... 

" N i k o l i nisem mislil postati glasbe
nik. Moja želja je bila vedno ostati 
doma v gostilni in na kmetiji. Želje se 
v težkih povojnih časih niso uresni
čile, tako da sem prvo redno službo 
dobil pri teti v tovarni nogavic v 
Lescah, kjer sem se tudi izučil za 
tekstilca. K o sem prišel iz vojske, sem 
se poroči l z mojo Brigito, živela pa 
sva pri njej v Sv. Neži nad Tržičem. 

Nekega dne sem se odločil pogle
dati za službo v Ljubljano in jo tudi 
dobil v tovarni nogavic Tonosa. Kot 
so me v življenju spremljala .mnoga 
naključja, je b i l tudi moj vstop v 
glasbene vode nakl jučen. Brat V i l k o , 
ki je takrat že igral v radijskem 
orkestru, je potreboval harmonikar
ja, ki bi zamenjal Avgusta Stanka, ki 
je veliko nastopal skupaj s pevcem 
Francem Korenom. Stanko je takrat 
zbolel in naj bi ga jaz zamenjal. V 
strahu sem rekel, da ne znam tako 
dobro "špilat" , a sem vseeno posku
sil. Tako se je začelo. Kasneje me je 
urednik glasbenega programa na 
radiu Janez Bitenc poklical na avdi
cijo in tako sem prišel na Radio 
Ljubl jana . O d m e v na moje solo 
harmonikarske nastope je b i l kar 
dober, pa sem si zamislil , da bi imeli 
trio, s harmoniko, kitaro in basom. 
V i l k o , k i je v A d a m i č e v e m orkestru 
igral klarinet, je prišel na idejo, da bi 
k triu pristopil še on in pa Franc 
Košir, k i je skupaj z njim v radijskem 
orkestru igral trobento. Začel i smo 
vaditi za igranje na čet r tkovih veče
rih, na katere smo bi l i tudi sprejeti. 
Najprej smo igrali ljudske, saj drugih 
sploh bilo n i , potem pa sem poskusil 
delati tudi svoje viže. Pri tem se mi je 
kar izšlo in tako so nastale naše prve 
od R e z k e do R o b l e k a in tako 
naprej..." 

Čeprav je šlo za splet naključij, kot 
pravite, pa ste nekaj harmonikarske-
ga predznanja le morali imeti? 

" N i t i ne. O č e nam je otrokom kupil 
inš t rumente , imel je pač željo, da bi 
vsi mi znali kaj igrati. Tako je sestra 
Majda imela citre, najstarejši brat 
Janez je imel violino, V i l c u je kupil 
klavirsko harmoniko, meni pa diato-
nično." 

Frajtonarico, zanimivo? 
"Ja, ampak meni za frajtonarico ni 

bi lo kaj dosti. Igral sem le med 
domačimi fanti, če smo šli naprimer 
ličkat koruzo ali kaj takega. Važno je 
bilo le, da se je nekaj špilalo, da smo 
lahko zraven pel i ." 

"Brat Vilko, ki je takrat že 
igral v radijskem orkestru, je 
potreboval harmonikarja, ki 
bi zamenjal Avgusta Stanka, 
ki je veliko skupaj nastopal s 
pevcem Francem Korenom. 
Stanko je takrat zbolel in naj 
bi ga jaz zamenjal. V strahu 
sem rekel, da ne znam tako 
dobro "špilat", a sem vseeno 
poskusil. Tako se je začelo." 

Brata Vilko Ovsenik in Slavko Avsenik, srce in duša Ansambla bratov Avsenik 

"Kako bi Gorenjski izgleda
lo v prevodu? Seveda Oberk-
rainer. Rausch je posnetek 
odnesel s sabo v Muenchen, 
v oddaji, ki jo je imel vsako 
sredo, navil našo Golico, 
takrat pa se je usulplaz..." 

Ko ste začenjali glasbeno pot, ste 
imeli nekaj čez dvajset let? 

" B i l sem pri triindvajsetih, ko sem 
se tudi poroči l ." 

Leta, ko človek nekaj pač mora 
narediti iz sebe... 

" Č e p r a v poudar jam, da se je 
takrat, pa tudi pozneje, kup stvari 
dogajalo povsem nakl jučno. Nobena 
reč ni bila programirana, češ zdaj 
bom pa delal to in to, zdaj bom pa 
študiral . . ." 

Drugače kot brat Vilko, ki je 
študiral na glasbeni akademiji? 

" O n je najprej študiral pravo, ga 
opustil in se lotil študija glasbe. To je 
bila pravzaprav velika sreča, saj se 
brez njegovih aranžmajev, brez nota-
lista, kasneje najbrž ne bi zgodilo, kar 
se je. O n je aranžmajsko realiziral vse 
moje ideje. K e r sva brata, je to 
potekalo Še toliko bolj ha rmon ično . " 

Tako rekoč sta se vse domenila 
doma? 

"Se ni bilo kaj menit. O n je prišel, 
pokazal sem mu motive, ki sva j ih 
potem skupaj obdelovala." 

Vi ste torej imeli idejo... 
" O n pa je potem to idejo spravil v 

note." 

Kaj je bilo torej listo najpomemb
nejše za vaš uspeh, za tisti čas precej 
neobičajna postavitev inštrumentov v 
kvintet ali dejstvo, da ste začeli pisati 
avtorske skladbe in niste zgolj pre-
igravali ljudskih pesmi? 

" Z Vi lcem (kot Slavko kliče svoje
ga brata, op. i.k.) se nama je posreči lo 

sestaviti kvintet, za katerega je bila 
poleg mojega načina igranja harmo
nike značilna in hkrati novost tudi 
postavitev k lar ine ta , trobente in 
baritona namesto basa. To je vseka
kor bi lo originalno in je kasneje 
oči tno znalo pritegniti tudi "evrops
ka ušesa" v tujini. Jasno pa je, da so 
bile tudi viže tiste, ki so navduševale 
občinstvo. K o danes pogledam nazaj, 
sva z bratom ustvarila okrog 100 
evergreenov." 

Vašo glasbo, vaš način igranja so 
kasneje posnemali mnogi ansambli... 

"Danes je po svetu registriranih čez 
10.000 takih ansamblov, saj j ih je 
samo pri nas 400 - 500. K d o bi si 
misl i l , da bo naša muzika pozneje 
imela tak odmev po svetu, da bo šlo 
po naši poti toliko izvrstnih glasbeni
kov. Prav to je mogoče za naju z 
bratom največje priznanje, hkrati pa 
priznanje tudi za Slovenijo, k i je kar 
se te zvrsti glasbe tiče, znana po vsem 
svetu." 

"Prva leta smo odigrali kar 
po 300 koncertov na leto, 
doma skoraj nismo več vide
li. Če bi leto imelo 1000 dni, 
bi v tistem času lahko igrali 
1000 dni, brez problema." 

"Danes je po svetu registri
ranih čez 10.000 takih ansam
blov, saj jih je samo pri nas 
400 do 500. Kdo bi si misli, 
da bo naša muzika pozneje 
imela tak odmev po svetu, da 
bo šlo po naši poti toliko 
izvrstnih glasbenikov." 

V petdesetih je bilo ansamblov 
precej manj in ste, tudi glede na vaš 
uspeh pri ljudeh, najbrž zelo veliko 
igrali? 

" V začetku smo veliko igrali doma 
v Sloveniji. Štiri leta vnaprej smo 
imeli rezervirane vse petke, sobote in 
nedelje za veselice in podobne za
deve. To je bilo v letih 1952 do 1954. 
V tem času smo tudi že dob i l i 
povabila, da igramo za Slovence na 
avstrijskem Koroškem, pa za izse
ljence v Franciji, kasneje smo dobili 
avstrijskega managerja, pa managerja 

za Nemčijo. . . N a podlagi te m n o ž i c 
nastopov smo se konec petdeseti"1 

tudi profesionalizirali, poleg mene $° 
bili še Lev Ponikvar, M i k Soss, Fran c 

Košir, A l b i n Rudan. Šest, sedem ' e t 

smo tehtali ja - ne, ja - ne, bi ali ne b»-
V s i smo morali pustiti s lužbe. P 1 ^ 3 

leta smo odigrali kar po 300 konce'' 
tov na leto, doma skoraj nismo vf1 

videli . Če bi leto imelo 1000 dni, bi v 

tistem času lahko igrali 1000 dni, b r^ 
problema." 

Vaš pravi hmmm... recimo ten"1 

preboj, se je pravzaprav zgodil 
tujini, v Avstriji in Nemčiji, kjer & 
tudi veliko igrali. Mar ni bilo to& 
petdeseta leta še malo kočij'** 
zadeva, spomin 2. svetovne vojne & 
ni zbledel, vi pa ste igrali Nemceo1"' 

"To, da smo igrali Nemcem, nit*111 

bilo najhujše. Problem je bil drugj 6 ' 
Fred Rausch, urednik b a v a r s k i 

radia, je bil ravno na dopustu 11' 
V r b s k e m jezeru in je na R 3 " 1 

Celovec slišal našo polko N a Go l ' * ' 
k i smo jo tam posneli. Takoj je Šel ^ 
rad io i n se z a n i m a l za nas-
uredniš tvu slovenskih oddaj so fJ. 
povedali, da je to neki G o r e n j i 
kvartet, tako smo se takrat imeno v a 

l i . K a k o bi Gorenjski izgledalo 
p r e v o d u ? S e v e d a O b e r k r a i n 6 ' v 

Rausch je posnetek odnesel s sabo 
Muenchen, v oddaji, k i jo je i 0 1

1 

vsako sredo, navil našo Gol ico , tak^. 
pa se je usul plaz... Takrat so J 
poslali v rečo z več kot 6000 dop i s^ 
cami za avtogram. N a njih je b l 

napisano Oberkaeiner Mus ikan^ 
nikjer Avsenik. Zdaj smo pa t a ^ ' 
sem si mis l i l . " 

Nadaljevanje na naslednji strt1*1 
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"To je bil res fenomen. Še 
danes, če vzamete vso Slove
nijo, skoraj ni več kraja, kjer 
ne bi imeli podobnega ansam
bla. Mogoče je eden največjih 
zakladov, da bodo tudi, ko 
nas ne bo več, ljudje še vedno 
radi prisluhnili vižam." 

Zaradi tega so bili torej problemi? 
"Ooo, ogromno je bilo tega, tudi 

Politično so nas "šibali" sem in tja. 
Nekaterim je ta Oberkrainer prišel 
Prav, da so imeli vzrok, da so lahko 
planili po nas, namesto obratno, da bi 
°as podpirali. Bolj sem j im pripo
vedoval, da pri imenu nimam čisto 
nič zraven, slabše je bilo. Kasneje se 
tega imena ni dalo več izbrisati . 
Spomnim se, ko sem j ih pri firmi 
Telefunken, kjer smo pozneje snemali 
plošče, prosil, da ne bi več imeli imena 
Oberkrainer in Avsenik, ampak samo 
Avsenik, niso hoteli nič slišati. K o 
danes razmišljam za nazaj, se mi zdi, 
d a je mogoče tako celo bilo prav. 
Danes je slog glasbe, k i smo jo mi 
začeli, znan kot oberkrainer." 

Pravzaprav bi vas država morala 
Podpirati, saj ste v času po drugi 
svetovni vojni, ko so ljudje živeli v 
Pomanjkanju, ko se je gradila nova 
država, z vašo glasbo ljudem na neki 
način pomagali potrpeti... 

"Naša glasba se je takrat neverjetno 
Prijela. To je b i l res fenomen. Še 

Na Golici ste igrali neštetokrat, tudi 
drugi ansambli jo igrajo... 

"Še danes jo igrajo. Po moje ni 
nobenega od narodnozabavnih ansam
blov, ki ne bi igral Golice... Gol ica je 
bila vedno naš avizo." 

Tantieme za Golico so? 
"Seveda, dobivam jih preko G E M E , 

nemške avtorske agencije. K a r ima z 
našo muziko opraviti v tujini, gre 
preko Geme, Kocha oziroma Telefun-
kna, kar se tiče Slovenije, pa je to naša 
stvar, brez obveznosti do n e m š k e 
založbe. Sicer pa v Sloveniji tako ali 
tako dolgo niso hoteli slišati za nas. 
Več let smo bili v Zagrebu pri Estradi, 
potem je bil tu Jugoton, sedaj pa gredo 
n a š e nekdanje p lošče na trg pr i 
Helidonu. V Nemčiji morajo imeti 
posnetih čez 1000 skladb, veliko tega 
pa je tudi pri Helidonu." 

Na posnetkih v Nemčiji so besedila 
v nemščini? 

"Teksti so nemški, pri nas pa so 
seveda slovenski. Prevodi tudi niso 
smiselno enaki." 

Naj se vrnem h Golici in drugim 
vašim uspešnicam, vam je bilo kdaj 
odveč igrati vedno iste skladbe? 

"Različno, če zadevo vzameš tako, 
kot ste vprašali, potem se naveličaš. Če 
pa prideš zvečer v dvorano in za avizo 
igraš Gol ico, pa vidiš, da je narod takoj 
na tvoji strani, potem ob skladbi lahko 
vedno znova uživaš." 

Zmeraj ste začeli z Golico? 
"Zmeraj." 

Prebral sem celo, da če se kakšna 
skladba ni prijela, da je enostavno 
niste več igrali? 

"Take skladbe so šle kar hitro iz 
repertoarja. Skladb sem se učil od 
ljudi. Medtem ko so ljudje v dvorani 
premišljevali sto in eno stvar, sem jaz 
premišl jeval , kaj manjka v našem 
programu. Tako smo jo vseskozi 
izpopolnjevali. Tako je naprimer pri
šlo do skladb za Koširja. Njega so 
ljudje že tako ali tako dobro spreje
mal i , pa sem mu najprej napisal 
kakšno tako, bolj hecno vižo, potem 
pa so prihajale ena za drugo, Lovska, 
Zidarska, Nobena ni lepša kot moja..." 

"Še sam ne vem. Kadar 
pogledam nazaj in razmišl
jam, kdaj smo vse to naredili? 
Če ne bi bil tak naval na našo 
glasbo, ne vem, če bi toliko 
ustvarili Narod, ljudje so tisti 
motor, ki te nekako žene, če 
je treba do nezavesti. Če res 
gre, kot je treba, niti ne moreš 
dosti zavirati." 

Igrali ste torej za ljudi, pa vendar se 
mi zdi, da so ravno obratno, ljudje 
plesali, kot ste vi igrali. Vi ste začetniki 
te glasbe in tega zvoka in ljudje so se v 
vseh teh letih tako rekoč navadili na 

danes, če vzamete vso Slovenijo, 
skoraj ni več kraja, kjer ne bi imeli 
Podobnega ansambla. Mogoče je eden 
največjih zakladov, da bodo, tudi, ko 
nas ne bo več, ljudje še vedno radi 
Prisluhnili vižam. Tudi mladi. Pred 
kratkim smo bili z Gašperji v Kanadi, 
kjer smo nastopali v okviru neke 
oddaje, zraven so bil i tudi Avstrijci z 
nekakšnim alpenrockom. Pa smo si 
* e k li> "mejdunej", tle pa mi nimamo 

K a l , skati. K o pa smo prišli na oder, 
s e m v idel , da so le na nas čakali." 

Tudi prvo ploščo ste posneli v tujini? 
" V tujini." 

Jo še imate? 
"Kaj pa vem, gotovo jo ima žena 

nekje. Najprej je bila singl plošča, dve 
svadbi, Na Golico in V planinski koči, 
Potem so prišle še Spomin, Rezka, 
Roblek, Moj rodni kraj... Long play 
Plošče so prišle šele kasneje." 

Kako to, da niste pri nas izdajali 
Plošč? 

"Takrat p r i nas za to ni b i lo 
nobenega interesa. V petdesetih ni 
b i l ° veliko radijskih aparatov. K o 
smo v četrtkih zvečer igrali na Radiu 
Nnbljana, so ljudje iz ene vasi v drugo 
h°dili poslušat. N i imel vsak radijske
ga aparata, kaj šele gramofona ali 
m agnetofona. V Avstriji in Nemčiji 
P a Je bilo na tem področju precej 
d r u . gače . Če bi bile takrat pri nas 

°'jse razmere, bi že doma prodali 
n e kaj milijonov plošč." 

Najbrž pa je bilo takrat v tujini 
<% urejeno tudi glede avtorskih 

pravic? 

^ Za te najprej sploh nismo vedeli. 
f .ako^mo se recimo na začetku tudi 

l n ° "nasmukali" pri pogodbi s firmo, 
a katero smo posneli ploščo. Z a 

"njnon prodanih plošč smo vsi sku-
W> celotni ansambel, dobili 700 mark. 

ePtav mogoče to sploh ni bilo tako 
b

a b o , saj se mi zdi, da bi ansambli, ki 
* hitro prišli do denarja, bili bolj 

a t kega diha. K o je preveč denarja, 
Pade volja za vaje, za iskanje novih 

Q e J m tako naprej..." 

hkrati pa je to, da ste bili za vašega 
prednika v Nemčiji relativno poceni, 

j1 »menilo tudi, da ste več igrali. Več 
g r a js več plošč prodaš... 

VM v r.aj 1 5 l e t s m o z e , ° v e n k o 1 S r a n ' 
t a , e m č i j i . Naša največja "gaza" je bila 
. r a t 150 mark na člana ansambla na 
^ n Velikokrat pa smo igrali tudi za 

a l i 80 mark na dan. Ampak tudi 
JVišje cene takrat niso bile visoke, v 

i n

 m e r J a v i z današnjimi, kjer ansambli 
a v

 n J l n o v i managerji dostikrat pretir-

vs?v S S V 0 ^ ° c e n o - S e v e d a P a n a s i e 

b

 s kozi skupaj držala tudi želja, da 

"Pred kratkim smo bili z 
Gašperji v Kanadi, kjer smo 
nastopali v okviru neke od
daje, zraven so bili tudi 
Avstrijci z nekakšnim alpen
rockom. Pa smo si rekli, 
"mejdunej", tle pa mi nima
mo kaj iskati. Ko pa smo 
prišli na oder, sem videl, da 
so le na nas čakali." 

vas. 
"Drži . Ampak nikoli nisem mogel 

verjeti, da bi mi lahko koga vzgajali, še 
vedno mislim, da smo bili mi tisti, k i 
smo se na ljudi vedno orientirali . 
Največ se naučiš od ljudi, od situacij, 
v kakršnih se znajdeš v določenem 
trenutku. Tisto, da boš kar nekaj 
odigral in bo narod zadovoljen, že 
dolgo ne velja več. Vseskozi moraš 
misliti, s čim bi občinstvo še bolj 
zadovoljil. Glasbenik je lahko vesel, 
če ljudje poslušajo njegovo glasbo." 

Se vam je kdaj zgodilo, da ste imeli 
prazno dvorano? 

"Ne vem, da bi kdaj koli v 40. letih 
imeli slab obisk." 

skladbe in so bil i super. Vmes pa že 
razmišljaš, kako bi v glasbo dodal 
kakšen solo, ali pa pevski tercet, kaj 
novega... Posneli smo dve plošči letno, 
to pomeni 24 skladb vsako leto." 

Vseh plošč je bilo čez 30... 
"Še sam ne vem. Kadar pogledam 

nazaj in razmišljam, kdaj smo vse to 
naredili? Če ne bi bi l tak naval na našo 
glasbo, ne vem, če bi toliko ustvarili. 
Narod, ljudje so tisti motor, k i te 
nekako žene , če je treba do nezaves
ti. Če res gre, kot je treba, niti ne 
moreš dosti zavirati." 

Menite, da v zadnjih letih z mlado 
generacijo zanimanje za narodnoza
bavno glasbo usiha? 

"Naša generacija, k i je takrat, pred 
štiridesetimi leti začela, počasi izu
mira. M i smo imeli dvajset, trideset 
let, danes pa tisti, k i so bili takrat 
o t roc i , postajajo p r i s t a š i d o m a č e 
glasbe. Tudi če so poslušali ročk in 
pop, se z leti pojavi tudi ta domovinski 
čut za našo domačo glasbo." 

Mladi ponavadi govorijo o "goveji 
glasbi"... 

"Saj nič ne rečem. N a televiziji 
gledam razno glasbo za mlade in zdi 
se mi , da je prav tako, mladi morajo 
imeti svoje stvari in tudi svojo glasbo. 
Razmišljati morajo po svoje, saj bi bil i 
že stari, če bi tako razmišljali kot mi. 
K o si mlad, ti morajo po glavi hoditi 
traparije, da imaš nekaj od mladosti. 
Jaz nisem za nobeno pris i lo , češ 
narodnozabavno glasbo morate poslu
šati, ker gre za slovensko zavest... Kje 
pa, vse to pride avtomatsko, ali pa tudi 
ne. Nekateri imajo raje simfonike, 
klasično glasbo." 

Dejstvo pa je, da tudi glasbeniki 
drugih glasbenih zvrsti Avsenikom 
priznavajo nedvomno avtoriteto, kar 
se tiče uspeha v svetu in pomena, ki ga 
imate za vse tiste, ki so tovrstno glasbo 
gojili in jo gojijo za vami. 

"Navsezadnje šteje rezultat. Mlad i 
pravijo, oh, pa ti govedarji. Ampak, ko 
slišijo, da je ta in ta prodal pet 
milijonov plošč... Danes mnogi izdaja
jo plošče, mogoče komu uspe prodati 

"Tisto, da boš kar nekaj 
odigral in bo narod zadovol
jen, že dolgo ne velja več. 
Vseskozi moraš misliti, s čim 
bi občinstvo še bolj zadovol
jil. Glasbenik je lahko vesel, 
če ljudje poslušajo njegovo 
glasbo." 

meni, pogovorili smo se in sem pristal. 
Aranžmaje je prevzel sin Slavko, jaz 
kompozicije... Čeprav ne bo lahko. 
Takrat, v naših časih je bilo drugače. 
Ponikvar je imel svojo publiko, Rudan 
svojo, Nipič, Košir sploh... Vse to si 
morajo novi ansambli še ustvariti, 
posebno če igrajo našo glasbo. M o 
goče ima več možnosti Grega, k i igra 
na drugačen način in prav zato je 
njegova glasba zelo razpoznavna. 

Sicer pa se v okviru Radia E V i v a v 
Zuerichu pripravlja zanimiva stvar, 
nekakšna Evropska mreža več radijs
kih postaj, k i se bodo med seboj 
povezale in bodo vrtele narodnoza
bavno glasbo. Tu se bodo vrteli vsi 
ansambli, k i igrajo, kot oni rečejo 
"oberkrain musik", kamor bi spadali 
Štajerci, Podpečan. . . To se mi zdi nov 
začetek, nova perspektiva za mlade 
ansamble." 

Z Gašperji včasih zaigrate tudi vi, 
kajne. Koliko igrate, kadar igrate? 

"Blok petih, Šestih skladbic. Imam 
svoj p r o g r a m č e k , s katerim malo 
popestrim njihove nastope. 

Z lažjo harmoniko? 
"Ja. Razl ike je približno pet kilo

gramov." 

Kako da nikoli na odru niste sedeli, 
ampak ste vedno igrali stoje? 

" Č e harmoniko p o t e g n e š stoje, 
izgleda povsem drugače . Čeprav b i 
si kot "penzionist" lahko privoščil 
igrati sede." 

Letos boste praznovali okroglih 70 
let, se že kaj pripravljate na to? 

"S Televizijo Slovenija smo tako 
r e k o č že prišl i skupaj. Vse n a š e 
najlepše melodije naj bi prearanžiral i 
za simfonični orkester, koncert pa je 
predviden za 26. decembra, na svete
ga Štefana. Televizijski prenos bo šel 
v evrovizijsko ponudbo, tako kot 
naprimer dunajski Novoletni kon
cert. Aranžmaje bodo delali Mojmir 
Sepe, moj brat V i l k o in sin Slavko, 
predvsem zaradi raznolikosti." 

U 
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"Navsezadnje šteje rezultat. 
Mladi pravijo, oh, pa ti 
govedarji. Ampak, ko slišijo, 
da je ta in ta prodal pet 
milijonov plošč. Danes mno
gi izdajajo plošče, mogoče 
komu uspe prodati nekaj sto 
tisoč, pol milijona, milijon..., 
potem pa začnejo razmišljati 
"madona", kako pa so mogli 
toliko prodati?" 

Tudi po "upokojitvi" Slavko še zaigra na harmoniko, najraje na Avsenikovih večerih 
v domači dvorani v Begunjah 

nekaj sto tisoč, pol milijona, milijon..., 
potem pa začnejo razmišljati "mado
na", kako pa so mogli toliko prodati? 
Tu ugotovijo, da gre za glasbo, v kateri 
je nekaj, kar na mnoge deluje kot 
magnet. Novi ansambli morajo imeti 
kar s rečo , da imajo to l iko svojih 
simpatizerjev, da prodajo več kot 
drugi." 

;orno 
'Pokasi 

enkrat pa le tudi mi kaj 
iral i" ." 

"Skoraj 15 let smo zelo 
veliko igrali v Nemčiji. Naša 
največja "gaza " je bila takrat 
150 mark na člana ansambla 
na dan. Velikokrat pa smo 
igrali tudi za 60 ali 80 mark 
na dan. Ampak tudi najvišje 
cene takrat niso bile visoke, v 
primerjavi z današnjimi, kjer 
ansambli in njihovi mana
gerji dostikrat pretiravajo s 
svojo ceno. Seveda pa nas je 
vseskozi skupaj držala tudi 
želja, da bomo enkrat pa le 
tudi mi kaj "pokasirali"." 

Menda vas je v Berlinu poslušalo 
100.000 ljudi? 

"Takrat je na stadionu nastopalo več 
ansamblov, za glavno točko večera 
smo igrali našo Moj rodni kraj, k i jo 
je pela še Danica Filipič. Najlepše je 
bilo, ko so vse luči pogasnili in prižgali 
svečke." 

"Kisov" oziroma dodatnih skladb na 
koncertih tudi ni manjkalo? 

"V Salzburgu smo še 8-krat morali 
iti nazaj na oder." 

Vam je kdaj manjkalo "stola"? 
" N i k o l i , ker smo imeli toliko skladb. 

Saj pravim, vedno se učiš od publike, z 
njo rasteš. O d začetka je bilo vse 
dobro, karkoli smo prinesli, od Golice 
do Bohinja, to so bile naše standardne 

Vi ste tudi uradno šli v "penzijo", pa 
vendar zadnje leto, dve vas spet lahko 
vidimo in slišimo na odru? 

" Č i s t o po nakl juč ju . Ž e n a ima 
zastopstvo za Hohner, pa sem posku
sil z midi harmoniko, igral nekajkrat 
za domače in je kar šlo. Poleg tega je 
oče t robentača od Gašperjev, ki je moj 
sosed, prišel k meni in rekel, Slave, daj 
kaj naredi za naše. Gašperji so prišli k 

Boste tudi vi kaj zaigrali? 
"Mis l im, da niti ni potrebno, da tudi 

jaz igram, če pa me bodo porabili za 
kaj, pa bi želel, da bi imel svoj chorus 
not... K o sem pred nedavnim s simfo
niki igral v Cankarjevem domu, je 
odlično izpadlo. 

Trenutno pa se bolj ukvarjam s 
programom v domači dvorani v Be
gunjah. Februarja bo pri nas veliko 
pustovanje z Gašperji , marca bodo 
enkrat tedensko veseli večer i , na 
način kot včasih, gostovali pa bodo 
razni slovenski ansambli, Štajerskih 7, 
v goste bomo vabili Miheliča z njego
vimi muzikanti in še mnoge druge..., 
maja bodo spet na sporedu Avsenikovi 
večeri. Naš nekdanji manager za tujino 
želi o meni in Avsenikih napisati 
knjigo, potem bi rad naredil ploščo 
samo s harmoniko..." 

Hmmm... vsa ta leta ste po svetu 
predstavljali slovenski zvok, ko pa smo 
dobili svojo državo, ste prenehali. 

" K o moraš prenehati, potem pre
nehaš. Koširja ni več, pa Ponikvarja. 
Trenutno delam, kolikor morem, tru
dim se, da moji nasledniki pridejo do 
pravih ljudi, do kontakta na radiu, 
televiziji..." 



KULTURA 
UREJA: Lea Mencinger 

K U L T U R N I K O L E D A R 
K R A N J - V Stebriščni dvorani Mestne hiše je še do konca 

meseca na ogled arheološka razstava Nakit -magična moč oblike. 
V Galeriji Sava razstavlja akad. slikar Klavdij Tutta. V prostorih 
hotela Bellvue na Šmarjetni razstavlja pokrajinske fotografije z 
naslovom Ob Slovenski planinski poti Ciril Velkovrh, član F K A . 
Ažbe Škofja Loka. V Cafe restaurantu Yasmin razstavlja Veno 
Dolenc. V Mali galeriji razstavlja Arjan Pregl. 

J E S E N I C E - V Kosovi graščini je na ogled razstava Jeseniški 
plavži in 100 let železarne v Skednju pri Trstu. 

K R A N J S K A G O R A - V Liznjekovi hiši je na ogled razstava 
Pripovedi s panjev. 

R A D O V L J I C A - V galeriji Pasaža so na ogled fotografije 
društvene razstave 1998 Fotografskega društva Radovljica. 
B L E D - V prostorih Občine Bled ie na ogled razstava likovnih 
del iz vsakoletnih triglavskih slikarskih taborov. Razstava je 
odprta do 15. februarja. 

Š K O F J A L O K A - V Galeriji Fara razstavlja fotografije 
Aleksander Čufar. V Okroglem stolpu Loškega gradu so na 
ogled fosilni glavonožci škofjeloškega in polhograjskega hribov
ja, avtorja Matije Križnarja s sodelavci. V Galeriji Ivana 
Groharja je na ogled razstava Kje je Miki miška? V Galeriji 
Loškega muzeja je na ogled razstava "Deset let pozneje". Loški 
muzej je odprt ob sobotah in nedeljah od 9. do 17. ure, ob 
ponedeljkih zaprto. V Knjižnici Ivana Tavčarja je na ogled 
razstava ilustracij akademske slikarke Maje Šubic. V "mini 
galeriji" Upravne enote Škofja L o k a črnobele in barvne 
fotografije na temo "Tibet - dežela menihov popolnega sočutja" 
razstavljata Kristina in Jure Furlan. 

T R Ž I Č - V Paviljonu N O B razstavlja slikar Žarko Lavička. 

G O R E N J S K A O N L I N E : www.media-art . s i 

Breznica - Gledališče slepih in slabovidnih Nasmeh pri 
Kulturnem društvu dr. France Prešeren Žirovnica-Brezmca 
bo danes, v petek, ob 19. uri v dvorani na Breznici pri 
Žirovnici premierno zaigralo komedijo v treh dejanjih Častni 
povabljenec avtorjev Scarniccija in Tarabusija. Komedijo 
režira Sonja Pušnik, nastopa pa dvanajst slepih in slabovidnih 
igralcev. Ponovitev bo jutri, v soboto, ob 19. uri v dvorani na 
Breznici, v nedeljo, 31. januarja, ob 16.30 pa bodo nastopili v 
kulturnem domu na Dovjem. • L .M. 

K O M O R N I K O N C E R T 
Kranj - Ob 150-letnici Prešernove smrti in v počastitev 

slovenskega kulturnega praznika Mestna občina Kranj pripravlja 
komorni koncert. V sredo, 3. februarja, ob 20. uri bo v župnijski 
cerkvi sv. Kancijana in tovarišev na Glavnem trgu v Kranju 
koncert, na katerem bodo nastopili: Ljubljanski godalni kvartet, 
Trio Lorenz in basbaritonist Marko Fink ob spremljavi pianistke 
Božene Dornik. Vstopnice prodaja Aligator Music Shop Kranj. 

LOŠKI MUZEJ ŠKOFJA LOKA 
SVET 
Grajska pot 13 
4220 ŠKOFJA LOKA 

objavlja razpis za prosto delovno mesto 

DIREKTORJA LOŠKEGA MUZEJA 
Poleg splošnih pogojev, do ločenih z zakonom, mora kandidat 
izpolnjevati še naslednje: 
- da ima visoko ali višjo izobrazbo s področ ja dejavnosti muzeja ali 

organizacijsko upravne dejavnosti in štiri leta (visoka izobrazba) 
oziroma pet let (višja izobrazba) delovnih izkušenj 

- da ima organizacijske sposobnosti 

Kandidati naj predloži jo tudi program razvoja muzeja. 

Mandat za razpisano delovno mesto traja štir i leta. 
Kandidati naj svoje prijave s pri loženimi dokazili o izpolnjevanju 
pogojev in programom razvoja muzeja pošl jejo v 15 dneh po objavi 
na naslov: Loški muzej, Grajska pot 13, 4220 Škofja Loka s 
pripisom: "Za razpis". 

Kandidate bomo o izidu razpisa obvestili v 15 dneh po izbiri. 

Zveza kulturnih organizacij Kranj in Prešernovo gledališče Kranj 

Lutkovno gledalište Maribort 

B A J K A O 
S V E T L O B I 

sobota, 30 . januarja , ob 10. u r i , P r e š e r n o v e m g leda l i šču 

<^T^> MESTNA 
OBČINA 
KRANJ 

T E L E - T V 

Kranj 
GORENJSKA TEtfVIZUA 

Obnova Prešernove hiše še kar čaka 

BO PREŠERNOV MUZEJ PRENOVLJEN L. 
Kranj - Ob 150-letnici Prešernove smrti odpira Gorenjski muzej kar tri razstave. V Prešernovi hiši bosta predstavljeni 

kavarna in kazina iz tistega časa, dolgo pričakovana prenova spominske zbirke pa se odmika. 

Gorenjski muzej Kranj je že 
pred nekaj leti začel pripravljati 
vse potrebno - od načrtov do 
pridobitve denarja - za prenovo 
skoraj štiri desetletja nespre
menjene spominske zbirke v 
prostorih, kjer je France Pre
še ren nekaj let uradoval v 
advokatski pisarni in kjer je 
tudi živel in pred poldrugim 
stoletjem tudi umrl. O tem, 
zakaj še ne bo spominski muzej 
v Prešernovi hiši prenovljen za 
tokratno obletnico pesnikove 
smrti, je več povedala ravnate
ljica Gorenjskega muzeja Kranj 
Barbara Ravnik - Toman. 

Je projekt prenove Prešer
nove hiše zastal zaradi še vedno 
nerešenega denacionalizacijske-
ga postopka? 

"To je res, zadeva še ni 
razrešena , zaradi tega pa je 
seveda blokirano tudi vsakršno 
investicijsko vlaganje v hišo. 
Brez adaptacije stavbe, v kateri 
je Prešernov spominski muzej od 
leta 1964, ne gre več, posebej 
streha je dokaj dotrajana in jo je 
treba obnovit i ; pa še nekaj 
drugih del je predvidenih. Za
radi tega čaka tudi prenovitev 
Prešernove spominske zbirke, pa 
čeprav je bila prenova predvi
dena v tem letu." 

Kakšni so sicer načrti za pre
novo Prešernove hiše? 

"Izdelani so že izvedbeni 
načrti za prenovo. Obnoviti je 
treba predvsem streho, načrti pa 
vključujejo tudi ureditev preda
valnice v zgornjih prostorih hiše. 
Žal bo vse to še nekaj časa stalo 
tako, kot je. Medtem je bil tudi 
izdelana celostna podoba Prešer
novega spominskega muzeja, 
sem pa sodi tudi dopisni papir, 
katalogi, skratka vse tiskano 
gradivo bo v znaku pesnikovih 
jubilejev. Nastaja tudi obsežen 
katalog, ki pa naj bi izšel ob 
prenovi stalne zbirke." 

Ob obletnici pesnikove smrti, 
ko se v Prešernovi hiši pričakuje 
povečan obisk, pa vendarle pri
pravljate nekaj novega? 

Zgornji prostori hiše, v kateri je pred 150 leti umrl France Prešeren. 
Foto: Drago Holynski 

Organizatorji razstave so 
mislili tudi na nekatere za
nimive podrobnosti iz Pre-
šernovegačasa. V 
Gledališkem ateljeju Ljublja
na te dni dokončujejo uni
formo vojaka narodne straže 
iz leta 1848. Oblekel jo bo 
znani igralec Prešernovega 
gledališča Kranj in z bob
nom (kranjskim originalnim, 
ki pa ga hranijo v Narodnem 
muzeju Ljubljana) po mestu 
naznanjal otvoritev razstave 
velikemu pesniku v spomin. 

ure, ki jih je Prešeren preživel ob 
svojem zdravniku dr. Tomažu 
Pircu, s sorodniki, prijatelji in 
drugimi okoli svoje smrtne post
elje. Njegove zadnje besede -
Dvignite me, zadušiti me hoče -
so tudi naslov jubilejne razstave. 
Iz naših zbirk bomo na stene 
namestili nekaj portretov Fran
ceta Prešerna, ilustracij njegovih 
poezij, slike Kranja in okolice iz 
tistega časa in podobno." 

Še naprej ostaja v Prešernovi 
hiši tudi Jenkova soba? 

že bila postavljana občas
na razstava Dotikajte se 
predmetov, posebej name-
njena hendikepiranim 
obiskovalcem." 

Spodnji galerijski pros
tori v Prešernovi hisi p8, 
prinašajo tokrat nekaj 
povsem novega? 

"Avtorji razstave Majd3 

Žontar, dr. Jože Žontar in 
Beba Jenčič so si zamisli'1 

postavitev kavarne iz te
danjega časa. V Prešerno-
vem č a s u je b i l a v 

spodnjih prostorih nam
reč kavarna, lastnik je bi« 
Švicar Florian Pua. N a 

mizah seveda ne bo čaja 
in kave, pač pa najrazlič
nejši katalogi, ki jih bodo 
obiskovalci sede ob miza' 
mirno lahko prelistali' 
Tudi pogled na stene bo 
nadvse zanimiv zarad' 
portretov znanih Kranjča
nov iz sredine prejšnjega 
stoletja, predstavljen^ 

bodo slike nekaterih kranjski" 
hiš pomembnih za razvoj mesta 
in drugo. V drugem razstavnem 
prostoru pa bo predstavitev 
kazine, kakršno je imelo tudi v 
Kranju takratno po ljubljanskem 
vzoru ustanovljeno bralno i " 
zabavno društvo Kazina." 

Poleg razstave v Prešernovi 
hiši Gorenjski muzej pripravlja 
na isti večer otvoritvi še dve* 
razstav? 

"Osrednja pozornost seveda si tudi Jenkova soba? v^icuujd pozornost 5»cw-
"Seveda. Načrtujemo sicer, da 8 r e r a z s t a v i v Prešernovi hiši- * 
j bi se ob prenovi spominske J° b o ^ d P r l minister za k u P ' 

"Naslednji teden, v četrtek, 4. 
februarja, bo v Prešernovi hiši 
odprta razstava z naslovom Pre
šeren in Kranj. Denar za to 
razstavo sta Gorenjskemu muze
ju zagotovila ministrstvo za kul
turo in Mestna občina Kranj. 
Stalna razstava o delu in življe
nju pesnika v Kranju v zgornjem 
nadstropju pa bo nekaj manjših 
sprememb vendarle dobila. Po
kazati bi namreč želeli zadnje 

se ob prenovi spominske J° D o odprl minister za kun"' 
preselila v Jenkovo hišo, J o ž e f S k o l č - U r o kasneje P 

bomo v Mestni hiši odprli s c 

drugi dve razstavi - o Prešerno
vih nagrajencih za leto 1998 - fa 

razstava se po dolgih deset)^ , h 

iz galerije Prešernove hiše let°8 

zaradi razsežnosti jubilejne raz
stave samo začasno seli v Mestno 
hišo. Druga razstava v Mestni 
hiši pa prinaša karikature P f e ' 
šernovih nagrajencev avtorja 
Boruta Pečarja od leta 1964 pa 
do danes." • Lea Mencinger 

naj 
zbirke 
Pot na kolodvor 2. Izpraznjeni 

Krostor v pritličju Prešernove 
iše pa bomo uporabili za pos

tavitev posebne razstave z raču
nalniki, katalogi, maketami hiš, 
doprsnih kipov in podobnim za 
ljudi s posebnimi potrebami - za 
slepe in sploh za vse, ki se po 
stopnicah ne morejo povzpeti v 
zgornje muzejske prostore. Po
dobne stalne razstave muzeji pri 
nas ne premorejo, v Celju pa je 

Faksimile Prešernovih poezij 

J U B I L E J N A I Z D A J A POEZIJ 
Založba Nova revija si je izbrala pravi trenutek, da je predstavila 
prvo od njihove nove zbirke Feniks - jubilejno izdajo Prešernovih 
Poezij. Tudi izredno estetsko oblikovan knjižni izdelek je seveda 

namenjen prav času, ko se spoštljivo spominjamo 150-letnice 
pesnikove smrti. 

O knjigi je spregovoril glavni urednik založbe Nova revija Niko 
Grafenauer. V natanko 1999 oštevilčenih izvodih se v trdnem 
knjižnem ovoju nahaja faksimile cenzurno-revizijskega rokopisa 
Poezij z vsemi cenzorskimi posegi, reprint prve izdaje Krsta pri 
Savici, sodobna izdaja Poezij v jezikovni redakciji dr. Janka Kosa in 
spremna študija dr. Jožeta Pogačnika. 

Za knjižne ljubitelje bo faksimile Poezij vsekakor (malce drag, 
izvod velja 68.600 tolarjev) dragocena knjiga, ki bo primerna tudi 
kot poslovno darilo. Na slovenskem knjižnem trgu je tako po treh 
desetletjih znova faksimile Poezij, originalni rokopis hranijo v 
Narodnem muzeju, v obliki, kot jih je leta 1836 Prešeren poslal 
cenzorju Franu Miklošiču na Dunaj. 

Na predstavitvi faksimilne izdaje je urednik izdaje Mihael Glavan 
obrazložil, zakaj so se odločili za faksimile cenzurno-revizijskega 
rokopisa in ne za tiskarski rokopis. Vsekakor gre za imeniten 
rokopis, tudi dokaj lepo ohranjen, saj se ga neizogibno staranje 
papirja ni preveč dotaknilo. V dilemi ali naj vendarle rokopis doživi 
rekonstrukcijo, se je uredniška odločitev nagnila k podobi, kakršno 
ima rokopis danes z vsemi sledovi časa na njem, ne pa takšen, kot je 
bil ob nastanku. Kar zadeva papir, je bil izbran med papirji, ki jih 
izdelujejo danes. 

O svoji študiji Nastanek in notranja podoba Prešernovih Poezij je 
govoril avtor dr. Jože Pogačnik. Skorajda ni mogoče prešteti izdaj 
Poezij od njihovega nastanka do danes, prav gotovo pa so Poezije, 
tako meni dr. Pogačnik, v skupni nakladi presegle milijon izvodov. 
Knjigo poezij, ki jo je pesnik priprav tako, da je sinteza najboljšega, 
kar je ustvaril, je izšla po obliki in vsebini takšna, da j i ni treba nič 
dodati in nič odvzeti, pesnik pa s svojo moderno senzibilnostjo še 
danes nagovarja sodobnega bralca z nezmanjšano močjo svoje 
pesniške besede. 

Zahtevno oblikovalsko delo je opravil grafični oblikovalec Matjaž 
Vipotnik, ki se je odločil za oblikovanje moderne knjižne izdaje -
varovalna škatla v modri knjigoveški svili hrani faksimile z vsemi 
dodatki. Na predstavitvi je bilo slišati tudi pohvalo Gorenjskemu 
tisku za sodelovanje in za izvedbo tako zahtevnega knjižnega 
projekta. 

Predstavitve sta se med drugim udeležila tudi ljubljanska županja 
Vika Potočnik in predsednik S A Z U dr. France Bernik. Nekaj 
Prešernoih pesmi je recitiral igralec Tone Kuntner, nastopil je 
glasbeni Trio Mefisto, predvajali pa so tudi filmski posnetek recitacij 
iz arhiva T V Slovenija. • Lea Mencinger 

V E S E L O P E V S K O S P O R O Č I L O 
Cerklje - Cerkveni ženski pevski zbor Andrej Vavken iz Cerkelj P0^ 

vodstvom zborovodje Damijana Močnika bo jutri, v soboto, 30. 
januarja, ob 19. uri, nastopil vnovi župnijski dvorani v Cerkljah 

Program svojega koncerta je zbor naslovil s Pojdi in oznani svet^ 
Kot je pred koncertom povedal prof. Močnik, bo koncert v prve 
delu sestavljen iz slovenskih in tujih božičnih in kolednih pesmi, 
drugem delu pa bodo zapeli ljudske in umetne tako slovenske » 
tuje pesmi. Med tujimi pesmimi bo nekaj tudi prvikrat izvedenih k 
na primer avstralske božične pesmi. 

Pevke tega cerkljanskega pevskega zbora, k i sodi med najbolj' 
pri nas, pa se pod vodstvom zborovodje Damijana Močnika \eX°. 
pripravljajo tudi za snemanje CD-plošče, na kateri pa se bodo 1 

svojega bogatega pevskega repertoarja uvrstili pesmi, ki jih n 

tokratnem koncertu ne bo slišati. • L .M. 

Koncert v župnijski cerkvi > 

A V E N A S T O P A V K R A N J U . 
Kranj - Jutri, v soboto, ob 20. uri bo v kranjski župnijski c e r ^ e 

nastopil najboljši mešani pevski zbor pri nas - Komorni zbor A 
pod vodstvom Andraža Hauptmana. 

Koncert pripravlja Klub študentov, ki bo tako v sezoni 1 ? ^ / ^ 
izpeljal že drugi (novembra lani je imel koncert Mladinski 
Carmina Slovenica iz Maribora) od štirih predvidenih vrhuns* 
zborovskih koncertov v Kranju. ] f l 6 

Komorni zbor Ave sodi v sam vrh slovenske in evropske voka ^ 
glasbe. Vrsto nagrad so osvojili na tekmovanju Naša pe?? 1?^ 
Mariboru, odmevni uspehi na mednarodnih tekmovanjih v tujin' Y 
se zadnja leta kar vrste. Pred petimi leti je zbor prejel nag r a 

Prešernovega sklada. ^ 
Doslej največji uspeh je Komorni zbor Ave dosegel na j 

mednarodnem tekmovanju C A . Seghizz pred tremi leti v i t a l i j 3 ^ ^ 
Gorici, ko so osvojili kar sedem odličij. Novembra istega leta so v 

na tekmovanju v Atenah prvi v kategoriji mešanih zborov, d r 1 1 ^ 
kategoriji komornih zasedb, kot najboljši zbor so prejeli Grand P> 
in s tem tudi laskavi naslov "zbor sveta". Kot demonstracijski t 
so sodelovali na Evropskem simpoziju za zborovsko glasbo, Evr 
so predstavljali na vseameriškem zborovskem kongresu pred dve ^ 
letoma v Kaliforniji, nastopili pa so tudi kot predstavniki SloveniJ 
Kopenhagnu na prireditvi Evropska prestolnica kulture '96. ^ ,. -0 

doslej posnel štiri C D plošče ter video in avdiokaseto, pripravfJ ^ 
pa še dve C D plošči in kasete. Vstopnice so v preaprod aJ' ^ 
Študentskem servisu Kluba študentov Kranj po 900 SIT, dna*1 

študentje po 700 SIT, člani KŠK po 600 SIT. • L .M. 

http://www.media-art.si


OGLASI 19. S T R A N • G O R E N J S K I G L A S 

Slovenski nadškof dr. Franc Rode: 

Nepremagljiva vitalnost cerkve i 
Okoli 70 slovenskih duhovnikov se je zbralo na tradicionalnem smučarskem srečanju v Kranjski Gori K 

ie minulo sredo zbralo na nik Franc Urbanija, za dobrega skih veleslalomistov. Kranjska Gora, 28. januarja 
Slovenski duhovniki so letos 
smučali v Kranjski Gor i . 
Nepremagljivi tržiški župnik 
Janez Šavs že nekaj č a s a 
nima konkurence. Slovenski 
nadškof je z zanimanjem 
spremljal tekmovanje, ki je 
Potekalo v snežnem metežu. 

Okoli 70 smučarjev, sloven
skih duhovnikov z vse Sloveni

je, seje minulo sredo zbralo na 
tradicionalnem, 15. s m u č a r 
skem srečanju na podkoren-
skem smučišču . 

Tekma na podkorenskem 
smuč i šču je bi la zelo resna 
stvar, tako, kot se za vse take 
tekme tudi spodobi. Posamez
ne tekmovalce, ki so se spustili 
po smučišču , je najbolj spod
bujal komentator, dovški žup-

~4t 

nik Franc Urbanija, za dobrega 
organizatorja in gostitelja pa se 
je izkazal tudi kranjskogorski 
župnik Marko Benedik. 

Roko na srce: nekateri, ki so 
se spustili med vratci, so bili 
zares hitri in odlični smučarji , 
predvsem mladi. A tudi starej
šim ni zmanjkalo volje in moči 
in so se z vsemi napori spopa
dli z veleslalomskimi vratci. 
Niso se dali in čeprav je bilo 
kdajpakdaj med vratci kakšna 
zadrega in j ih je kakšen tekmo
valec za vsak primer "vzel" kar 
dvakrat, je bil spust vseh tek
movalcev v cilj v slogu vrhun-

srečanju v Kranjski Gori 
skih veleslalomistov. 

Kakšen tekmovalec je tudi 
padel, a se brž pobral in takega 
je za nadaljnjo korajžo čakal v 
cilju šilček žganega. 

Tekmovanje je spremljal tudi 
slovenski nadškof in metropo
lit dr. Franc Rode, ki je z veli
kim veseljem in navdušenjem 
spremljal tekmo. Tekmoval
cem, k i so zmagali, je čest i tal , 
rekoč: "Pokazali ste nepremag
ljivo vitalnost katol iške cer
kve", tistim pa, ki niso bil i 
ravno v vrhu, pa je dejal, da so 
nekako vendarle pokazal i 
ponižnos t katoliške cerkve. 

I 
Najboljši je že nekaj let Janez Šavs iz Tržiča, župnik v 

Mavčičah... 
In kdo je zmagal? K d o drug 

kot tržiški župnik Janez Šavs, 
ki je na teh srečanjih vedno 
nepremagljiv. Enostavno nima 
tekmeca, kar je pokazal njegov 
odlični čas . 

Slovenski duhovnik i so se 
nato zbrali na d r u ž a b n e m sre
čanju v hotelu Lek, kjer j ih je 
pozdravil tudi kranjskogorski 
župan Jože Kotn ik . 

• D . Sedej 

Sta 

1 

Slovenski nadškof in metropolit dr- Franc Rode je z zaniman
jem spremljal tekmovanje smučarjev, duhovnikov in sleherne

ga spodbujal... 

D O B E R I Z L E T 

VMunchen za 5.300* tolarjev 
y rubriki DOBER IZLET novo, šeststo tolarjev vredno izletni

ško presenečenje za vse naročnice in naročnike Gorenjskega 
Sfosa: v sodelovanju z ALPETOURJEM POTOVALNO AGEN-

'JO vabimo na super izlet v MUnchen na posezonske razpro-
aJe po izjemno ugodni ceni 5.900 tolarjev. V prestolnico Bavar-

e. vabimo jutri, v soboto, 30. januarja. Povratek v poznih 

. Iul)(ik res ugodna cena tega nakupovalnega izleta, ki vključu
je tudi. ogled mestnih znamenitosti bavarske prestolnice, še ni 

vse: za NAROČNICE in NAROČNIKE Gorenjskega glasa je 
Cena izleta v MUnchen samo 5.300 SIT. Ob prijavi je potrebno 
""('ti s seboj naslovljeni izvod Gorenjskega glasa in kar za 600 
tolarjev bo Vaš nakup še pred odhodom cenejši! 

Odhod jutri, 30. januarja, zelo zelo zgodaj zjutraj (tako rekoč 
sred' noči") izpred Hale Tivoli v Ljubljani. Najudobnejši turi-

stični avtobus Alpetourja PA boste lahko počakali v Škofji Loki 
°b enih ponoči; četrt ure kasneje bo ustavil tudi v Kranju, Trži-
c u in Radovljici, pa tudi na Bledu! Vse dodatne informacije, pri
jave in vplačila: Alpetourjeve turistične poslovalnice na vseh 
Slavnih gorenjskih avtobusnih postajah v Kranju, Škofji Loki, 
tudovljiei, Tržiču in na Bledu ter v malooglasni službi Gorenj
skega glasa, Zoisova 1 v Kranju, v pritličju poslovne stavbe. Naši 
lekfonski številki: 064/ 223-444 in 223-111. 

A L P E T O U R 
potovalna agencija 

D O B E R I Z L E T 

W a beneški karneval z Integralom Tržič 
^rubriki DOBER IZLET še en res odličen predlog: INTE-

K/*L, d.d., T RŽ IC Vas prisrčno vabi na karneval v Benetkah 
tZJenino ugodni ceni 3.800 tolarjev. Integralov izlet bo na 

Rustno soboto, 13. februarja. V programu celodnevnega izleta 
f med drugim.- prevoz z najudobnejšim avtobusom do Benetk, 

Punte Sabbioni; pustno presenečenje; vožnja z ladjo do sre-
' c-a Benetk, do Trga Sv. Marka; ogled beneških znamenitosti; 

LJ*° P°Poldne in večer za nepozabno pustno rajanje med tiso-
""i maskami po beneških ulica/i. Povratek na Gorenjsko bo 

nedeljskemu jutru, z odhodom iz Benetk šele ob desetih 
zvečer. 
^"'Pak res ugodna cena za ogled beneškega karnevala še ni 
^ za NAROČNICE in NAROČNIKE Gorenjskega glasa je 

Sl£ 'ntegralovega izleta v Benetke 13. februarja samo 3.600 
j . ' Vb prijavi je potrebno imeti s seboj naslovljeni izvod Gorenj-

, RQ glasa in na karneval se boste lahko podali po najugodnej-
Nrl' ladijska vozovnica je vključena v ceno izleta. 

. V: v Benetke bosta peljala (najmanj) dva avtobusa Inte-
I ^ a Tržič in v Integralu so svojo ponudbo še dopolnili: Odhod 
Kr<, Uaya °^ ^" l { n 1 2 Tržiča, s postankom v Radovljici, v 
dvi A " ' ' v škofji Loki in Medvodah. Na najudobnejši Integralov 

//V o o s t e lahko počakali tudi pred halo Tivoli v Ljubljani. 
Tu • a t n c informacije o programu izleta, prijave in vplačila: 

"Vična agencija INTEGRAL TRŽI C, na tržiški avtobusni 
fulr teU'f°n 064/563-280, seveda pa izlet lahko vplačate 
Posl V ma^°o^asni službi Gorenjskega glasa v Kranju v pritličju 
petL-Vne^a stolpiča na Zoisovi I, vsak dan od ponedeljka do 
064/ °d 7 0 0 d o 1 5 0 0 ure> o b s r e d a h d o 1 7 0 0 ure- Telefon: 

V 223-444 ali 064/ 223-111. 

K R O N T E L E K O M 
Z NAJSODOBNEJŠIMI ISDN REŠITVAMI 
Povsem verjetno je, da Alexander Bel l 
ne bi prepoznal svojega izuma, če bi mu 
dandanes pokazali telefon. Pravzaprav 
telefona samega skoraj ni več, zamenjuje 
ga naprava, pri kateri je prenašan je 
zvoka le ena izmed številnih storitev. 
Še zlasti povezovanje telefonije in raču
nalništva je obrodilo tako nesluten raz
voj komunikacij, o kakr šnem še pred 
desetimi leti n ihče ni upal niti sanjati. 
Integracija teh dveh tehnologij ni le 
omogoči la številnih novih storitev, ki pri
hajajo na trg kot po tekočem traku, tem
več je povz roč i l a tudi revolucijo v 
samem delovnem procesu. 
Sodobne telefonske centrale zmorejo 
n a m r e č še marsikaj drugega, kot le 
posredovati v govornem prometu. V 
delovnem okolju se o d l o č n o uveljavljajo 
integrirana govorna p o š t a , snemalne 
naprave, strežniki za faks, A C D - avto
matska distribucija klicev, D E C T - inte
grirani brezžični sistemi in še veliko dru
gih storitev, k i zagotavljajo čedalje večjo 
avtomatiziranost dela v p isa rn iškem oko
lju. 
Ponudba storitev je postala tako velika, 
da uporabnike ob njej begata dve bistve
ni zadevi: katere izmed njih zares potre
bujejo in koliko z njimi pravzaprav pri
hranijo. Odgovore na ta vprašanja lahko 
ponudi le telekomunikacijska d ružba , ki 
se ukvarja s celovitimi in vsestranskimi 
reši tvami. V Sloveniji lahko na prste rok 
preš te jmo ponudnike, ki so uporabniku 
sposobni zadovoljivo odgovoriti na obe 
glavni vprašanji , povezati odgovore v 
idejno rešitev, dobaviti opremo in sesta
viti ter nato tudi redno vzdrževati omrež
je. K r o n Telekom v Kranju je ena taks
nih d ružb , katere rešitve so skoraj v celo
ti vezane na tehnologijo švedskega Eriee-
soha. 
Podjetje, ki se je s telefonijo začelo 
ukvarjati že leta 1973, koje bila ustanov
ljena Elektromehanika Jekovec. prodaja 
na slovenskem trgu svoje rešitve po nače
lu funkcionalnega ključa, pri katerem 
podrobno opredeli funkcije posameznih 
storitev glede na naročnikove potrebe. 
"Kaj na ročn ik potrebuje, ponavadi niti 
ne ve, dokler mu ne predstavimo idejne
ga projekta, ki obravnava naročnikov 
objekt v celoti . Vod i lo opremljanja z 
novimi telekomunikacijskimi sistemi je 
najvišja raven integracije, pri kateri seve
da izginjajo še včeraj nujna delovna 
mesta telefonista in receptorja. Sodobna 
omrežja lahko sama komunicirajo oziro
ma povezujejo in prenaša jo podatke po 
vsej organizacijski shemi podjetja. Takš
ne komunikacije seveda nižajo fiksne 
stroške, prihranek pa je odvisen od kon
cepta organizacijske sheme," je povedal 
Franc Jekovec, direktor K r o n Telekoma. 
Sodobna telekomunikacijska oprema 
delovnega mesta lahko za več kot sto 
odstotkov poveča njegovo učinkovitost . 

hkrati gaje m o g o č e skoraj v celoti nadzi
rati. Sistem A C D je na primer narejen 
tako, da se telefonski klici av tomat i čno 
selijo po hierarhični lestvici navzgor, če 
se na spodnjih ravneh nihče ne oglaša, 
izpis telefonskega prometa pa hitro in 
n a t a n č n o pokaže , koliko in kaj kdo dela. 
Slednje je v marsikaterem okolju vzrok 
za nezadovoljstvo, toda namen K r o n 
Telekoma je pomagati lastniku nadzirati 
poslovanje. 
V idejni rešitvi za posamezno podjetje so 
poleg opisa obstoječega stanja še popis 
delovnih mest, načr t oštevilčenja, pri
ključitev na Telekom, zmogljivosti tele
fonske centrale, povezava z računalni
škim omrežjem in virtualnim telefon
skim omrež jem, govorna poš ta , A T M 
povezave, tarifiranje, A C D , C T I , snema
nje pogovorov, video konference in nad
zor, I S D N povezave, registracija delo
vnega časa itd. 
Ustrezna idejna rešitev je čedalje večji 
del projekta, v zadnjem času že kar polo
vica, pomembna pa je tudi druga polovi
ca. K r o n Telekom si dobro ime ustvarja 
tudi v prodaji in najboljši možni popro-
dajni podpori, pri č e m e r gre za namešča
nje sistema, vključevanje v obratovanje, 
garancijsko vzdrževanje, servisiranje in 
oskrbo z nadomestnimi deli. 
Hkrat i poskrbijo tudi za izobraževanje 
uporabnikov, upoštevajo spremembe v 
javnem omrežju ali v podjetju in se 
ustrezno odzovejo. Kron Telekom zago
tavlja vsem svojim kupcem po Sloveniji 
takojšnje posredovanje, v okviru vzdrže
valnih del, v njihovih prostorih pa se 

• šolajo tudi drugi vzdrževalci omreži j . 
• Temelj funkcionalnega ključa K r o n Tele

koma je Ericssonov govorni strežnik, ki 
• o m o g o č a najvišjo stopnjo računalniške 

in telekomunikacijske povezave. Z a šved
skega partnerja so se odločil i prav zaradi 
dolgoletnih izkušenj in visoke ravni zna
nja, ki j im o m o g o č a tudi vpeljevanje 
brezžičnih povezav v mrežnih verzijah. 
V primeru, če odpove ž ično omrežje , 
lahko sistem brezž ično povežejo in v 
posameznih primerih tako celo zmanjša
jo stroške telefoniranja v sistemu. Bržko
ne je prav ta možnos t zdaj največja pri
merjalna prednost Ericssona glede na 
druge dobavitelje tovrstne opreme na 
našem trgu. Z njo seje Ericsson že zelo 
približal prakt ični izpeljavi svojega nače
la: en človek - ena številka - en telefon, ki 
o m o g o č a nosilcu številke, daje dosegljiv 
prav vsak hip, bodisi na delovnem 
mestu, na potovanju ali doma. 
To nače lo popolne povezljivosti je tudi 
temeljna vizija K r o n Telekoma, ki se tudi 
pri vseh drugih aplikacijah, ki jih trži pri 
nas, povezuje z Ericssonovimi poslovni
mi partnerji. Eden t akšn ih je tudi D ic -
taphone, ki izdeluje profesionalne digi
talne snemalne naprave. Namenjene so 
predvsem snemanju telefonskih komuni-

Komercialni direktor Mujo Alidžanovie 

kacij za zelo specif ične ciljne skupine, 
kot so: banke, borzne hiše, zavarovalni
ce, elektrarne, javni promet (letališča, 
že leznica) , javne službe (policija, gasil
ci) , ki zaradi narave dela potrebujejo 
arhiviranje dokaznega gradiva o samem 
poteku komunikacij, če gre kaj narobe. 
Zapis na digitalnem avdio traku ( D A T ) 
je tako zašči ten, da se ga ne da spremi
njati, tako kot je to pri drugih zapisih, 
tudi t istih na r a č u n a l n i š k e m trdem 
disku, opozarjajo pri K r o n Telekomu, in 
zadošča za primere dokazovanja, zato 
tudi ps ihološko vpliva na ude ležence v 
tovrstnih komunikaci jah, da so bolj 
odgovorni. 
M e d dejavnostmi kranjskega telekomu
nikacijskega podjetja je treba med speci
alizirano ponudbo omeniti še sistem za 
nadzor gibanja vozi l ( G P S ) , k i deluje 
prek satelitskih zvez. Z alarmnim telefo
nom ( D R S ) pa se K r o n Telekom priprav
lja na to, da bo segel tudi na trge za širo
ko p o t r o š n j o . Omenjena telefonska 
naprava brezž ično sprejema signale sen
zorjev v oddaljenosti do nekaj deset 
metrov, ki naznanjajo vlome, poža re 
ipd., telefonska naprava pa sama poklice 
ustrezno številko ali sproži alarm. V veli
ko p o m o č je tudi starejšim ali bolnim, ki 
so s posebnim brezžičnim stikalom v 
nenehni zvezi z reševalnim centrom. Na 
našem trgu bo naprava sredi maja letos, 
obljublja komercialni direktor K r o n 
Telekoma Mujo Alidžanovie . 
Sodobne telekomunikacije ponujajo še 
več najrazličnejših rešitev, k i j i h 15 zapo 
slenih pri K r o n Telekomu uvaja glede na 
potrebe našega trga, temeljna podjetni
ška zamisel podjetja pa so še naprej 
predvsem celovite telekomunikacijske 
rešitve. • G V 



Ponesrečeni interni 

obračuni? 
Afarko Jenšterle, 

z u n a n j i s o d e l a v e c 

Trenutki našega vsakdana 

Plačat, prosim 
P e t e r Čolnar, 

z u n a n j i s o d e l a v e c 

Od izbruha "afere Holmec" je 
preteklo toliko časa, da se je 
megla okoli nje malce razblini
la. Zdaj je že mogoče razpozna
ti ljudi, ki so sodelovali v tej za 
policijo vsekakor izredno nehva
ležni akciji. Najbolj jasno se vidi 
generalnega direktorja policije 
Boruta Likarja v odstopu, ki je 
na televizijskem soočenju z novi
narjem Bojanom Budjo javno 
priznal, kako mu je po telefonu 
prebral vsebino zaupnega doku
menta. In ob tem priznanju je 
precej manj pomembno, kdo na 
policiji je bil tisti, ki je kurirju v 
roke potisnil še kopijo dokumen
ta, da ga takoj odnese novinarju 
najbolj senzacionalističnega 
dnevnika v Sloveniji. 

Verjetno je šlo pri vsem skupaj 
še za določene "prijateljske pove
zave", kar pa je spet irelevantno, 
saj je novinarjeva povsem oseb
na stvar, če bo imel odslej na 
račun svoje profesionalne eks-
kluzivnosti manj prijateljev. 
Vsekakor pa se vedno bolj potr

juje to, da so se mu prvi odrekli 
tisti, ki bi ga morali najbolj ščiti
ti, in da v novinarskem poklicu 
ni več mogoče računati na 
nekoč znano cehovsko solidar
nost. Zaenkrat vse kaže, da 
Budja ni sledil nepreverjenim 
govoricam, ampak povsem kon
kretnim dokumentom, zato 
bodo morali novinarji ob aferi 
vsekakor presoditi tudi umest
nost izjav predsednika njihovega 
društva, ki se je prvi odrekel nji
hovemu članu, ne da bi se sam 
pred tem (kot bi se za novinarja 
spodobilo) natančno informiral 
in prepričal o dogodku. Nav
sezadnje Budja ni zelenec v tem 
poklicu, saj ima med trofejami 
tudi odkritje znanih dogodkov v 
zvezi s slovenskem obveščeval
nim kombijem na hrvaški strani 
meje. 

Že nekajkrat je bilo rečeno, da 
večina zaupnih dokumentov do 
novinarjev prihaja z določenimi 
političnimi interesi. Zdaj nekate
re stvari kažejo, da so v policiji 
vse skupaj zakuhali s tem, ker so 
želeli le potešiti novinarjevo 
radovednost, vendar v neprevid
nosti niso pravočasno predvideli 
možnih posledic. Ob vsem sku

paj še vedno ostaja odprto 
pomembno vprašanje, zakaj je 
bil dokument izdelan in za kate
re namene so ga znotraj policije 
hoteli uporabiti. 

Ta del zgodbe je ob izbruhu 
ostal v glavnem v ozadju, saj se 
vse vrti le okrog tega, kako so 
stvari prišle v javnost, pozablja 
pa se na samo vsebino zapisa. 
Besede v njem so še posebej 
ostre in čeprav so v javnosti že 
nekajkrat izjavili, da v času osa
mosvojitvene vojne ni bilo nepra
vilnosti, je zaenkrat še posebej 
neprijeten tisti posnetek, ki ga 
vsakič znova predvajajo na tele
viziji in na katerem je mogoče 
videti ljudi zbrane ob veliki beli 
zastavi z dvignjenimi rokami, ki 
se v nekem trenutku razbežijo, 
popadajo na tla... 

Primer Holmec torej še zdaleč 
ni končan. Opozicija ga bo še 
posebej izkoristila ob interpela
ciji proti ministru Bandlju. 
Tokrat celo kaže, da vse skupaj 
ni bil njen konstrukt, ampak je 
mogoče šlo za ponesrečeni 
poskus internega policijskega 
obračunavanja, ki ga po izbruhu 
ni bilo več mogoče zaustaviti, saj 
ga vrh policije ni imel pod kon
trolo. Z vsako izrečeno besedo 
so se namreč bolj zapletli, vsako 
pojasnilo je bilo bolj sumljivo, 
kot recimo tisto o Likarjevem 
zdravljenju v Braziliji. Direktor 
policije (pa verjetno še kdo na 
Ministrstvu za notranje zadeve) 
bi Brazilijo zdaj še posebej potre
boval, ampak ne živahnosti Ria 
de Janeira, temveč pomirjeval
nih zvokov v amazonskem pra
gozdu. Toda to bodo ostale 
sanje. Z ministrom Bandljem na 
čelu jih namreč čaka kruta slo
venska realnost z bližajočo se 
interpelacijo, za katero v kon
kretnem primeru opoziciji niti ni 
bilo več potrebno uporabiti svo
jih zaveznikov in vohunov po 
ministrstvu, saj se je, kot vse 
kaže, zdaj zgodilo, da so jim 
obtoženci vroče gradivo kar 
sami prinesli pred nos. 

Marko Jenšterle ni član nobe
ne stranke. Komentarji so nje
gova osebna stališča. 

Ne vem, ali velja tudi za župa-
novanje tistih sto dni, ko demo
kratične družbe puščajo oblasti, 
da vlada brez kritike. Da se spo
zna s problemi in ima čas pose
či v stare nepravilnosti. Ne vem 
točno, kako je s tem. Rasel sem 
v časih, ko je oblast trdila, da so 
na vrhu najboljši in najsposo
bnejši, ki napak tako ali tako ne 
delajo, niti v prvih stotih niti v 
zadnjih dneh vladanja. 

Šlo je za lokalne voditelje. Tisti 
z vrha so bili razumljivo neza
menljivi. Ko smo jim novinarji 
od časa do časa le postavili pred 
obraz ogledalo, so nam razložili, 
podobno, kot mi je pred dnevi 
kranjsko društvo upokojencev, 
da ne smemo videti samo črno 
in da naj pišemo o lepih straneh 
življenja. Seveda je vse mogoče 
razložiti, vendar na žalost ne 
vsakomur... 

Gre za čisto droben, na prvi 
pogled povsem obroben pro
blem: Spoštovani župan, v 
Kranju se ne da parkirati! Saj 
vem, da nisem povedal nič nove
ga, vendar pa vse kaže, da so 
prvi ukrepi novega kranjskega 
župana povzročili, da so stvari še 
slabše. 

Nič ne rečem, lepo so se slišale 
volilne napovedi, da bo, ko bo 
izvoljen, takoj odstranil zaporni
ce pred parkirišči ob gimnaziji 
in občino in odpravil plačevanje 
parkiranja. Bil je mož beseda. 
Tako se je zgodi/o. V prvih dneh 
se sicer ni takoj nič spremenilo, 
samo muzali in nasmihali smo 
se, ker se je končno poznalo, da 
pometa nova metla in nam ni 
bilo treba seči v žep po tistih sto 
tolarjev, če smo imeli opravka 
na občini, banki ali pa amo se 
preprosto hoteli na kratko spre
hoditi po starem centru. 

A glej zlomka! Sedaj je že vse 
drugače. Obe parkirišče, kjer je 
bilo preje vedno dovolj prostora, 
sta sedaj nabito polni. Pri gim
naziji ni samo vse zaparkirano 
levo in desno, ampak stojijo 
avtomobili tudi po sredini 
"Grosovega peskovnika", kot so 
Kranjčani večkrat parkirišče v 
šali imenovali. Imamo sedaj 
toliko več opraviti na občini? 
Nam je nova občinska oblast 
tako sipatična, ali pa da bomo 
sedaj, ko nam ni treba plačati 
sto tolarjev parkirnine, vse posto
rili za nazaj in naprej? 

Ni tako! Problem namreč ni v 
tem, ker bi se na parkiriščih 
menjavalo toliko večje število 
avtomobilov, ampak v tem, ker 
vsak dan parkirišče v zgodnjih 
urah zasedejo isti avtomobili in 
se od tam nekako sedem ur ne 
umaknejo. Župan je s svojim 
zastonjkarskim ukrepom dose
gel, da sta obe parkirišči "rezer
virani" za uslužbence, oziroma 
ljudi, ki imajo delovno mesto v 
centru Kranja. Prej jim ni prišlo 
na misel, da bi puščali svoje 
avtomobile neposredno pred 
uradom, ker se je cena parkira
nja vsako uro seštevala! Zato so 
ji med službenim časom parki
rali na malo bolj oddaljenih 
lokacijah, parkirišči v centru pa 
sta bili na voljo za obiskovalce, 
ki so se po nekajkrat dnevno 
zamenjali. 

Sedaj res ni tako, kot je včasih 
bilo, vseeno pa se spomnim na 
čas, ko sem ob prihodu v knjižni
co poravnal parkirnino s stotimi 
tolarji. Sedaj moram krožiti 
med zaparkiranimi pločniki ter 
iskati morebitni prazno luknjo, 
da lahko reskiram s prepoveda
nim parkiranjem plačilo kazni 
nekaj tisoč tolarjev. Lahko reče
te, da na kasirajo ravno redno. 
Ko sem pred dnevi to rekel pro
dajalki v Globusu, mije odgovo
rila, da je to lahko res, vendar 
razdelijo listke vedno, kadar 
tako parkira ona... 

Kdo bi si mislil, da bom kdaj 
"navijal" za plačevanje parkirni
ne!? Kaj pa je v tem sploh naro
be? Ko pridemo v Ljubljano ali 
Celovec, moramo za vsakim 
vogalom, odšteti precej več kot 
sto tolarjev. Zakaj pa 
Ljubljančani ali pa Celovčani ne 
bi tudi plačevali v Kranju? 
Konec koncev bi jim s tem samo 
omogočili, da lahko parkirajo. 

Res ne vem, kako je s tistimi 
stotimi dnevi. Če je kranjskemu 
društvu upokojencev všeč ali ne, 
je že tako, da bodo v časopisih 
vedno raje pisali o tistem, ki je 
uničil mestni cvetlični nasad 
(zaradi opozorila drugim, naj 
tega ne delajo), kot pa o tistem, 
ki ga je zasadil. Ne zato, da bi 
potem vsi sadili rožice. In kaj 
ima s tem kranjski župan? 
Veliko. Sam se je prijavil in na 
volitvah potegoval za dežurnega 
krivca! 

PREJELI SMO 

Slovenska nestrpnost 
Spoštovani! 
Oglašam se na objavljen pri

spevek g. Janka Fona z Jesenic 
v Gorenjskem glasu, dne 24. 12. 
1998. Mogoče mi je še bolj 
padel v oči zato, ker ste ga obja
vili pred božičem, malo pa tudi 
zato, ker vem, da se gospod več
krat oglaša v tem ali onem 
časopisu, vedno s kakšno aktu
alno proticerkveno temo. 
Večkrat me je že imelo, da bi 
mu kaj odgovorila, zdaj sem to 
končno spravila na papir. 
Dobro, da je praznik, da imam 
čas. On je že v pokoju, medtem 
ko mene še čaka vsaj 30 let 
delovne dobe, ko bodo vsi moji 
pokojninski prispevki šli za 
tekoče pokojnine, za nas vpra
šanje, če bo kaj ostalo. Še večja 
uganka je prihodnost naših 
otrok, ki so še v plenicah. S tem 
ne trdim, da današnji upoko
jenci pokojnin niso zaslužili, so 
imeli pa boljše pogoje za zapo
slitev in doseg pogojev za upo
kojitev. Nam bodo verjetno 
podaljševali delovno dobo, dok
ler bo šlo. To ne bi bilo tako 
hudo, če bi bilo delovnih mest 
toliko kot včasih. Ker vem, 
kako je biti tudi brez službe, ti 
večni boj za stalno zaposlitev in 
redni dohodek pobere veliko 
energije. Če imaš bogate in 
vplivne starše ta boj ni hud. 
Drugače je, če si sam za vse, če 
moraš podpisati starše tudi 
finančno in moralno. Kljub 
temu da ti bogastva niso nudili 
si jim hvalžen, da so ti mudili 
vsaj topel dom spodbudno bese
do in versko vzgojo. Kakorkoli 
je že bilo in še bo, za mene je 
glavni krivec vpliv politike na 
ljudi. Ta se res kaže povsod, še 
posebej pa v TV medijih. 

S člankom Pohod katoliške 
cerkve se je g. Fon obregnil ob 
slovenskega metropolita in 
nadškofa g. Franca Rode, ki je 
nekaterim Slovencem očitno 
trn v peti. Po mojem mnenju 
mora dober gospodar voditi 
kmetijo tako, da gre njemu 
dobro in ljudem, ki z njim živi
jo. 

Vsak človek, ki je odgovoren 
za soljudi, mora imeti sposo
bnost vodenja, zato ima za to 
svoja merila, pa ni važno, v 
kateri ustanovi je. Moti ga cer-
kevni davek, tudi g. Gantar ga 
je uvedel s posočnino, plačati si 
ga moral, nihče te ni vprašal, 
ali si jo pripravljen oz. če jo 
lahko. Povrhu vsega se zna še 
tako lepega narediti, da bo kje 
verjetno dobil nagrado za 
dobrodelnost. Smešno neumna 
se mi zdi izjava g. Fona o TV 
oddaji "Po domače". Tudi za 

njen scenarij naj bi bila kriva 
Cerkev. Scena te oddaje je po 
novem še vedno tako togo, 
poleg tega je oddaja precej kraj
ša, da jo komaj opaziš, medtem 
ko je bila po starem prepoznav
na le po prodaji kosmodiska. 
Za moje pojme Slovenci še 
nekaj časa ne bodo zmožni pri
praviti spektakla narodnoza-
bavne glasbe, kto je npr. avstrij
ski Musikantenstall (Senik 
godcev), ki že vrsto let živi pred
vsem od Avsenikove glasbe. 
Oddaja narejena z občutkom 
za dušo te pritegne, da lahko 
dve uri in pol s srcem poješ in 
uživaš. Naj se ob tem spomnim 
g. Vinka Simeka, kije s svojim 
projektom Marjanca želel 
popraviti, nekaj podobnega po 
mu to s kopiranjem g. Karla 
Moika ne uspeva najbolje. Zato 
se je moral preizkusiti v TV 
oddaji Petka. V tej vpliv cerkve 
sigurno ni občuten, saj g-
Šimek v njej tako veselo in brez 
vsakega okusa mlati P° 
pomladnih politikih, da se g<* 
samo Bog usmili. Ostali so 
samo dobri in nedolžni. Vsak 
ve, da kdor dela tudi greši. Čez 
mero okusa so vsi vici in članki, 
ki tolčejo po bratih Podobnik, 
zame so ta potuhnjeni politiki 
še dosti večja škoda za narod 
Mislim, da kapelice in bogkov 
kot v ozadjih glasbenih posnet
kov ne morejo biti diktatura 
Cerkve, saj narodnozabavno 
glasba sodi v tak ambient-
Težje bi kdo gledal te posnetke 
iz kakšne industrijske cone-
Poleg tega nas bombardira dik
tatura komperciale, vsak se 
trudi svoj izdelek bolje in hitre
je prodat. Ravno tako ga moti 

jo požegnani kilometri cest. o-
ne gre nikamor oz. samo P° 
bližnji opravkih, ti to verjetno 
res nič ne pomeni. Tisti, ki s^0 

vsak dan na cesti po dve Ur1, 

vemo, da se mnogokrat pelje s 

teboj angel varuh. Taka stvar 
zame ni nikoli odveč, norčevanje 
iz tega je nesmisel, ker sloven
ske ceste tekoče pobirajo svoj 
davek. Sicer je tako ali tako na 
vsaki najmanjši prireditvi kak
šen ugleden gost, kar je za neka
tere tudi blagoslov. Moti ga vero
uk v šolah glede tega je meni 
vseeno, saj obstajajo katoliški 
vrtci in šole, tako, da možnost, 
ne samo izobrazbe, ampak pred' 
vsem dobre vzgoje otroci zdaj že 
imajo. Tudi rezultati kažejo, dO 
je to dobra odločitev Cerkve, 
slabo pri vsem tem je, da imajo 
v tujini take šole ugled in reno
me, pri nas pa je država do nji" 
in do vrtcev preveč mačehovsko 
tudi nepoštena (g. Gaber vseeno 
ne more imeti čiste vesti). 

Nadaljevanje na 21. strani 
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Za zmeraj me bo žrlo 
Poštenje nekaterim ljudem pomeni več, drugim 

manj. Nekateri se s tem ne ubadajo več kot toli
ko. Ni jim mar, kaj si o njih mislijo drugi. Med 
nami pa živijo taki, ki jim je brezmadežna podo
ba važnejša od marsičesa drugega. Zanjo so se 
pripravljeni boriti, se dokazovati, prepirati. 

Nazadnje, če ne uspejo, raje sklonijo glavo in lju
dem, ki so jih po krivem obdolžili, obrnejo hrbet za 
vse večne čase. 

Marjan sodi med te slednje. Svojo življenjsko 
zgodbo mi je pripovedoval s takim žarom, kot bi 
se zgodila včeraj. Osebe, ki v njej nastopajo, so opi
sane z vsemi podrobnostmi: kaj in kdaj je kdo kaj 
rekel. In tudi zakaj. Kdo je s kom držal in kdo je, 
vsaj na tihem, stopil na Marjanovo stran. 

Krivica že od nekdaj zelo boli. Vsakega izmed 
nas. Bolj od marsičesa drugega. Marjana ni pre
nehala boleti vse do današnjega dne. S to boleči
no bo nekoč legel v grob, ne da bi sploh poskušal 
odpustiti tistim, ki so ga ožigosali. 

Zgodbo sva morala začeti takoj po vojni, ko se 
je, še ves zelen in poln idej vrnil od vojakov. V kov
čku iz kartona je imel nekaj pozašitih gat, par 
prav takih nogavic, srajco in še ene dolge, "ta 
zakmašne" hlače. Ko se je z vlakom peljal iz 
Zagreba proti Ljubljani, je razmišljal o svoji 
Tatjanci in o hiški, ki jo bosta nekoč imela. Le 
denar, ta presneti denar, mu je delal težave! 

"V šoli, ki sem jo obiskoval pred vojno, sem bil 
med tistimi, bolj brihtnimi. Učitelj mi je vseskozi 
govoril, da me je škoda za hlapca, da moram iti 

U S O D E 
P i š e M i l e n a M i k l a v č i ć 

v šole," se vrača v preteklost Marjan. "Toda 
potem je prišla vojna. Kot sedemnajstletnega fanta 
so me vtaknili v nemško vojsko. Misliš, da sem 
vedel, za kaj gre ?! Figo! Kamor so mi ukazali 
sem šel in če se je le dalo, sem se skrival, ko je 
zaropotalo. Ko sem bil nekoč ranjen, so me posla
li domov. Nazaj se nisem več vrnil. So me prej 
pobasali naši in me odpeljali v gmajno." 

Prišla je svoboda in vojaščina. Imel je že skoraj 
petindvajset let, ko je bil spet v "civilu", toda pre
star, da bi šel res v šole. 

"To so bili časi, ko se je službo težko dobilo. 
Moji vrstniki so poleti izdelovali opeko, nekateri 
so garali v kamnolomu, drugi spet so poskušali 
doma na kmetiji. Jaz bi strašno rad vozil avtobus 
ali vsaj tovornjak, pa nisem mogel priti zraven." 

Marjan mi je s slikovitimi besedami opisoval 
tista leta. Še zmeraj se je spomnil kangljice, v 
kateri si nosil malico. Bila je modra, z belimi pika
mi, že malo obtolčena. Mama mu je skuhala 
"šaro", odrezala kos kruha in od tega je moral 
biti sit ves dan. Velikokrat je moral zvečer, ko je 
prišel domov, kakšno stvar postoriti še v hlevu ali 
okoli hiše. Kakšen danje bil tako utrujen, da mu 
tudi za jesti ni bilo. Toda bil je mlad in imel je 
Tatjanco, zato je zmogel veliko več.... 

Marjan se spominja, da gaje njihov šef rad dal 
na zob. Koliko kosov opeke so naredi/i, pa je skrb
no vodila njegova "priležnica". Tako so ji rekli, 
ker je imel doma uradno ženo, ki pa potem, ko je 
postal nekaj več, ni bila zadosti dobra. 

"S tisto žensko sta ves čas nekaj mečkala. 
Njuna evidenca je zmeraj kazala drugače kot pa 
je bilo v resnici. Že nekaj časa smo med seboj 
govorili, da eden izmed njiju opeko na skrivaj 
tihotapi ven. Dokazati pa jima nismo nič mogli. 
Sami smo se organizirali in že kmalu smo ugoto
vili, da se je stanje čez noč spremenilo. Toda 
nihče izmed nas se jima ni hotel zameriti, saj je 
bil od njiju odvisen naš kruh." Medtem se je 
Marjan s svojo Tatjanco tudi oženil in na doma
či parceli so začeli kopati temelje za novo hiško. 
"S kakšno ljubeznijo sva delala vsako prosto 
minuto! Tudi ob praznikih in nedeljah! Saj druga
če ni bilo kaj prida časa! Čeprav je bila žena nose
ča, je prav tako vihtela kramp in lopato kot jaz. 
Vse svoje, prihranke sva vložila v pesek, cement jn 
apno. Pa kako težko se je takrat material dobil! 
V naši vasi je bila vraža, da morata mož in žena 
prvo noč, ko so zabetonirani temelji, spati na 
njih. Da preizkusita, če zdržijo njuno ljubezen. 
Tudi to sva storila, bog mi je priča! Pa še lepo 
nama je bilo...." 

Na šihtu pa je bilo nekega lepega dne vse naro
be. Prihajale so nekakšne komisije in pregledova
le papirje in Marjan še danes ne ve kako, toda 
začelo se je šušljati, daje on edini, ki zida hišo in 
zato tudi edini, ki bi imel od odnesene opeke kori
sti. 

"Misliš, da sem se na začetku kaj sekiral zaradi 
tega?! Vedel sem, da sem pošten, da na meni ni 
nobenega madeža, zato sem se še zmeraj upal vsa

kemu pogledati v obraz. Toda govorice niso potih
nile. Kot da bi imel hudič mlade! Vedno več jih je 

bilo..." Marjan se je za nekaj trenutkov naslonil 
na stolu nazaj in globoko vzihnil. Nikar se ne 
sekiraj, ga je hitela tolažit žena Marjanca. 
Potem se je obrnila k meni in dejala, da ga tisti 
"cegu" žre že petdeset let in da ga bo enkrat tudi 
požrl, če ne bo dal "gmahaMarjan je odri 
mapo, v kateri ima shranjene vse dokumente, 
fotografije, nekatere naslove, časopisne odrezke in 
še marsikaj. Na dan potegne zvezčič, v katerega si 
je ves čas skrbno zapisoval vse, kar se je dogaja
lo. Zdelo se mije, da mu ta mali dnevnik res 
veliko pomeni.... "Nekoč so me pred vrati na 
šihtu že zjutraj čakali miličniki. Bili so trije-
Legitimirajo me in me sprašujejo, kdo sem, kako 
se pišem, kot bi jim "malo falilo". Vse tri sem P0?' 
nal, saj smo skupaj gor rasli, zato sem se hotel se 
malo pohecati, naj ga nehajo "srat", pa so me 
tako grdo pogledali, da sem kar utihnil. 

Takole 
bomo naredili, mije rekel eden izmed njih, sedaj 
boste šli z nami in tako dolgo vas bomo imen 
zaprtega v kleti, dokler ne boste priznali, da ste 
bili vi tisti, ki ste kradli. O, tega pa ne, sem se 
postavil zase. Jaz nisem še nikoli kradel in nikoji* 
ne bom. V tistem trenutku se nisem bal ne trdlr 
čnikov ne hudiča! Popolnoma vseeno mi je bilo-
Da pa bi mi kdo naprej metal mojo hiško, ki sem 
jo prigaral s svojimi žulji... Ne tega pa ne!" 

Naneslo je tako, daje Marjan v svoji sveti jez' 
enega malo porinil, da se je ta potem spotaknil 
in padel na tla. Kaj hujšega se skoraj ni mog'0 

zgoditi 
(konec prihodnjič) 



Nadaljevanje z 20. strani 
Kar mene moti so tudi razne 

izjave o morebitnem papeževem 
obisku ob razglasitvi Slomška za 
svetnika. Vsi vsevprek govorijo, 
koliko to stane, čeravno vsakdo 
ve, da tudi Charles in Esmeralda 
in še kdo drug ne pride zastonj. 
Cerkvi je pač treba metati polena 
pod noge. Slutim, da bo slovenski 
politični vrh papeža zaradi svoje
ga ugleda vseeno povabil, da se 
naredijo lepe pred svojmi volivci. 
Tako vprašanje ne bi smelo biti 
stvar polemik, saj je Slomšek s 
svojimi deli vzgajal Slovence in 
mladino dolgoročno. Skupina 
Taibach in podobni, ki živijo s 
svojimi projekti na račun države, 
verjetno niso kaj prida zgled za 
mladino oz. njihov način življenja 
ne more biti mera za slovenski 
narod. 

Hvala bogu ima tudi Cerkev 
svoje časopise Družino in revijo 
Ognjišče pa Radio Ognjišče, kot 
najbolj znani, ki nudijo nasvete 
za zdravo krščansko družinsko 
življenje in tešijo potrebo po dobri 
vzqji. Še vedno mislim, da se več 
naredi z dobro in pametno bese
do kot pa blatenjem, vsevprek. 
Tako se mi zdijo velik nesmisel 
tudi razne izjave tedna, kjer že 
butasti takoj dobri občutek, na 
katero stran vleče novinar, pa še 
Pri poslušalcih dobiš občutek, kot 
da so naročeni ali pa plačani, da 
s? izkašljujejo po telefonu. Noja, 
danes sem se tudi jaz, enkrat pač 
nisem mogla mimo tega, kar je 
zapisal g. Fon. Upam, da se ne 
bom več oglasila, g. Fon se bo po 
zaključku sodeč verjetno še kdaj. 
Vseeno želim njemu in vsem sku-
Paj mirno zadovoljno in uspešno 
teto, zadnje v tem tisočletju. Ker 
skupaj živimo na majhnem, a 
Prelepem končku sveta, potrpimo 
drug z drugim, saj so po napove
dih sodeč pred nami še hude pre
izkušnje. Od politike navadni 
smrtniki kakšnih koristi ne bomo 
,meli- Sožitje in medsebojna 
Pomoč p a jj0Sta e n i m v pomoč pri 
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razpisa za dodelitev podpor pri 
izvedbi strukturnih sprememb v 
rastlinski pridelavi, živinorejski 
prireji, predelavi, dodelavi kmetij
skih pridelkov ter turizmu na 
kmetijah (Uradni list RS, št. 63 -
10. X. 1997) zakoniti, pravilni in 
izvedeni v maksimalno hitrih 
rokih, ki jih je določalo sprejema
nje proračuna za l. 1997. Ob 
koncu MKGP cinično ponuja pri
zadetim možnost vloge za ponov
no preveritev postopka (rok za 
oddaje te vloge je 15 dni od preje
ma odločbe, ki jih je MKGP deli
lo januarja, 19971) ter civilni 
sodni postopek proti MKGP. 
Vsebina okrožnice naj bi pomeni
la odgovor ministrstva na nekate
re očitke, izrečene na zadnji seji 
parlamentarnega odbora za kme
tijstvo, gozdarstvo in prehrano, 
kot tudi na nekatere očitke minis
trstvu, ki so bili objavljeni v medi
jih (pisma bralcev). Ker sem na 
določene nepravilnosti pri tem 
postopku tudi osebno opozarjal v 
nekaterih medijih, sem "sporočilo 
za javnost" ministrstva razumel 
tudi kot odgovor na moje javno 
pismo ministru. Zato se mi zdi 
potrebno, da ob tako načrtnem 
medijskem pritisku ponovno 
javno navedem nekaj, dejstev, na 
katere sem že opozarjal in nika
kor ne potrjujejo vsebine okrožni
ce. 

premaRovQnju problemov in stisk 
'im pa v zadoščenje, da smo drug 

nekomu neka/ tktbrega storili. 
lato vsem skupaj korajža velja, 
ker življenje ne čaka, ampak gre 
naprej. 

Lepo pozdravljeni! 
Damjana Oblak 

'Sporočilo za javnost 
Ministrstva za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano 

V zadnjih tednih preteklega leta 
SeJe na kmetijskih straneh večine 
sl°venskih medijev, ki tej tematiki 
Posvečajo pozornost, pojavila 
°krožnica ministrstva za kmeiij-
stvo, gozdarstvo in prehrano. V 
nJej MKGP navaja, da so bili vsi 
P°stopki pri izvajanju javnega 

Rok za oddajo vlog na razpis, ki 
je bil objavljen v UL RS dne 10. 
10. 1997 in v medijih predstavljen 
20. 10. 1997, je bil 31. 10. 1997. 
Kmetje skupaj s kmetijskimi sve
tovalci na terenu smo torej imeli 
za pripravo vlog, ki so zahtevale 
nemalo dokumentacije, cca. 10 
(deset) dni časa, medtem ko je 
ministrstvo ne glede na sprejetje 
proračuna lahko vse vloge kvalifi
ciralo na popolne in nepopolne 
glede na razpisne pogoje v mese
cih novembru in decembru, 1997, 
saj sprejetje ali nesprejetje prora
čuna javno objavljenih razpisnih 
pogojev v ničemer ne spreminja. 
Prav tako je bilo možno v celoti 
definirati prednostno listo popol
nih vlog za primer, da bo prora
čunskega denarja premalo za 
vse. Na čas po sprejetju proraču
na je bilo razumljivo potrebno 
odložiti le konkretno sklepanje 
pogodb. Osebno sem odločbo pre
jel 21. 1. 1998. Glede na kvalifi
kacije MKGP, da je vloga nepo
polna, sem ob mojem trdnem pre
pričanju, da gre za napako v 
postopku, takoj vložil zahtevek za 
ponovno preveritev postopka. 
Kljub neštetim telefonskim 
urgencam, kljub pismeni urgenci 
na MKGP in kljub javnemu 
pismu ministru, kije bil objavljen 
v nekaterih medijih, vse do danes 
še nisem prejel nikakršnega 
odgovora s strani ministrstva. 
Zato ob trditvah MKGP, da so 
bili vsi postopki korektni in zako

niti, ne morem mimo vprašanja, 
kjer je zakonska podlaga za to, 
da po več kot 11 (enajstih) mese
cih od dne, ko sem 28. 1. 1998 
vložil zahtevek za ponovno preve
ritev postopka dodeljevanja sred
stev še vedno nisem dobil nika
kršnega odgovora? Prav tako 
ponavljam vprašanje, ki sem ga v 
medijih že zasledil in sicer, kje je 
zakonska podlaga za to, da 
ministrstvo vztrajno skriva poda
tke o rezultatih javnega razpisa 
in s tem postavlja v neprijeten 
položaj kmetijske svetovalce na 
terenu, na samo delo ministrstva 
pa postavlja dodatno senco dvo
mov? Če je razpis javen in so 
postopki izvedbe transparentni, ni 
razlogov za tajnost rezultatov raz
pisa. 

Kot že tolikokrat doslej tudi 
tokrat ministrstvo prosim za kon
kreten odgovor na konkretno 
vprašanje. Igra načelnih javnih 
demantijev v medijih s pozicije 
moči proti konkretnim očitkom 
posameznika nikakor ne sodi v 
krog korektnih odnosov do udele
žencev javnega razpisa oz. do 
strank v upravnih postopkih oz. 
do posameznika - davkoplačeval
ca. V predlogu ministrstva, da naj 
prizadeti kmetje koristijo sodno 
pot za uveljavitev pravic, pa se 
jasno kaže dejstvo, da na ministr
stvu natanko vedo, koliko energi
je smo kmetje ob svojem stalnem 
trudu za preživetje in ohranitev 
proizvodnje predvsem v težjih 
pogojih pridelave (gorsko-
višinske kmetije) zmožni vložiti v 
dokazovanje svojih pravic. Ob 
svojem znanem delavniku, ob 
poznavanju trajanja in stroškov 
sodnih postopkov ter odnosa 
državnega aparata do nas smo 
omejeni na opozarjanje na napa
ke, kršenje zakonov in človekovih 
pravic s strani državnega aparata 
v pismih bralcev. Žal se tega dej
stva odgovorni na ministrstvu 
zelo dobro zavedajo in ga pri svo
jem delu tudi v polni meri upošte
vajo. • Naslov v uredništvu 

goči zaslužiti še kak tolarček, saj 
vemo, kakšne so pokojnine. Ali 
pa ne bi morda le kdaj tudi pre
bral, kaj dopisovalec napiše? 
Potem bi bili najbrž njegovi član
ki bolj redki, žal pa tudi stranski 
dohodek manjši. Saj se ne mis
lim mešati v uredniško politiko, a 
najbrž bi bilo to priporočljivo še 
za kakšno drugo kolumno (ko 
npr. kranjski laj nar pripravlja 
druženje jeseniških gledališčni-
kov - in je nasploh najpomemb
nejši kranjski kulturnik). Pa brez 
zamere, saj pravite, da je 
Gorenjski glas naš časopis. Zato 
bi tudi jaz rad videl, da bi bil še 
boljši. Dve leti sem v Društvu upo
kojencev, pa "inkriminirane" 
slike nisem opazil. Pa ja menda 
Čolnarjevih "pred časom" ne 
pomeni deset let ali več. Moram 
povedati, da sem zelo zadovoljen 
s članstvom v tem društvu. 
Vsakdo v njem najde možnosti za 
telesno in umsko aktivnost. S pla
vanjem, kegljanjem, balinanjem, 
streljanjem, smučanjem, kolesar
jenjem, pohodništvom. planinar-
jenjem in ne nazadnje tudi z roč
nimi deli krepimo svoje fizične 
sposobnosti, potem pa še pojemo 
v dveh pevskih zborih, se ukvarja
mo z literaturo v literarno-
recitacijskem krožku, igramo 
šah, imamo razgovore z umetniki 
in različna predavanja, gledamo 
video-filme, hodimo na izlete po 
širni domovini in bližnjem ino
zemstvu, o, pa tudi zabavamo se. 
Skrbimo za zdrav duh v zdravem 
telesu in s tem delamo škodo 
Zavodu za pokojninsko zavarova
nje, ki nam bo še dolgo moral 
izplačevati pokojnine. No zato pa 
manj obolevamo in se to nekako 
izravna pri manjših stroških 
zdravstvenega varstva. Trdim, da 
je nekaj narobe z vsakim tistim, 
ki v našem društvu ne najde mož
nosti za sodelovanje. S politiko se 
pa prav zares ne ukvarjamo, vsa
komur puščamo njegovo prepri
čanje. 

Kranjsko športno 
društvo KIT - svetovni 
prvak in Gorenjci 
premagali prekaljene 
obmorske ribiče 

(Gorenjski glas, 8. 1. 1999) 
V zvezi z zgoraj navedenim 

člankom objavite naslednji 
odgovor Zveze za športni ribolov 
na morju Slovenije: 

1. Netočna je trditev, daje dru
štvo "KIT" svetovni prvak. Na 
34. svetovnem prvenstvu v lovu s 
palico iz čolna v času od 3. 10. 
do 11. 10. 1998 v Piranu, Izoli in 
Kopru je nastopilo 16 državnih 
reprezentanc (in ne društva). V 
slovenski reprezentanci, ki je 
osvojila naslov ekipnega in posa
meznega svetovnega prvaka je 
nastopilo 5 tekmovalcev iz 4 
društev. Med njimi je bil tudi 
tekmovalec društva KTI Kranj g. 
Marjan Čater, ki je osvojil s slo
vensko reprezentanco zlato 
medaljo. 2. Ravno tako so netoč
ni podatki o številu članov držav 
v morskem ribolovu. Omenjena 
števila so močno pretirana, saj je 
bilo na Hrvaškem v letu 1998 
cca 20.000 članov skupaj s pod
vodnimi ribolovci. 

Predsednik Zveze 
Bojan Loboda 

Temna stran dneva 
(Gorenjski glas, št. 102 z dne 

30. 12. 1998) 
Užaljen sem, ker sem eden "od 

takšnih" v Društvu upokojencev 
Kranj, kot nas imenuje zunanji 
sodelavec Vašega časopisa Peter 
Čolnar oziroma njegova izmišlje
na gospa. Saj običajno ne berem 
"umotvorov" tega dopisovalca, a 
na omenjeni prispevek so me opo
zorili. Poskusil sem nekajkrat 
prebrati dopise g. Čolnarja, a 
sem obupal. Nikoli nisem mogel 
ugotoviti, kaj bi rad povedal, saj 
običajno njegovi sestavki nimajo 
ne glave ne repa. Pa mi je rekla 
neka gospa - naj uporabim njegov 
žargon - da to ni čudno ob njego
vi izobrazbi. Lepo je od urednika, 
da upokojenemu novinarju omo-

Zato pa me je podtikanje g. 
Čolnarja tudi zabolelo. Na koncu 
pa moram vendarle vprašati g. 
Čolnarja, od kdaj ga Titove slike 
motijo? Ali že ob nekdaj ali šele 
od leta 1991? In če že od nekdaj, 
zakaj pa je potem držal figo v 
žepu? V vseh javnih prostorih so 
takšne slike visele in tako najbrž 
tudi v njegovi pisarni - če jo je 
sploh imel. Prav na živce mi grejo 
ljudje, ki so šele v samostojni 
Sloveniji spoznali, kako zelo so 
bili proti komunizmu. Ja, ja, 
lahko je brcati mrtvega psa, kaj 
pa prej? G. Čolnarju se bom 
javno v tem časopisu opravičil, če 
mi bo dokazal, da je proti 
Titovim slikam javno (in pisno) 
protestiral že v "svinčenem reži
mu". 

prof. dr. Zdravko Kaltnekar 

Pismo z enega 
brega na drugi breg 

(pismo novinarju na drugem 
bregu) - g losa 

Za neplavalce je pisanje z 
enega na drugi breg edini način 
pogovarjanja, kajti šumenje in 
valovanje vode onemogoča obi
čajen pogovor, še posebej, če je 
voda kalna in hladna. 
Dokazovanje moči z metanjem 
kamenja na drugi breg, pa je 
tudi metoda iz preteklega časa, 
merjenje in štetje skokov "žabi
ce " pa je možno samo z istega 
brega. 

Vsako pisanje ima svoje razlo
ge, ki so lahko: pisanje za preži
vetje, pisanje za izpolnitev idea
lov, pisanje za imetje in še bi 
lahko našteval. Seveda pa vse 
ni odvisno od pisca, pač pa od 
bralca, kaj in kako je prebral in 
razumel. Vem, da je res, da so 
naši časniki v službi politike, pa 
kljub temu tega ne morem ver
jeti, še manj pa razumeti, zato 
se pri svojem delu ravnam tako, 
kot verjamem svojim idealom. 
Vsak borec brani svoj pridobljen 
prostor in ne dopusti nasprotni
ku kakršenkoli posega vanj. Za 
svoj prav so si taki borci priprav
ljeni obmetati z vsem svojim 
besednim zakladom, nasprotni
ku pa ne priznati nobenega pra
vilnega koraka, narejenega na 
krajevno običajen način. Sedaj 

pa se je zgodil dogodek, ki je 
borcem do obisti poznan, ni pa 
poznan tistim, ki so daleč od 
tega kraja in od obeh bregov. 
Bralec, kije bral pismo z druge
ga brega, poslušal radijska 
poročila z nasprotnega brega, je 
lepo zgibal nazaj časopis in 
dogodek prepustil čaru pozabe 
in se še naprej jezil nad svojimi 
sonarodnjaki, ker se ne znajo 
pogovarjati, še manj pa dogovo
riti. 

Bilo mu je pa še huje, saj ni 
mogel sam razsoditi po svojem 
znanju, komu od nastopajočih 
mu je jutri za včeraj verjeti. 
Nasprotnikom neke ideje težko 
verjame, kar so na drugi strani 
predstavljeni branilci ideje kot 
sodobni kalimeroti, na katere 
so vsi pozabili in jih želijo pusti
ti tam, kjer so. Ta Bralec išče 
nekoga, ki bi mu napisal pismo 
z brvi, ki je razpeta med oba 
bregova. Upa, da se bo našel 
tudi tak pisec pisem, ki bo znal 
oba bregova z enake oddaljeno
sti gledati, videti in zapisati. 

Tu se je temu Bralcu pojavilo 
še eno odprto vprašanje, koliko 
verjeti narekovanemu pismu? 
Bralec je s svojim dvomom začel 
poslušati vsa radijska poročila 
na vseh valovih, ki pridejo do 
njega, gledati obraze za ste
klom in na koncu se je začel, 
sam s sabo, stoječ pred ogleda
lom tudi pogovarjati s sliko, ki 
jo je videl. Bolj je sestavljal in 
bral pisma z obeh bregov, manj 
je uspel sestaviti sliko, ki bi mu 
pokazala, katera slika je prava 
med obema bregovoma. Iskal je 
pomoč, iskal je pisca z brvi, ker 
je vedel, da tak pisec nekje 
mora biti. Vedel je, da take 
pisce imamo, saj imamo v tej 
deželi posebno šolo za učenje 
takega pisanja. 

Spoštovana(i) novinar(ka) 
Prosim vas, da temu Bralcu, 

ki pač sodi v skupino ljudi, ki 
jim je značajska vrlina večni 
optimizem in je poln upanja, 
napišete nekaj pisem z brvi. 
Pokažite mu sliko, ki jo vidi 
popotnik s te brvi in ki ni obre
menjen s slikanjem za preživet
je. Prepričan sem, da to lahko 
storite, saj znate. Ta slika z brvi 
bo mogoče pomagala tudi tis
tim, o katerih se piše z obeh bre
gov. Pokazala jim bo pot skozi 
lastne napake za izpolnitev 
obveznosti, ki so jo prinesli s 
seboj. Njihovim otrokom tako 
ne bo treba, ne od doma in ne 
kopati minerale, ki so varno 
shranjeni v nedrjih Zemlje za 
poznejše rodove. Ti jih bodo 
znali kvalitetno uporabiti in dol
goročno koristiti ter jih ne bodo 
metali v peč. P.S.- Vsaka podo
bnost z novinarji je zgolj slučaj
nost in naključje. Božo Dukić 

P i š e : M i h a N a g l i c 

Rajko Jelovčan, dirkač 
in nesojeni letalec 

Gorenja vas, v Sokolskem domu, takoj po 
nemški zasedbi, spomladi 1941. Sokoli so mora
ti, še preden so njih delovanje prepovedali, v svo-
j'h prostorih obestiti firerjevo sliko. Na nasled
nji seji, kije bila tudi zadnja, je bila prva točka 
dnevnega reda - pljuvanje v Hitlerjevo sliko! 
Vsak od navzočih je stopil na stol in pomeril... 

°d tistih, ki so sodelovali - in za to je bilo 
treba kar nekaj korajže - sta danes živa samo 
S e dva, Zvonka Paleček in Rajko Jelovčan, oba 
Potomca nekdaj uglednih gorenjevaških trgov
skih rodbin, Palečkove in Boštinove. RAJKO 
JELOVČAN, trgovec in športnik, se je rodil 22. 
avgusta 1909 v Gorenji vasi. Ko sem ga pred 
dnevi obiskal na njegovem domu in mu omenil 
tlsti pljuvalno točko, se je zasmejal in zamahnil 
: r°ko; 'Ja, takrat smo bili pa še mladi ..." 
°iograjya njegove mladosti je nadvse dinamič-
na- Oče gaje poslal na Ptuj, v trgovsko šolo. On 
pa Je mislil samo na to, kako bi postal letalec. 
SeJje v Beograd na pregled in bil sprejet, vendar 
0 c e n' Podpisal zahtevanega soglasja. Ker ga ni 
Pustil v zrak, je šel sin na motor. "Največjo tra-
Parijo v življenju sem naredil, ko sem sinu kupil 

P o l j u d j e h g o r , p o l j u d e h d o l 

T e r e n s k i o g l e d i z a G o r e n j s k i b i o g r a f s k i l e k s i k o n 

motor", je svojo "napako" komentiral stari 
Boštin, Franc Ks. Jelovčan, ki tudi sam ni bil od 
muh: iz revnega čevljarja in rudarja je postal 
trgovec in bil dolga leta gorenjevaški župan. 
Omenjeni motor je bil znamke Besa, pozneje, 
ko je bil že uveljavljen tekomovalec, jih je men
jal vsako leto in imel po tri ali štiri hkrati. Bil je 
prvak Dravske banovine v kategoriji do 500 
kubičnih centimetrov. 
Tekmoval je pri nas, pa v 
Zagrebu, Avstriji in Italiji, pov
sod je imel prijatelje. Vozil je 
tudi speedway. Ste se kdaj 
ponesrečili, ga še povprašam. 
"O, ja večkrat", odvrne, kot bi 
bilo to nekaj najbolj normal
nega. 

Pri sokolih je bil od malega, 
postal dober tekmovalec v 
orodni telovadbi in bil nekaj 
let društveni načelnik. Vzgojen 
je bil v sokolsko-liberalnem 
duhu in mu ostal zvest do 
danes. Zato je imel večkrat 

svojeglavih svobodnjakarjev niso prenašali ne 
eni ne drugi. Pred Nemci so v zadnjem trenutku 
zbežali v Ljubljano. Po vojni so Boštinovim naj
prej vse nacionalizirali, še sobe mu niso pustili. 
Pozneje so se odnosi izboljšali, zaposlil se je v 
loški železnini, pod katero je sodila tudi njihova 
domača prodajalna in posredoval, da so se 
združili s kranjskim Merkurjem. Delal je v 

/
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nabavi, oskrboval vse poslovalnice, njegov šef je 
bil Jaka Kolenc, s katerim sta se dobro ujela. 
Ker je imel dobre zveze, je velikokrat pomagal 
ljudem, da so hitreje prišli do avtomobila ali do 
cementa. Upokojil se je 1976, s 50 leti službe. 

Vendar, kot že rečeno: tisto, pri čemer je res 
užival, so bile dirke. Zanje se je navdušil tudi 
sin Roman, kije zdravnik v Ljubljani, specialist 
splošne medicine; drugi, ki je inežnir, dela v 
Nemčiji. Nad tem, da se tudi sin podaja po 

nevarnih stezah, se spočetka ni nav
duševal. Je pač dobro vedel, kako je 
tam; če hočeš zmagati, moraš tvega
ti. Nikoli ni pozabil tragičnega obču
tenja doživetega ob dirki na ljubljan
ski grad, ko se je ubil kolega Stane 
Zevnik. Zadnjič je tekmoval 1996 na 
Ljubelju. Motor s prikolico je vozil 
si/i, on je "mitfarou", sedeč v prikoli-
ci BMW500 RS, s katerim sta dose-

I g/a drugo mesto! 

Tudi zdaj, ko gre njegova življenj
ska dirka h koncu, se stari tekmova
lec dobro drži. Čeprav ve, da zmaga 
ni mogoča. Ali pa vendarle? 

težave, najprej z gestapom, po 
vojni pa še s komunisti, saj 

Rajko in Roman jelovčan, druga v dirki na Ljubelju 1996. Desno 
Jelovčan, ko je imel 32 let. 

zgoraj Rajko 



V januarju 1999 izbiramo GORENJKO/GORENJ-

CA meseca DECEMBRA 1998 

Andreja še vedno v rahli prednosti 
Vsak mesec, in to že šesto zaporedno leto, s tedenskimi glaso

vanji na tri različne možnosti v sedmih medijih poteka NAJ-
NAJ-NAJ gorenjska akcija popularnosti pod naslovom 
"G OREN J KA/GORENJEC MESECA". V njej lahko sodelu
jete: bralke in bralci Gorenjskega glasa; poslušalke in poslušal
ci vseh štirih gorenjskih radijskih hiš ter gledalke in gledalci 
dveh televizij: gorenjske kabelske TELE-TV Kranj in televizije 
ATM Kranjska Gora. 

Vse večja gneča za 15. marelo 

Andreja Šolar Mirko Šlibar 

Do konca letošnjega januarja, natančneje še danes in jutri, 30. /., 
lahko sodelujete v izboru GORENJ K E/GORENJČA meseca 
DECEMBRA J998. Na kratko o splošnih glasovalnih pravilih: glasu
jete lahko vsak petek neposredno v štiri/i radijskih kontaktnih odd
ajah: že zjutraj med osmo in pol deveto uro na Radiu KRANJ z mod-
eratorko Uli KALAN; ob devetih na Radiu TRIGLAV Jesenice z 
moderatorjem Petjem KOGOVŠKOM; vsak petek popoldan na 
Radiu TRŽIČ z moderatorko Andrejo MEGLIC in na Radiu 
SORA v oddaji, ki jo vodita Bojana PIVK ali Jože BRUS. Občasno 
kdo od naštetih priljubljenih radijskih povezovalk in povezovalcev 
programa v terminu za petkovo glasovanje nima turnusa in zato 
Vaše g/asove v naštetih štirih radijskih kontaktnih oddajah sprejema 
tudi kdo drug izmed gorenjskih radijk ali radijcev. V vsakem 
primeru bo Vaš glas skrbno zabeležen na glasovnici in bo prispeval 
h končnemu rezultatu. Televizijska glasovanja: vsak petek zvečer na 
gorenjski kabelski televiziji TELE-TV Kranj, ko v oddaji Odprti 
ekran ob 20.10 uri Vaše glasove sprejema voditelj oddaje Sladžan 
UMJENOVIC; v programu kranjskogorsko- jeseniške televizije 
ATM Kranjska Gora glasujete v kontaktni oddaji vsak torek oh 
18.20 uri, oddajo vodita Leona in Marsel GOMBOC. Najbolj 
enostavno glasovanje, saj je možno kadarkoli v posameznem glaso
valnem mesecu, pa je s poštno dopisnico. Na dopisnico vpišete 
enega od obeh predlogov za GORENJ KO,'GORENJCA MESECA 
in dopisnico pošljete na naš naslov: GORENJSKI GLAS, p. p. 124, 
4 001 Kranj. Če boste Vašo glasovnico oddali v pisarnah gorenjskih 
turističnih društev in agencij, s katerimi odlično sodeluje Gorenjski 
glas, niti ne potrebujete poštne znamke. Navsezadnje je poštnina od 
prejšnje srede dražja in velja izkoristiti gostoljubnost naših 
sodelavcev v: turističnih društvih Bled, Bohinj, Dovje-Mojstrana, 
Jesenice, Kranjska Gora, Radovljica, Škofja Loka in Tržič; 
Turistični agenciji Meridian s poslovalnicama na Jesenicah in v 
Lescah. 

Za izbor GORENJKE/GORENJCA meseca DECEMBRA 1998 
se danes začenja zadnji glasovalni krog. Še enkrat predstavljamo 
Gorenjko in Gorenjca, oba z glasbenega področja in oba s podobni
ma priimkoma z enakima začetnicama, ki sta prejšnji mesec pose
bej opozorila nase in ju predlagamo v prvi letošnji "Gorenjski naj 
akciji popularnosti ": 

1/ ANDREJA ŠOIAR, Radovljičanka, študentka Glasbene 
akademije v Ljubljani, je od prejšnjega meseca dirigentka 54-
članskega Pihalnega orkestra Lesce in je tako edina ženska v 
Sloveniji, pa tudi med redkimi v svetovnem merilu, ki kot dirigent
ka vodi godbo na pihala 

2/ MIRKO ŠLIBAR, Tržičan, pedagog v Glasbeni šoli Tržič in 
strokovni sodelavec podjetja Zupan harmonika Mengeš, v katerem 
je razvil nov sistem igranja na harmoniki Helikon 24; prejšnji 
mesec je Mirko izdal svojo prvo zgoščenko in kaseto 

V tretjem krogu glasovanja za GORENJ KO/GORENJ CA 
meseca DECEMBRA 1998 smo prejeli še 352 glasovnic, v 
prvem krogu 127, v drugem 308. V rahli prednosti je A N D R E 
JA ŠOLAR, zanjo ste poslali še 195 glasovnic, v prvem tednu 
65, v drugem 198; M I R K U ŠLIBARJU je dalo v tretjem glaso
valnem krogu svoj glas 157 poslušalcev, gledalcev in bralcev, v 
prvem 62, v drugem 110. Zadnji 'vmesni rezultat pred ciljem': 
A N D R E J A ŠOLAR ima 458 glasov, M I R K O ŠLIBAR pa 329. 
V treh glasovalnih tednih smo skupaj prejeli že 757 glasovnic; 
glasovanje se v radijskih oddajah in na gorenjski Tele T V 
zaključi danes, z dopisnicami jutri, v programu A T M Kranjska 
Gora pa v torek, 2. februarja. 

V največji gorenjski akciji popularnosti sodeluje tudi FRIZERSKI 
ATELJE SILVA v hotelu Kokra na Brdu pri Kranju. V Frizerskem 
ateljeju Silva bodo vsak teden uredili frizuro eni oziroma enemu od 
vseh, ki ste v posameznem krogu glasovali za Gorenjko/Gorenjca 
meseca. Poleg tega SILVA LIKAR s sodelavkami ekskluzivno poskr
bi za novo frizuro vsak mesec tisti oz. tistemu, ki po Vašem izboru 
zmaga v akciji Gorenjka/'Gorenjec meseca. Izmed prejetih 
glasovnic bomo poleg tega v vsakem glasovalnem krogu izžrebali še 
devet sodelujočih, ki ste glasovali na dopisnicah, v radijskih ali tele
vizijskih glasovanjih. V Frizerski atelje Silva v hotelu Kokra na 
Brdu pri Kranju je tokrat povabljena MARTINA PEČE LIN iz 
Žirov, štiri vrednostna pisma po tisoč tolarjev prejmejo: 1. Katja 
Triler, Sv. Duh 280, Škofja Istka; 2. Minka Ropret, Kupljenih 5, 
Bohinjska Bela; 3. Ančka Merdanovič, Čopova 11, Lesce in 4. 
Amir Kumalič, Titova 85, Jesenice. Pet reklamnih Glasovih 
trakov, izdelanih v obratovalnici BOLERO OBLAK, d.o.o., Kranj 
- pleteni reklamni trakovi bodo v hladnih zimskih dneh prišli še 
zelo prav - prejmejo: 1. Andrej Šunkar, Olševek 54, Preddvor; 2. 
Vika Svetina, Žirovnica 94, Žirovnica; 3. Helena Resman, 
Zasavska 18, Kranj; 4. Danica Kogoj, Deteljica 6, Tržič in 5. 
Anastazija Frlic, Gorenja Dobrava 8, Gorenja vas. 

Tradicionalna in najbolj priljubljena 
Letošnja 15. prireditev Mengeške godbe Pod Mengeško marelo, ki bo prihodnjo soboto, 6. februarja, 
ob 17. in 20. uri zaradi zanimanja za vstopnice potrjuje, daje najbolj priljubljena prireditev pri nas. 

Mengeš , 28. januarja - K a r 
nekajkrat sem ta teden že 
slišal pripombo, da je škoda, 
ker se mengeški godbeniki niso 
odloči l i , da bi letos, ko je 
jubilejna, 15. marela, lahko 
naredili kar tri prireditve. Z a 
sobotni dve je n a m r e č že sko
raj zmanjkalo kart. Kakorkol i 
že, ob Alpskem večeru, ki bo 
letos 8. maja na Bledu, je to 
prav gotovo tradicionalna in 
tudi najbolj priljubljena tovrst
na prireditev pri nas. In če 
nekateri menijo, da je zadnje 
čase ta glasba malce v zatonu, 
v Mengšu to vedno dokazujejo 
obratno. 

N a letošnji jubilejni prireditvi 
bosta po nekajletnem premoru 
iz vrst godbe nastopila tudi dva 
nova anbsambla. Še en dokaz, 
da imajo mladi še kako dobre 
vzornike med mengeškimi god
beniki in tudi ansambli . 
Nas topi l bo tudi ansambel 
Marela s pevcema Julijo Avbelj 
in Ivanom Hudnikom, Franc 
Pestotnik P o d o k n i č a r , ki je 
tokrat tudi scenarist, pa je po
vabil še Ivico Ošt ir in citrarja 
M i h o Dovžana . Program bo 
povezovala Natalija Verboten, 
ki se bo predstavila tudi kot 
pevka. Nas topi l i bodo tudi 
gostje iz tujine (VVernberger 

Alpski kvintet je tudi med ansambli, 
kjer je en član iz Mengeške godbe. 

V oddaji "Dobro jutro Slovenija" in v Gorenjskem glasu 

I Z B I R A M O N A J S M U Č I Š Č A 
V le tošn j i zimski sezoni v oddaji "Dobro jutro Slovenija", ki je na sporedu vsako 

soboto dopoldan na Radiu glas Ljubljane, Radiu Zeleni val, Radiu Rogla in Radiu 
Celje in v Gorenjskem glasu vsak petek od novembra do marca predstavljamo 
slovenska s m u č i š č a v akciji z naslovom "IZBIRAMO NAJ S M U Č I Š Č A " . 

V neposrednem radijskem prenosu se pogovarjamo z gosti, tu r i s t i čn imi delavci, 
znanimi osebnostmi in strokovnjaki ter predstavniki s m u č i š č , predstavljamo gostin-
sko - t u r i s t i čno ponudbo kraja, urejenost, varnost in opremljenost s m u č i š č , servis in 
izposojo s m u č i , dopolnilne dejavnosti (rekreacija, zabava,...) in se pogovarjamo tudi 
o turizmu v o b č i n i . V izboru lahko sodelujete z glasovnicami iz Gorenjskega glasa. 

Med prispelimi glasovnicami bomo vsak teden izžrebal i pet bralcev in pet p o s l u š a l 
cev oddaje "Dobro jutro Slovenija" in jih nagradili z darilnimi paketi Kolinske. Oddaja 
"Dobro jutro Slovenija" je na sporedu vsako soboto od 8. do 13.30 ure na Radiu 
glas Ljubljane, Radiu Zeleni val, Radiu Rogla in Radiu Celje. 

Z E L E N I C A V A B I IZLETNIKE 
Ju t r i , zadn jo j a n u a r s k o s o b o t o smo za vas v sodelovanju z Gorenjskim 
glasom, Kolinsko in petimi radijskimi postajami pripravili pravo p r e s e n e č e n j e . 
Veliko bogatih nagrad, b r e z p l a č n o smuko itn... V a š a n a l o g a je, d a nas 
p o i š č e t e na L jube l ju in n a g r a d a je ž e v a š a ! 
T u r i s t i č n o o b m o č j e Ljubelja in Ze len ice je del osrednjega dela gorskega 
grebena Karavank in zavzema o b m o č j e B e g u n j š č i c e , V r t a č e , K o r o š i c e in 
K o š u t i c e ter del K o š u t e . Nekje na sredini opisanega o b m o č j a se nahaja mejni 
prehod Ljubelj, na nadmorski v i š i n i 1067 m, ki letno b e l e ž i prehode okrog 2 
milijona potnikov. 
Pred predorom se je v zadnjih desetletjih izoblikovala t. i. Kozorogova 
p l o š č a d , kjer poleg hotela t u r i s t i č n o ponudbo predstavlja tudi brezcarinska 
prodajalna, mejni t u r i s t i č n i servis ter restavracija. Z imsko t u r i s t i č n o ponudbo 
dopolnjuje s m u č i š č e Ze len ica, ki je hkrati tudi i z h o d i š č e za o d l i č n o turno 
smuko. S m u č i š č e Zelenica se nahaja na nadmorski v i š in i 1088 do 1704 m, 
zavzema 2 3 hektarov, kjer sta speljani dve s e d e ž n i c i in tri v l e č n i c e , ki lahko 
prepeljejo 2 7 0 0 s m u č a r j e v na uro. S m u č a r j i lahko izbirajo med 3,7 km 
s m u č a r s k i h prog, sezona pa v s snegom n a j b o g a t e j š i h zimah traja do konca 
novembra do z a č e t k a maja. Vsekakor je potrebno omeniti tudi b l i žn j i najstare
j š i cestni prelaz v Evropi - stari mejni prehod Ljubelj na nadmorski v i š i n i 1369 
m, kjer je nekaj let odprta k o č a , od koder je m o ž n o sankanje po cesti do 
Kozorogove p l o š č a d i . Pomladanska, poletna in jesenska sezona pa so 
Ljubelju povezane predvsem s planinarjenjem, alpinizmom ter ostalimi 
aktivnostmi v naravi. 
Poleg ponudbe na Ljubelju je za obiskovalce zanimiva cela Podljubeljska 
dolina, kjer privablja zlasti cerkvica Sv. Ane, T o m i n č e v slap v Podljubelju ter 
o p u š č e n i rudnik ž i v e g a srebra - Š e n t a n s k i rudnik. In č e nam ostane š e kaj 
č a s a , je vredno ogleda tudi staro mestno jedro T r ž i č a ter b l i ž n j a D o v ž a n o v a 
soteska, ki privablja predvsem s svojo bogato g e o l o š k o zgodovino. 
T r ž i č in o k o l i c a p remore ta n e š t e t o m o ž n o s t i z a razvedr i lo in rek reac i j o , 
za to kar po t p o d n o g e in " po j d imo n a G o r e n j s k o , g leda t kaj de la jo . . " . 
Ju t r i s e b o na L jube l ju v restavrac i j i zbralo pet radijskih postaj: R G L , Radio 
Cel je, Zeleni val, Radio Univox iz K o č e v j a , Radio Rogla in tako, kot je ž e v 
navadi, vsako soboto bosta z vami tudi Gorenjski glas in Kol inska. Č e nas 
boste jutri obiskali na Ljubelju in nas poiskali, boste bogato nagrajeni s strani 
ž e omenjenih radijskih postaj ter Kol inske in Gorenjskega glasa. N e po
zab i te , jutr i , 3 0 . januar ja , s e d o b i m o na L jube l ju , na Z e l e n i c i ! 

V tednu akcije "Naj smučišča" smo prejeli več kot sto Vaših kuponov. 
Kateremu smučišču ste namenili največ glasov, naj ostane skrivnost -
vsekakor so na kuponih vpisana skoraj vsa slovenska in zlasti gorenjska 
smučišča. Izžrebani v drugem glasovalnem tednu dobijo darilne pakete 
Kolinske: ROK TURNŠEK, Ovsiše 9, Podnart; EMIL CEFERIN, Potok 18, 
Železniki; TINKA AVGUŠTIN, Predmost 40, Poljane; HELENA ŠUBIC, 
Tominčeva 55, Kranj in JERNEJ CEKLIN, Polje 5, Bohinjska Bistrica. 

GLASOVNICA z « ak«l|o "MAJ SMUČIŠČI" 
NAJ S M U Č I Š Č E 
OBRAZLOŽITEV 
Ime in priimek: 
Naslov: 
PREDLAGAM, DA SE SKUPNE AKCIJE UDELEŽI TUDI 
Z VAMI BI Ž E L E L OBISKATI 

O b j a v l j a m o g l a s o v n i c o z a i zbo r s l o v e n s k e g a "Na j s m u č i š č a " . I z r e ž i t e 
in n a l e p l j e n o n a d o p i s n i c o p o š l j i t e n a G o r e n j s k i g l a s , ^ ^ ^ ^ 
p o š t n i p r e d a l 124 , 4 0 0 1 K ran j , d o s r e d e , 27. januar ja 1 9 9 9 . 

cmmmsmEiOiLAa 
Kolinska 

Baum), med d o m a č i m i pa 
Gašperj i , oboji pa so ob drugih 
ansamblih in godbi tudi 
nekakšen zaščitni znak vsako
letne Marele. O d ansamblov, 
ki imajo v svoji sestavi vsaj 
enega č lana Mengeške godbe, 
pa bodo nastopili: Alpsk i kvin
tet, Stoparji, Nagelj, Borisa 
Razpotnika , Mare la , Sicer, 
Mengešk i muzikant i , 
Gangča r j ' in Mengeški zvon. 
Nastopil pa bo tudi svetovni 

prvak na ha rmonik i Denis 
Novato. Ž e štirinajstič zapored 
bo letos prireditev posnel 
Radio Slovenija. 

Vstopnice so tudi letos podpo
ra godbi. V prodaji so v 

Kulturnem domu Mengeš (tele
fon 061/737-101) in v maloo-
glasni s lužbi Gorenjskega 
glasa, Kranj, Zoisova 1 - tele
fon 064/223-444. 

• A . Žalar 

NAGRADNI KUPON -
Pod Mengeško marelo - 3 

Ime in priimek 

Naslov •—•—•— 

Pošta ______ 

Kdo je dirigent Mengeške godbe? 

A. - Primož Kosec 

B. - Janez Per 

C. - Lado Kosec 

Obkrožile črko pred pravilnim odgovorom in nam Kupon pošljite 
na naslov: Gorenjski glas, Zoisova 1, p.p. 124, 4001 Kranj. 
Odgovore pošljite najkasneje do torka, 2. februarja. Izmed pravilnih 
bomo izžrebali dve vstopnici za prireditev ob 17. uri. 

B o h p o m a g e j n a T V M e d v o d e 

Kranj, 28. januarja - D a ne bo pomote. N a T V Medvode 
je sicer vse v redu. So najbolj vsestransko, predvsem pr° ; 
gramsko uspešna televizija v občini Medvode. So pa imeli 
ob koncu minulega tedna v studiu, na podlagi dogovora o 
sodelovanju med Gorenjskim glasom in T V Medvode, 
Glasbenike meseca ansambel Bohpomagej iz Kranja. Člani 
ansambla Matevž Štular, Uroš Debeljak in Robert Urbiha 
so poskrbeli, da je bilo tudi med snemanjem veselo. Seveda 
pa so po k o n č a n e m delu naredili tudi skupinski delovni 
posnetek, na katerem so (z leve proti desni): snemalec 
Frenk G r a b e č , voditelj oddaje na T V Medvode Marko 
Sušnik, Uroš Debeljak (izjemoma na sliki s harmoniko). 
Robert Urbiha (sicer harmonikar na sliki pa s kitaro) m 

drugi snemalec Blaž Košir. Čep i t a pa član ansambla 
Matevž Štular in rešiser oddaje na T V Medvode Andz i 
Vahtarič . Oddaja bo na T V Medvode 10. februarja ob 
20.15. • A . Ž . 

. 
Tradicionalna pustna prireditev in Gorenjski gl<*s 

N a j f lancat v Cerk l jah 
Cerklje, 28. januarja - Turistični delavci v Cerkljah P ° d 

Krvavcem pripravljajo letos za pusta že če t r to tekmovanJ e 

pod naslovom Naj llancat. Prireditev bo v avli osnovne šo l e 

v Cerkljah v soboto, 13. februarja, med 9. in 10. uro, ko bodo 
ocenjevali najlepše ali največje flancate. Predstavili se bouo 
tudi učenci osnovne šole, gostinci iz obč ine Cerklje pa bodo 
obiskovalcem ponudili pustne flancate, kakršne so včasi" 
cvrle babice v vaseh pod Krvavcem, na Komendskem, 
Šenčurju, Preddvoru in še kje. Najlepši flancati bodo nagra
jeni. Obiskovalci pa si bodo lahko ogledali tudi z a n i m i v ° 
razstavo posod iz nekdanje č r n e kuhinje. Pobudnik in orga' 
nizator razstave jc C i r i l Z u p i n iz Okrepčeva ln ice v Grad 
pri Cerkljah, ki vabi vse, ki imajo doma takšno posodo, da J 

C i n ^ posodijo. Podrobnejše informacije pa dobite pri 
Zupinu po telefonu 064/422-277. 

Pokrovitelja letošnje prireditve sta Gosti lna Česna*" 
Gorenjski glas. • A . Ž . 

in 
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TEST: C I T R O E N X S A R A 2.0 16V V T S 

POSEBNEŽ ZA POVPREČNI SPORT 
Med tistimi avtomobilskimi tovarnami, k i kaj pomenijo tudi v špor
tu, ki diši po bencinskih hlapih in pregretih gumah, je tudi franco
ski Citroen. Zato tudi ni nič posebej presenetljivo, da so že ob pred
stavitvi avtomobila spodnjega srednjega razreda xsara, napovedali 
še nekoliko bolj športno različico. 

Nadeli so j i oznako V T S , na 
zunaj se v kar precej podrobno
stih razlikuje od drugih različic. 
Za osnovo seveda služi kupejev-
ska karoserija, ki je že sama po 
sebi bolj d inamična kot kombili-
muzinska, medtem ko so dol
žinske mere ostale nespreme
njene. Pač pa tudi nekoliko 
m an j pozoren opazovalec 
zazna, da je xsara V T S nekoliko 
bolj spuščena k tlom, kmalu 
nato pa tudi nekoliko širša 15-
palčna aluminijasta platišča. N o 
to še zdaleč ni vse, kajti zelo 
vpadljiv je tudi zračni stabiliza
tor na prtljažnih vratih, precej 
manj pa oznaki V T S na bočnih 
Plastičnih letvah. 

Pošteno povedano, seveda ni 
mogoče trditi, da je xsara V T S 
oblikovno zelo agresivna, vseka
kor pa dovolj, da privlači pogle
de, še posebej, če je karoserija 
odeta v kakšno pogumne j šo 
barvo. Žal pa je tako, kot je pri 
Citroenih že navada iz preteklo
sti, nekoliko manj zanimiva 

ženi z belo barvo, bi bi l vtis 
dosti manj bled. 

No , vendarle je v notranjosti 
tega avtomobila tudi nekaj 
š p o r t n e arhitekture. Prednja 
školjkasta sedeža sta namreč 
izvrstna, glede mer, predvsem 
pa bočne oprijemljivosti in s 
pomočjo višinske nastavljivosti, 
se tudi nekoliko višji vozniki ne 
pritožujejo nad utesnjenostjo. 
Xsara sodi med kupeje s skoraj 
razkošnim prt l jažnim prosto
rom, ki sprejme povsem zadovo
ljivih 408 litrov prtljage, s podi
ranjem naslonjal zadnje klopi 
pa še precej več, zato ne gre 
zgolj za ozko špor tno usmerjeni 
avtomobil. 

Motor spet hoče dokazovati 
povsem drugače. V to xsaro so 
namreč vsadili na novo priprav

i l ^ <gj)HYuriom 

O U Š I N A 
Š K O F J A ^ S « ™ 

OOOkJ? 

V PRODAJI 
" ~ ! ŽE V O H U 

LETNIK 1999 
UGODNI KREDITI OD TOM + 2% PADE 

CENA do registracije: 
3.710.060 SIT (Citroen 

Slovenija, Koper) 

Citroen xsara coupe VTS: atraktiven, hiter in prostoren kupe 
z dodajanjem plina 
le še stopnjujejo. 
Popolni bi b i l i 
lahko, če bi si pri 
Citroenu v kombina
ciji s tem motorjem 
omis l i l i še kakšen 
bolj soliden menjal
nik, saj je takšen, 
kot je, bistveno pre
počasen in premalo 
natančen. 

Konstruktorji so Športni zadek: 15-palčna aluminijasta plut is 
zmogljivostim mo- ča, stabilizator zraka na prtljažnih vratih. 
torja prilagodili tudi 
podvozje, ki zato ni več citroe-
novsko mehko, ampak zelo 
trdo. Pri vožnji skozi ovinke 
o m o g o č a tudi dovolj visoke 
hitrosti, vendar se na voznikove 
ukaze z volanom, zavorami in 
plinom odziva nekoliko neu
sklajeno, na trenutke morda 
celo malce negotovo. Toda vse 
to je pri špor tnem avtomobilu 

M£QL/C MATEJ 

LOKA 28A 

4290 TRŽIČ 

potrebno vzeti v zakup, običaj
no pa zahteva tudi malce več 
vozniškega znanja. 

Xsara V T S je sicer povsem 
pos rečena mešan ica obojega: 
udobnega kupeja in skoraj čisto 
pravega športnika. Kompromisi 
pa so tudi pri avtomobilih tako 
ali tako nekaj običajnega. 

• M . Gregorič, foto Igor K . 

}nJost krepko zaostaja za zunanjostjo, izjema sta odlična sprednja sedeža. 

notranjost, ki oblikovno vseka
kor zaostaja za zunanjostjo. 
Skoraj vse, vključno z armatur
no ploščo, volanom in merilniki 
J e enako kot v drugih xsarah, 
t o fej lično, sodobno, ergono-
mično, vendar s premalo po
udarjenim športnim značajem. 
Ce bi bili vsaj merilniki podlo-

+++oblika ++motorne zmog
ljivosti ^prostornost/ —neizra

zita armaturna plošča — 
^usklajeno podvozje -končna 

izdelava 

ljeni 2,0-litrski štirivaljnik, sodo
ben pogonski agregat s 16 venti
li in kar 163 konjskimi močmi . 
Motor je zares eksploziven in 
ima s 1190 kilogramov težkim 
avtomobilom precej lahko delo. 

Njegov zvok je špor tno rezek 
in vozniki, ki imajo malce več 
smisla in veselja za d inamično 
vožnjo, zagotovo pridejo na svoj 
račun. Čeprav bi po tehnični 
logiki motor svoj pravi obraz 
moral pokazati šele v območju 
srednjih vrtljajev, je moči in 
navora dovolj že takoj, užitki se 

Za kupejevske razmere prostoren 408-litrski prtljažnik. 

TEHNIČNI PODATKI: kupe, 3 vrat, 5 sedežev. Motor, bencin
ski, štirivaljni, vrstni, nameščen spredaj prečno, poganja prednji 

kolesi, 1998 cem, 120 krV/163 KM; 5-stopenjski ročni menjalnik. 
Mere: d.4170 mm, š. 1700 mm, v. 1390 mm, medosna razdalja 
2540 mm, prostornina prtljažnika 408/1190 l. Najvišja hitrost: 

220 km/h (tovarna), 216 km/h (test), pospešek od 0 do 100 km/h: 
8,7 s. Poraba goriva po EV normativih: 7,1/13,6 l neosvinčenega 

95 okt. bencina na 100 km, poraba na testu: 11,81. 

AMZS, d.d., PE Kranj 
Bleivveisova cesta 36,4000 Kranj 
Tel.: 064/380 430, fax: 064/380 4327 
vodja PE: Boris Grabeč 

Nova P.E. AMZS d.d., v Kranju na Bleiweisovi 36 je za člane, kakot tudi za 
ostale voznike velika pridobitev. Do lepega objekta se ptipeljete po cesti, ki vodi 
od semafotjev, pti Zdtavstvenem domu, ptoti Golniku. Smo sosedje ktanjskim 
gasilcem, malo naptej pa je vojašnica. 
Objekt je postavljen na patceli v izmeti 3000 m2, od tega je 1200 m2 delovnih 
povtšin. Tako, da je velika tazlika med novo in stato P.E. (na Kotoški c), kjet smo 
imeli le 150 m2 delovnega ptostota. 
Če malo povem, kaj vse nudimo v naši novi PE: V lepo optemljeni in ptostotni 
pisarni se lahko včlanite v AMZS, optavite vse, kat je pottebno za tegisttacijo 
vozil, nudimo tudi kasko zavatovanja. Poleg teh storitev pri nas pridobite tudi 
mednatodna vozniška dovoljenja, kupite vinjete, imamo tudi nekaj avtomateriala. 
V zadnjem delu stavbe, v tako imenovani veliki dvotani, na dveh moderno 
optemljenih progah opravljamo tehnične preglede za osebne avtomobile in 
tovorna vozila do skupne teže 3500 kg. Imamo tudi mehanično delavnico s 
ttemi dvigali, od tega ie eden opremljen z novo optično napravo. V tem prostom 
nudimo tudi manjše mehanične storitve. 
Nove pridobitve v kranjski P.E. pa so: vulkanizerska delavnica, predvsem pa 
avtopralnica, ki se je poslužuje vse več voznikov. Pralnica je zanimanja vtedna 
tudi zato, ker opere pri avtu tudi podvozje, saj je le-ta najbolj na udaru soli, ki je 
največji sovražnik pločevine. Poleg avtomatske pralnice nudimo tudi samo
postrežno točno pralnico z vsemi pripomočki (od šampona do vročega voska). 

Tu je nameščen tudi močan sesalec, kije na 
voljo prav tako po sistemu samoposttežbe. 
Novost v P.E. je tudi "boroskopija". S to 
napravo si lahko na ekranu ogledate stanje 
vašega avtomobila v notranjosti pragov, vrat, 
votlih vitalnih delih. Oko kamere pa seže celo 
v notranjost motorja. 
V bližnji prihodnosti načrtujemo zaposliti tudi 
avtoelektričarja. Vozni park, s katerim nudimo 
pomoč na cesti, pa šteje pet vozil. 
Kranjska P.E. je naš ponos. Vabim voznike, da 
si jo ogledate in izkoristite naše storitve. 

QSM04H692 tl9 
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AVTO ALARMI 
AVTO AKUSTIKA 

MOBILNA mffONUA 
CENTRALNA ZAKLEPANJA 

ELEKTRIČNI POMIK STEKEL 

H V - AVTOMEHANIK - AVTOKLEPARSTVO 
• W . AVTOLIČARSTVO 

D A E W O O sv. Duh 229, Škofja Loka, tel.: 064/653 030, 
S E R V I S fax: 064/653 031 

Pogodba z zavarovalnico Triglav 

R A D E J 

Kranj 
Zg. Bitnje 157 a 
4209 Žabnica 

A V T O E L E K T R I K A 
B O S C H SERVIS 

tel.: 312-157, fax: 312-240 
T R G O V I N A 

tel./fax: 312-240 

Z p l k ® 

Kamniška 25, Ljubljana - Bežigrad 
Tel./fax:131 41 46, 131 52 77 int. 150. 146 

Mob.:0609-632 456, 041-632 456 

TRGOVINA SERVIS °'° 
S U H A 29, 4 2 2 0 Škot ja L a k a 

Tel.: 064/653-400, fax: 064/653-402 

AVTOLIČARSTVO 

A V T O K L E P A R S T V O 

M E D V E D - K O P R I V E C 

AVTOSERVIS, d.n.o. 
Staretova 32, 4 0 0 0 Kranj, tel./fax: 064 /331-099 

tel.: 064/331-306 

AVTOLIČARSTVO AVTOKLEPARSTVO 
MEŠANJE -

PRODAJA BARV 
RAVNALNA 

MIZA 

s i k k e n s globaljig rotax 



O G L A S I 

K O K A - C 
PROIZVODNJA LEPENKE IN PAPIRJA 

4 2 9 0 T R Ž I Č , S L A P 8 
T e l . : ( 0 6 4 ) 5 6 3 0 4 4 , 5 6 3 5 4 7 , fax: ( 0 6 4 ) 5 6 3 5 3 8 

Kje nameravate zadnjič v tem tisočletju pustovati? 

Nekaj imenitnih predlogov 
Zaradi izjemnega interesa za pustovanje v Naravnem zdravilišču Topol-

šica smo v restavraciji hotela Vesna rezervirali še nekaj dodatnih sedežev 
in za pustni Glasov izlet v Topolšico na pustno soboto, 13. februarja, spet 
sprejemamo prijave. Najudobnejši avtobus INTEGRALA Tržič bo rajžo 
začel v Tržiču, s postanki v Radovljici, Kranju, Žabnici, Škojji Loki, Vodi
cah, Mostah in Mengšu. Dovolj časa bo za kopanje v obeh pokritih baze
nih s termalno vodo (32 ali 36 stopinj Celzija) in zvečer za pustovanje v 
hotelu Vesna. Če želite pustovati v Topolšici, s prijavo pohitite! 

* * * * * 
Že enajstega februarja bo 'ta debel' četrtek', zatem pustna sobota s 

pustovanji in pustna nedelja s pustnimi sprevodi, laufarijo v Cerknem, 
kttrentovanjem na Ptuju, ... Zadnji pust v tem stoletju in tisočletju bodo 
maškare prav povsod dvojno proslavile. Na pustno soboto, 13. februarja, 
Vas vabimo na pustovanje v Dolenjske toplice. Kdor bo želel, bo lahko 
popoldne užival v termalni vodi, v hotelu bo večerja in zatem mega pust
na zabava, ki jo organizirajo v Krki Zdravilišča. Rajžo v Dolenjske Topli
ce bomo z INTEGRALOM JESEN K '£ začeli sredi dopoldneva na Jeseni 
cah, s postanki v Žirovnici, Lescah, Radovljici, Kranju, Škofji Loki in 
Medvodah. Prispevek k stroškom je zgolj 2.800 tolarjev za naročnike 
Gorenjskega glasa in 3.500 tolarjev za nenaročnike. 

***** 
Še en imeniten predlog za zadnje pustovanje v tem tisočletju: v Toplicah 

Dobrna na pustno soboto, 13. februarja. Rajža bo z avtobusom Integra
la Tržič z odhodom zgodaj dopoldan iz Tržiča, s postanki v Radovljici, 
Kranju. Škojji Loki, Vodicah, Mostah pri Komendi in Mengšu, Prispevek 
k stroškom: 3.500 tolarjev na osebo za naročnike Gorenjskega glasa ter 
družinske, člane; za ostale 4.800 SIT. Za mlajše od 17 let, ki boste rajža-
li z nami nu pustovanje v Dobrno, bomo zagotovili kar tisoč tolarjev nižji 
prispevek! Pustne šeme, bolj ali manj izvirne in vseh velikosti, so pripo
ročljive, zaželene, praktično nujne na vseh Glasovih pustnih izletih. Na 
vseh pustovanjih bodo organizatorji pripravili izbore najboljših mask in 
škoda bi bilo, če nagrad ne bi peljali s seboj nazaj na Gorenjsko/ 

* * * * * 
Kaj pa pustna nedelja, 14. februarja? Lahko se odločite za k uren tava

nje na Ptuju, kjer bo pred ogledom karnevala nekaj časa za sprostitev v 
bazenu Term Ptuj, zatem - po ogledu povorke kurentov in drugih pustnih 
mask • pustno rajanje v velikem ptujskem prireditvenem šotoru. Za vese
lo razpoloženje bo skrbel popularni ansambel Ptujskih 5. Izlet bo vodila 
Zložena Avsec, prispevek k stroškom je 3.200 tolarjev za naročnice in 
naročnike Gorenjskega glasa ter družinske člane,- za ostale 4.000 Sli. V 
tem znesku je upoštevano: udoben prevoz: vstopnina za bazenski kom
pleks v Termah Ptuj: vstopnina za prireditveni šotor,- popotnica in pustni 
krof. 

, .:• * * * * * 
Na pustno nedeljo, 14. februarja. Vas vabimo tudi v Cerkno, zaradi 

dveh dogodkov.- v Cerknem bo v pustnih dneh, poleg tradicionalne lau/a-
rije, letos organizirana društvena razstava tnalih živali in okrasnih ptic 
članov DGMŽ Kranj. Zaradi lauIdrije se Cerkno v pustnih dneh spreme
ni v pravo karnevalsko središče; v program nedeljskega izleta pa smo 
vključili tudi ogled razstave. Za nedeljski laujarski potep v Cerkno je pri
spevek k stroškom samo 1.500 tolarjev. Izlet ne bo zahteven, saj se bomo 
vrnili zgodaj zvečer. Za udeležence do 17. leta je strošek zgolj 500 SIT. 

* * * * * 
Najavljamo še eno februarsko rajžo-. Pavle Drinovec, s.p. nas bo v sobo

to, 20. februarja, peljal po nakupih v center Alpe Adria v bližini Vidma v 
Italiji, kjer so znane trgovine Bernardi, Interspar, Lidl, itd. Spotoma se 
bomo ustavili v sladki tovarni' Gordolpri Gorici; avtobus bo starta! v Les
cah, s postanki v Radovljici, Kranju, Žabnici, Škofji Loki in Medvodah. 
Ker bo povratek iz Italije čez mejni prehod Rateče, na izlet vabimo tudi 
Kranjskogorce, Mojstrančane, Jeseničane in okoličane, ki se nam boste 
zjutraj lahko pridružili v Lescah ali Radovljici, na povratku zvečer lahko 
izstopili na domači postaji Prispevek k stroškom: 2.000 tolarjev za naroč
nike Gorenjskega glasa, za ostale 2,400 tolarjev. Za izlet v Italijo se 
lahko prijavite, enako kot za vse ostale Glasove izlete, po telefonu 
064/223-444 ali 223-111 - lahko pa tudi neposredno pri Pavleta Drinov-
eu, telefon 064/731-050 ali GSM 041/744-160. Izlet bo vodila Marjetka 
Kocijančič. 

***** 
Ostale informacije in prijave za vse GLASOVE IZLETE v letu 1999 

dobite po telefonu 064/ 223 • 444 v malooglasni službi Gorenjskega 
glasa; ali 064/ 223-111 v tajništvu Gorenjskega glasa. Na vseh izletih 
bo tudi v letu 1999 avtobusni prevoz organiziran tako, da ob odhodu 
in na povratku prevozimo večino Gorenjske in da so možni vmesni 
postanki na običajnih avtobusnih postajališčih, zato ob prijavi za 
izbrani izlet navedite tudi, kje bi želeli počakati Glasov avtobus, da 
bodo to vnaprej vedeli tudi vozniki . Pr i prijavi ni potrebno plačati nika
kršne akontacijo k stroškom izleta. Verjamemo in zaupamo, da so Vaše 
prijave zanesljive in bomo vse lahko uredili med izletom. Glede prijav 
za Glasove izlete le še to: ko se prijavite za Glasove i/lete, s tem rezer
virate enega od sedežev (izbira sedežev ob prijavi ni možna!) in vse, 
kar sodi v program. Zgodi pa se. da se nekateri tik pred zdajci, v 
zadnjem hipu dan-dva pred izletom, povsem "flegma" premislijo in s 
tem dejansko onemogoči jo udeležbo nekomu drugemu, ki je malce 
zamudil s prijavo. Upoštevamo samo, da je preklic prijave za izlet 
možen zgolj zaradi bolezni ali drugih objektivnih razlogov, k i jih je 
možno dokumentirati. Zatorej velja: prijave za Glasove izlete naj bodo 
resne in zanesljive. Za odpovedi udeležbe na izletih, k i so brez uteme
ljenih razlogov, je potrebno poravnati sorazmerni del organizacijskih 
stroškov. 

Pod varno streho bo vsak dom toplejši 

klasični strešnik 

B R A M A C 

mere: 330 x 4 2 0 mm 
teža 4,5 kg 
poraba: p r i b l i ž n o 10 kosov na m 

MERKUR - trgovina in storitve, d. d., Ko roška cesta 1, Kranj 

večja količina - ugodnejša cena 

pri nakupu do 3 3 kosov 148,30 SIT/kos 
od 3 4 do 674 kosov 142,40 SIT/kos 
od 6 7 5 do 2 . 0 2 2 kosov 140,90 SIT/kos 
od 2 . 0 2 3 do 3.371 kosov 139,40 SIT/kos 
od 3 . 3 7 2 do 4 . 7 2 0 kosov 137,90 SIT/kos 
od 4 .721 do 6 . 0 6 8 kosov 136,40 SIT/kos 
od 6 . 0 6 9 do 6 .743 kosov 135,00 SIT/kos 
nad 6 .744 kosov 133,50 SIT/kos 

Popust z Merkurjevo kartico zaupanja 
je v navedene cene že vštet. 

'#> M E R K U R 

T C D O M 
Cesta na Okroglo 8, Naklo, tel.: 064 488 303 

Delovni čas: od 8. do 20. ure, ob sobotah od 8. do 13. ure 

baulTlax Akcija velja 
samo do 
9.2.1999 

za pomivalno korito 
(3.087 SIT neto*) 

Kromana armaturna serija 
„Beta Ring" 

enoročne sanitarne baterije 

za umivalnik 
(2.273 SIT neto*) 

za kad 
I*j£ (4.215 SIT neto*) 

ALUMINIJASTI KOVČEK 
srebrne barve, z raz l ičn imi 
prak t ičn imi predali in 
z v l ožkom za orodje 

VIBRACIJSKI 
VRTALNIK 

500 W. vrtalna glava 
s premerom 13 mm, 

z elektroniko, tek 
levo/desno, nastavitev 

globine vrtanja. 
dodatno držalo 

(3.987 SIT neto*) 

'NNENDISPERSION 
W«NOf»uBt WAJCH8I»TAMDIO OMO«*1 

L V t l M i T T i l f f t l ' 
tMC»M( OrCKKBAH ATMUNGSAltriv. W?lS5 »*" 

ZIDNI NANOS 
§ za notranje prostore, brez topilnih sredstev, 25 kg 

(2.273 SIT neto*) 

POSTELJNINA 
odeja 140x200 cm, 

blazina 70 x 90 cm, 
prijazna kož i , 

možnost pranja, 
polnjena s prvo

vrstnimi vlakni 
(4.547 SIT neto' 

U M J - J I I 

Klagenfurter Str. 41 , 
I Tel. 0043 / 463 - 35 

Tel 

BELJAK - VILLACH, Maria-Gai ler StraGe 2 8 , Tel. 0 0 4 3 / 4 2 4 2 - 32 5 38 
BEUAK - VILLACH, Behringstr. 24, Tel. 0043 / 4242 - 42 3 66 - VVOLFSBERG-
0 0 4 3 / 4352 - 30 2 16 - CELOVEC - KLAGENFURT, Gerbervveg 46 , Sudring. 
- VELIKOVEC - VOLKERMARKT, Klagenfurter Str. 44, Tel. 0043 / 4232 - 45 06 [ f f l 

P I V O V A R N A U N I O N 




